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Αθήνα, σήµερα στις 2 Φεβρουαρίου 2010, ηµέρα Τρίτη και
ώρα 18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Σπυρίδωνα Γαληνό,
Βουλευτή Λέσβου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστι-
κός - Πολιτιστικός Σύλλογος Παλαιάς Κοκκινιάς «Η ΠΡΟΟ∆ΟΣ»
ζητεί την ίδρυση και λειτουργία αστυνοµικού τµήµατος στην πε-
ριοχή της Παλαιάς Κοκκινιάς Πειραιά.

2) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Νοσοκο-
µείο Αιγίνης «Ο Άγιος ∆ιονύσιος» ζητεί να του εξοφλήσουν τις
οφειλόµενες υποχρεώσεις τους τα ασφαλιστικά ταµεία.

3) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστι-
κός - Οικολογικός και Πολιτιστικός Σύλλογος Πειραιά «Ο ΚΡΟ-
ΝΟΣ» ζητεί την ένταξη στο σχέδιο πόλης του υπολοίπου
τµήµατος της περιοχής Σχ. Κορυδαλλού - Νίκαιας Β’ Πειραιά.

4) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι πρώην εργαζόµενοι της επιχείρησης
«Paptex Α.Ε.» ζητούν να ενταχθούν σε προγράµµατα ευρέσεως
εργασίας και ασφαλιστικής υποστήριξης.

5) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Εκπαιδευτές του εισαγωγικού µητρώου
Α’ του ΕΚΕΠΙΣ ζητούν να ξεκινήσουν άµεσα τα προγράµµατα εκ-
παίδευσης εκπαιδευτών ενηλίκων για να τους δοθεί η δυνατό-
τητα πιστοποίησης και ένταξης στο µητρώο Β’.

6) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μαγνησίας ζητεί την χρηµατο-
δότηση της ειδικής περιβαλλοντικής µελέτης για την προστασία
και ανάδειξη του Πηλίου.

7) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μαγνησίας ζητεί την ένταξη της
ασθένειας της Μικροκαρπίας την µήλων στον Κανονισµό του
ΕΛΓΑ.

8) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μαγνησίας ζητεί τη λήψη µέτρων
για τη σύνδεση του αεροδροµίου της Νέας Αγχιάλου Μαγνησίας
µε Ευρωπαϊκούς προορισµούς.

9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Μεσσηνίας ζητεί
την αύξηση των κονδυλίων για το πρόγραµµα στήριξης µικροµε-
σαίων επιχειρήσεων των πυρόπληκτων νοµών.

10) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆ιεύθυνση ∆ασών
Περιφέρειας Πελοποννήσου ζητεί την άµεση στελέχωση των δα-
σικών υπηρεσιών του Νοµού Αρκαδίας.

11) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Μα-
γνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συ-
νεταιρισµός Μελίας Λάρισας ζητεί την άµεση καταβολή των απο-
ζηµιώσεων για τις καλλιέργειες που καταστράφηκαν από την
ξηρασία του 2007.

12) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ, Λαρί-
σης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης
Μαγνησίας ζητεί την ένταξη της ασθένειας της µικροκαρπίας των
µήλων στον κανονισµό του ΕΛΓΑ.

13) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ και
Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Εκπαιδευτικοί Σύλλογοι και
Σύλλογοι Γονέων και Κηδεµόνων ∆ήµου Αλεξανδρούπολης
‘Εβρου ζητούν την άµεση επίλυση του στεγαστικού προβλήµα-
τος της περιοχής τους.

14) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία κάτοικοι της νήσου ‘Ιου Κυκλάδων καταγγέλ-
λουν τον εσφαλµένο καθορισµό της φορολογητέας αξίας των
ακινήτων τους στις περιοχές Κάµπος και ‘Ορµος-Γερµανώλη της
νήσου ‘Ιου.



15) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ, κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Οικοδόµων και
συναφών επαγγελµάτων ζητεί οι λαϊκές κατοικίες να αποτελούν
κοινωνικά αγαθά και να διασφαλιστεί η ασφάλεια των εργαζοµέ-
νων στα κατασκευαστικά έργα.

16) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ, Μαγνη-
σίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ
ΤΖΕΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίου Κη-
ρύκου Ικαρίας ζητεί να αποκατασταθεί η ακτοπλοϊκή σύνδεση
του Αγίου Κηρύκου µε τον Πειραιά.

17) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Κουτσορινάκης, υπάλληλος του
Κέντρου Αποκατάστασης Παιδιών και Νέων Κρήτης διαµαρτύ-
ρεται για την αποµάκρυνσή του από τη θέση του ∆ιοικητικού ∆ι-
ευθυντού του Κέντρου Αποκατάστασης.

18) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία επιτυχόντες στο διαγωνισµό κατάταξης στο
Πυροσβεστικό Σώµα το Μάιο του 1989 ζητούν την επίλυση ερ-
γασιακού τους προβλήµατος.

19) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Μονίµων Συνταξιούχων ΙΚΑ
Πτολεµαΐδας και Περιχώρων ζητεί την άµεση κάλυψη των κενών
θέσεων ιατρών στην τοπική µονάδα υγείας του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Πτο-
λεµαΐδας.

20) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ∆ήµοι του Νοµού Ιωαννίνων ζη-
τούν την επαναχάραξη της Ιονίας Οδού από τον κόµβο Εγνατίας
έως Κακκαβιά.

21) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλ-
λογος Μεσσηνίας ζητεί την άµεση πλήρωση των κενών θέσεων
ιατρών στα Νοσοκοµεία και Κέντρα Υγείας του Νοµού Μεσση-
νίας.

22) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πο-
λυτέκνων Κυπαρισσίας Μεσσηνίας ζητεί τη θεσµοθέτηση της
πολυτεκνικής σύνταξης και για τους δύο συζύγους.

23) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκτάκτων Εκπαιδευτι-
κών ΤΕΙ Καβάλας ζητεί την αύξηση των ωριαίων αποζηµιώσεων
των έκτακτων εκπαιδευτικών των ΤΕΙ και την αναγνώριση της
προϋπηρεσίας τους στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

24) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στην
«ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε.» ζητεί την ακύρωση του διορισµού του κ. Α. Πα-
παρσένου, ως Προέδρου του ∆Σ της «ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε.».

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η «ΣΩΛΗΝΟΥΡΓΕΙΑ ΘΗΒΩΝ
Α.Ε.» ζητεί στην κατασκευή του έργου του αγωγού σύνδεσης του
φράγµατος της Φανερωµένης Νοµού Ηρακλείου να χρησιµοποι-
ηθούν χαλυβδοσωλήνες µε εξωτερική επένδυση πολυαιθυλενίου.

26) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί πληροφορίες σχετικά µε θέµατα
ασφάλισης στο ΙΚΑ και στον ΟΑΕΕ.

27) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο Τουριστικών ∆ήµων Αγίου Νι-
κολάου Κρήτης ζητεί την αλλαγή της ΚΥΑ που παραχωρεί τη
χρήση αιγιαλού και παραλίας στους ΟΤΑ.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας ο οποίο αναφέρεται στον κίν-
δυνο µη υλοποίησης των επενδυτικών σχεδίων στους
πυρόπληκτους νοµούς Πελοποννήσου.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
του εργασιακού µέλλοντος των συµβασιούχων της ΕΡΤ.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η ένταξη της
κατασκευής του αυτοκινητοδροµίου Πάτρας Αχαΐας στον ανα-
πτυξιακό νόµο.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1768/01/12/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆1/Γ/1241/22-
1-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

3052 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 2464/11/12/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 870/22/01/2010 έγγραφο από τον Υφυ-

πουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 3427/30/12/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουλόπουλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 450/22-01-2010

έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
η ακόλουθη απάντηση:

3056 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων
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4. Στην µε αριθµό 3439/30/12/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-220/22-01-

2010 έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:



3058 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

5. Στην µε αριθµό 3448/30/12/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1007934/517/

22-01-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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6. Στην µε αριθµό 3489/30/12/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Τζέκη Αγγέλου , Ζιώγα Ιωάννη, Καλαντίδου Σοφίας δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. 454/22-01-2010 έγγραφο από τον Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Ευχαριστούµε τον κύριο συνάδελφο.

3060 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

7. Στις µε αριθµό 3555/04-01-2010, 3947/11-01-2010 και
3961/11/01/2010 ερωτήσεις του Βουλευτή κ. Αϊβαλιώτη Κωνστα-
ντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/10537/22-01-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη
απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές-ερωτήσεις πρώτου κύκλου
Πρώτη είναι η µε αριθµό 2300/9-12-2009 ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Σταϊκούρα προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την εύ-
ρυθµη λειτουργία της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού Λαµίας.

Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η Μονάδα Τεχνητού Νεφρού Λαµίας είναι µία από τις µεγα-

λύτερες της επαρχίας καθώς εξυπηρετεί περί τους 90 µόνιµους
ασθενείς. Τα προβλήµατα τα οποία εµποδίζουν την εύρυθµη λει-
τουργία της εστιάζονται κυρίως στην ελλιπή στελέχωσή της µε
εξειδικευµένο ιατρικό προσωπικό, στην παλαιότητα των µηχανη-
µάτων αιµοκάθαρσης, αλλά και στην εγκατάσταση της Μονάδας
στο παλαιό κτήριο του Νοσοκοµείου Λαµίας.

Συγκεκριµένα, η έλλειψη προσωπικού στη ΜΤΝ είναι αισθητή
καθηµερινά καθώς υπηρετούν µόνο δύο νεφρολόγοι που καλού-
νται να καλύψουν, εκτός από τους µόνιµους ασθενείς, την αντι-
µετώπιση των έκτακτων περιστατικών και τους νεφρολογικούς
ασθενείς που νοσηλεύονται στις κλινικές της. Επιπλέον, σηµα-
ντικό πρόβληµα εντοπίζεται και στο χώρο που στεγάζεται η ΜΤΝ
του νοσοκοµείου, καθώς αποτελεί το µόνο τµήµα του, που δεν
µεταφέρθηκε στο νέο κτήριο και εξακολουθεί να στεγάζεται στο
υπόγειο του παλαιού Σανατορίου Λαµίας.

Κατόπιν τούτων ερωτάται η κυρία Υπουργός σε ποιες ενέρ-
γειες θα προβεί το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης και µε τι χρονικό ορίζοντα αναφορικά µε:

1) την προκήρυξη των θέσεων ιατρών που εκκρεµούν και τη
σύσταση των θέσεων ειδικευοµένων νεφρολόγων για τη ΜΤΝ Λα-
µίας;

2) την προώθηση του θέµατος του νέου κτιρίου που θα στε-
γάσει τη ΜΤΝ και το Νεφρολογικό Τµήµα στη Λαµία;».

Στην ερώτηση του κ. Σταϊκούρα θα απαντήσει η Υπουργός
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Ξενογιαννακοπούλου.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια ότι η ερώτηση του αγαπητού συναδέλφου κ.

Σταϊκούρα αγγίζει ένα θέµα που έχει ιδιαίτερη ευαισθησία. Ξεκι-
νώντας την απάντησή µου θέλω να σας διαβεβαιώσω, αγαπητέ
συνάδελφε, πως θα κάνουµε ό,τι µπορούµε προκειµένου να επι-
ταχυνθούν οι αναγκαίες προσλήψεις και φυσικά η προοπτική της
τελικής µετεγκατάστασης.

Η αλήθεια βέβαια είναι ότι παρότι αυτές οι ανάγκες είχαν δια-
πιστωθεί εδώ και αρκετό καιρό, και ξέρω ότι κι εσείς προσωπικά
τις είχατε επισηµάνει, και παρότι υπήρχαν οι δεσµεύσεις για προ-
κηρύξεις θέσεων ειδικευµένου ιατρικού προσωπικού, στην πραγ-
µατικότητα αυτά δεν είχαν προχωρήσει. Αναφέροµαι φυσικά
στην περασµένη περίοδο µε την προηγούµενη πολιτική ηγεσία,
πριν τις εκλογές της 4ης Οκτωβρίου.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία των υπηρεσιών του Υπουργείου
Υγείας όσον αφορά την κατάσταση όπως έχει τώρα, στη χρονιά
που µας πέρασε, το 2009, είχε εγκριθεί για προκήρυξη µία θέση
ιατρού κλάδου ΕΣΥ για το Νεφρολογικό Τµήµα του Γενικού Νο-
σοκοµείου Λαµίας και ταυτόχρονα εκκρεµεί και το αίτηµα του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Λαµίας για την τοποθέτηση ενός επικουρικού
γιατρού για τη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού.

Εγώ θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα επιταχύνουµε την προ-
κήρυξη και την πρόσληψη και επίσης όσον αφορά το αίτηµα του
Νοσοκοµείου, εφόσον υπάρξει αίτηση γιατρού αντίστοιχης ειδι-
κότητας στον κατάλογο των επικουρικών γιατρών, δεσµευόµα-
στε ότι θα προβούµε στην άµεση κάλυψη της θέσης και αυτό για
τις άµεσες ανάγκες.

Όσον αφορά τον ιατρικό και τεχνολογικό εξοπλισµό της Μο-
νάδας Τεχνητού Νεφρού είχε εγκριθεί ήδη από το 2008 µια πί-
στωση 128.000 ευρώ από τις πιστώσεις του τακτικού
προϋπολογισµού για την προµήθεια οκτώ µηχανηµάτων τεχνη-
τού νεφρού. Σε σχέση και µε την µετεγκατάσταση που και εσείς

προτείνετε θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα κοιτάξουµε µε κάθε
δυνατό τρόπο να επιταχυνθεί.

Σ’ αυτήν τη φάση απλώς, για το θέµα της χωροθέτησης, έχει
εκπονηθεί µια µελέτη προσθήκη πτέρυγας αµφιθεάτρου, επι-
στηµονικής βιβλιοθήκης και µονάδας τεχνητού νεφρού στο νέο
κτηριακό συγκρότηµα των τριακοσίων κλινών του Γενικού Νοσο-
κοµείου Λαµίας και σε συνεργασία µαζί σας και µε τους άλλους
συναδέλφους της Φθιώτιδας θα δούµε πώς µπορούµε στον συ-
νολικό προγραµµατισµό να µπορέσουµε αυτόν τον σχεδιασµό να
τον φέρουµε γρήγορα να υλοποιηθεί.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Σταϊκούρας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρία Υπουργέ, θα ήθελα να σας ευ-

χαριστήσω αρχικά για την απάντησή σας διότι έτσι θεωρώ ότι
συµβάλλατε τόσο στην ανάδειξη ενός ιδιαίτερα ευαίσθητου θέ-
µατος και θέλω να πιστεύω στην επίλυση ή τουλάχιστον στην επι-
τάχυνση της διαδικασίας επίλυσης ενός χρόνιου προβλήµατος
που αντιµετωπίζουν οι νεφροπαθείς. Αυτός άλλωστε ήταν και ο
σκοπός κατάθεσης της συγκεκριµένης ερώτησης. Η υπενθύµιση
των προβληµάτων. Προβληµάτων που έχουν κατατεθεί και από
εµένα και από συναδέλφους µου στο παρελθόν µε την άσκηση
συνετής και συνεπούς αντιπολίτευσης. Προβληµάτων των
οποίων η επίλυση εκκρεµεί και εµποδίζει την εύρυθµη λειτουργία
της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού.

Σωστά είπατε ότι τρία είναι τα ουσιώδη προβλήµατα που αντι-
µετωπίζουµε. Είναι η ελλιπή στελέχωση µε εξειδικευµένο ιατρικό
προσωπικό, είναι η παλαιότητα των µηχανηµάτων και είναι η δια-
τήρηση, δυστυχώς, ακόµα και µετά από τρία χρόνια από την µε-
ταφορά του παλιού νοσοκοµείου στο νέο νοσοκοµείο, της
Μονάδας Τεχνητού Νεφρού στο προηγούµενο νοσοκοµείο.

Η έλλειψη προσωπικού είναι γεγονός παρά τις προσπάθειες
της προηγούµενης πολιτικής ηγεσίας και της 5ης ΥΠΕ Θεσσα-
λίας και Στερεάς Ελλάδος εδώ και ενάµιση χρόνο, δυστυχώς,
καθώς στην µονάδα υπηρετούν µόνο δυο νεφρολόγοι. Οι ελλεί-
ψεις δυστυχώς σε εφηµερίες -θέλω να προσθέσω στο σκεπτικό
σας- καλύπτονται κατόπιν εντολής της διοίκησης του νοσοκο-
µείου µε γιατρούς γενικής ιατρικής παθολογίας από τα Κέντρα
Υγείας της ευρύτερης περιοχής -τώρα είναι και από τον ∆ήµο
Μακρακώµης- και από την συνεισφορά αγροτικών ιατρών γεγο-
νός που ούτε προβλέπεται στον οργανισµό ούτε γίνεται σε άλλες
µονάδες της χώρας. Υπάρχουν κενές θέσεις, έχει ζητηθεί κατ’
επανάληψη η πρόσληψη επικουρικών ιατρών νεφρολογίας χωρίς
να παρουσιαστεί όµως ενδιαφέρον. Ενώ έχει εγκριθεί από την δι-
εύθυνση επαγγελµάτων υγείας του Υπουργείου σας η άδεια να
παρακολουθούν την ειδικότητά τους στην µονάδα ειδικευµένοι
νεφρολόγοι στη µονάδα για ενάµιση χρόνο, κάτι όµως που δεν
έχει γίνει εφικτό ακόµα γιατί δεν έχουν καθοριστεί οι συγκεκρι-
µένες θέσεις.

Στο δεύτερο σκέλος που αφορά τον ιατρικό εξοπλισµό να σας
πω ότι ειδικά τον τελευταίο χρόνο, το τελευταίο χρονικό διά-
στηµα, παρουσιάζονται συχνότερα προβλήµατα στην λειτουργία
των µηχανηµάτων αιµοκάθαρσης µε συνέπεια το ηµερήσιο πρό-
γραµµα αιµοκαθάρσεων των µόνιµων και έκτακτων περιστατικών
να εφαρµόζεται µε δυσκολία. Έχει γίνει διαγωνισµός που ακυ-
ρώθηκε. Έχει έρθει συγκεκριµένο έγγραφο σε εσάς από τις
10/11/2009 από τον Σύλλογο Νεφροπαθών που καταθέτει τα συ-
γκεκριµένα προβλήµατα.

Και τέλος σε ό,τι στη µεταστέγαση, πριν τρία χρόνια λειτούρ-
γησε το νέο νοσοκοµείο, η µονάδα δεν µεταφέρθηκε. Αυτή τη
στιγµή αυτό που θέλω να σας πω είναι ότι έχει έρθει µόνο η
έγκριση περιβαλλοντικής εκτίµησης. Άρα, θα ήθελα να ζητήσω
την επιτάχυνση, την ολοκλήρωση, την έγκριση των µελετών και
την εξασφάλιση της οριστικής ένταξης του έργου στο ΕΣΠΑ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. Το λόγο έχει η Υπουργός Υγείας για να δευτερολογήσει.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όπως και ο συνάδελφος, ο κ. Σταϊκούρας παραδέχτηκε, δυ-

στυχώς, αυτά τα προβλήµατα χρονίζουν. Από την άλλη όµως
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είναι προβλήµατα που εµείς οφείλουµε να αντιµετωπίσουµε και
γι’ αυτό άλλη µια φορά θέλω να επαναλάβω ότι και για τα τρία ζη-
τήµατα, που σωστά θέσατε, κάνουµε ό,τι µπορούµε για να επι-
ταχύνουµε τις σχετικές διαδικασίες. Συνεπώς και για την
συγκεκριµένη προκήρυξη και πρόσληψη µονίµου γιατρού που θα
έχει την ειδικότητα που είναι απαραίτητη, αλλά και για την πλή-
ρωση επικουρικού γιατρού ελπίζουµε να υπάρξει ενδιαφέρον.
Εµείς έχουµε την ετοιµότητα, κύριε Σταϊκούρα, να καλύψουµε
αυτή τη θέση έστω και για αυτό το µεταβατικό διάστηµα να µπο-
ρέσει να στηρίξει τη λειτουργία.

Να επαναλάβω επίσης ότι στο πλαίσιο των γενικών προσλή-
ψεων που έχουµε δροµολογήσει και των προσλήψεων σε ιατρικό
και νοσηλευτικό προσωπικό θέλω να κάνω και µια γενικότερη
αναφορά. Πιστεύουµε ότι πρέπει να ενισχυθεί το Νοσοκοµείο της
Λαµίας, ένα νοσοκοµείο το οποίο έχει να επιτελέσει έναν ευρύ-
τερο σηµαντικό περιφερειακό ρόλο.

Άρα, µε ευκαιρία αυτής της ερώτησης να σας διαβεβαιώσω
ότι θα κοιτάξουµε και την ευρύτερη στελέχωση του νοσοκοµείου.

Όσον αφορά το διαγωνισµό ο οποίος όντως έχει τα προβλή-
µατα που αναφέρετε -και είναι σε γνώση µου και η επιστολή που
αναφέρατε προηγουµένως- θα κοιτάξουµε πως µπορούµε να
ανακινήσουµε ξανά αυτή τη διαδικασία.

Φυσικά, όσον αφορά την προοπτική της µετεγκατάστασης της
Μονάδας Τεχνητού Νεφρού, όπου η µελέτη υπάρχει -σύµφωνα
πάντα µε τις πληροφορίες των υπηρεσιών- αυτό που χρειάζεται
τώρα είναι να υπάρξει η πίστωση, αλλά και πάνω από όλα το συ-
γκεκριµένο χρονοδιάγραµµα για να υλοποιηθεί.

Ας κρατήσουµε, λοιπόν, από αυτήν την δική σας ερώτηση ότι
από εµάς υπάρχει η βούληση και θα κοιτάξουµε να υπάρξει όσον
το δυνατόν µεγαλύτερη επιτάχυνση αυτής της υλοποίησης µε-
τεγκατάστασης.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Η µε αριθµό 3374/28-12-2009 δεύτερη ερώτηση του Βουλευτή

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη, προς
την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία του Κέντρου Υγείας
στα Καλύβια Θορικού, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Βου-
λευτή και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η µε αριθµό 1514/24-11-2009 τρίτη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Νικολάου Τσούκαλη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ίδρυση Οργανι-
σµού Ρυθµιστικού Σχεδίου Πάτρας.

Η ερώτηση του κ. Τσούκαλη έχει ως εξής:
«Με το ν. 2742/99, το αστικό συγκρότηµα της Πάτρας χαρα-

κτηρίστηκε ως µητροπολιτικό, ο χαρακτήρας του, δε, αυτός επέ-
βαλε ως πρώτο γενικό στρατηγικό επίπεδο οικιστικής,
χωροταξικής και περιβαλλοντικής οργάνωσης και σχεδιασµού,
τη κατάρτιση του Ρυθµιστικού Σχεδίου της Πάτρας (ΡΣΠ). Τον
Μάιο του 2007 το ΥΠΕΧΩ∆Ε ανέθεσε τη µελέτη εκπόνησης του
ΡΣΠ ήδη δε είχε τεθεί σε δηµόσια διαβούλευση από τους αρµό-
διους τοπικούς φορείς. Εν τω µεταξύ από τον Ιούλιο του 2008 ο
τέως Υπουργός ΠΕΧΩ∆Ε κ. Σουφλιάς υπέγραψε σχέδιο προε-
δρικού διατάγµατος για την ίδρυση του Οργανισµού Ρυθµιστι-
κού Σχεδίου και Προγράµµατος Προστασίας Περιβάλλοντος
Πάτρας. Το σχέδιο υπέστη την επεξεργασία από το αρµόδιο
τµήµα του ΣτΕ πλην όµως αυτό ουδέποτε παραπέµφθηκε προς
υπογραφή από τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας.

∆εδοµένου ότι έχει ήδη παρέλθει ενάµισης χρόνος από την
υπογραφή του Σχεδίου Προεδρικού ∆ιατάγµατος έχει, δε, υπο-
στεί την επεξεργασία του ΣτΕ και ότι για την ολοκλήρωση των
διαδικασιών κατάρτισης του ΡΣΠ είναι απαραίτητη η άµεση
ίδρυση του οργανισµού όπως προβλέπεται από το σχετικό νόµο,

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Πρώτον, προτίθεστε να ολοκληρώσετε την διαδικασία ίδρυσης

και συγκρότησης του Οργανισµού Ρυθµιστικού Σχεδίου και Προ-
γράµµατος Περιβάλλοντος Πάτρας και µε ποιο χρονοδιάγραµµα
ούτως ώστε να εξασφαλιστεί η ολοκλήρωση κατάρτισης και
έγκρισης του Ρυθµιστικού Σχεδίου Πάτρας;

∆εύτερον, προτίθεστε να τροποποιήσετε το Εθνικό Χωροτα-
ξικό Σχέδιο ούτως ώστε να αντιστοιχηθεί ο χαρακτήρας του πο-
λεοδοµικού συγκροτήµατος της Πάτρας ως µητροπολιτικού µε
αυτόν του ν. 2742/99;».

Στην ερώτηση του κ. Τσούκαλη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Αθανάσιος
Μωραΐτης.

Έχετε το λόγο κύριε Υφυπουργέ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως προς τη διαδικασία ίδρυσης
και συγκρότησης του Οργανισµού Ρυθµιστικού Σχεδίου και Προ-
γράµµατος Προστασίας Περιβάλλοντος Πάτρας σας γνωρίζω ότι
έχει, ήδη, ολοκληρωθεί η νοµοτεχνική επεξεργασία του σχεδίου
προεδρικού διατάγµατος για το παραπάνω θέµα µετά από τις
αναγκαίες προσαρµογές που έπρεπε να γίνουν στις παρατηρή-
σεις της κεντρικής νοµοπαρασκευαστικής επιτροπής.

Εκτιµούµε, επίσης, ότι δεν χρειάζεται τροποποίηση του Εθνι-
κού Χωροταξικού Σχεδίου, που έχει εγκριθεί µε το ΦΕΚ 128Α του
2008, ώστε να αντιστοιχηθεί ο χαρακτήρας του πολεοδοµικού
συγκροτήµατος Πάτρας ως µητροπολιτικού µε αυτόν του ν.
2742/1999 για τους παρακάτω λόγους.

Οι στρατηγικές κατευθύνσεις του Γενικού Πλαισίου Χωροτα-
ξικού Σχεδιασµού, που εγκρίθηκαν, αφορούν µεταξύ άλλων:

Πρώτον, στη χωρική οργάνωση και το ρόλο των µητροπολιτι-
κών κέντρων, Αθήνα – Θεσσαλονίκη, των πρωτευόντων εθνικών
πόλεων, στους οποίους συγκαταλέχθηκε η Πάτρα, όπως και των
δευτερευόντων πόλεων και των λοιπών εθνικών πόλεων της
χώρας.

∆εύτερον, στη χωρική διάρθρωση του αστικού δικτύου και την
εγκαθίδρυση εταιρικής σχέσης µεταξύ αστικών κέντρων -περι-
λαµβανοµένης της Πάτρας- και υπαίθρου, άρθρα 5 και 8 αντί-
στοιχα του Γενικού Πλαισίου µε τους συνοδευτικούς χάρτες
τους.

Τρίτον, σύµφωνα µε την παράγραφο 4, του άρθρου 6, του Ν.
2742 προβλέπεται η ανά πενταετία τροποποίηση του Εθνικού Χω-
ροταξικού Σχεδίου βάσει των πορισµάτων που προκύπτουν κα-
τόπιν της ανά διετίας αξιολόγησης της εφαρµογής του.

Συµπληρωµατικά σας γνωρίζω ότι η µελέτη του Ρυθµιστικού
Σχεδίου Πάτρας έχει ολοκληρωθεί από πλευράς µελετητή και
έχει ήδη αποσταλεί από το ΥΠΕΚΑΣ σε πενήντα τρεις φορείς για
έκφραση απόψεων.

Μετά την ολοκλήρωση της διαβούλευσης, η αρµόδια διεύ-
θυνση θα επεξεργαστεί σχέδιο προεδρικού διατάγµατος, το
οποίο θα τεθεί εκ νέου στους κατά νόµον αρµόδιους φορείς για
γνωµοδότηση.

Εποµένως, υπάρχει χρόνος έως ότου εγκριθεί και δηµοσιευ-
θεί σε ΦΕΚ το ρυθµιστικό σχέδιο της Πάτρας, να ολοκληρωθούν
παράλληλα οι απαιτούµενες διαδικασίες για την ίδρυση και συ-
γκρότηση του Οργανισµού Ρυθµιστικού Σχεδίου και Προγράµ-
µατος Προστασίας της Πάτρας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Τσούκαλης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η ίδρυση του Οργανισµού Ρυθµιστικού Σχε-

δίου της Πάτρας θεωρείται από όλους τους φορείς -και από το
∆ήµο της Πάτρας- ως κοµβικό σηµείο, ούτως ώστε τάχιστα να
ολοκληρωθούν οι διαδικασίες κατάρτισης του ρυθµιστικού σχε-
δίου.

Το ρυθµιστικό σχέδιο –πρέπει να το επαναλάβω αυτό- είναι το
πρώτο γενικό στρατηγικό επίπεδο οικιστικής, χωρικής και περι-
βαλλοντικής οργάνωσης, µε λίγα λόγια βιώσιµης οικιστικής ανά-
πτυξης.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, πόσο, µα πόσο κρίσιµο είναι σε µία
πόλη η οποία αναπτύσσεται άναρχα, µπορώ να πω, η οποία δεν
έχει χρήσεις γης, δεν έχει γενικώς προσανατολισµό.

Εδώ, λοιπόν, έχουµε να κάνουµε µε δύο πράγµατα:
Πρώτα απ’ όλα έχουµε την εφαρµογή ενός συγκεκριµένου
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νόµου που χαρακτηρίζει την Πάτρα -και όχι µόνο- ως µητροπο-
λιτικό κέντρο.

Το δεύτερο έχει να κάνει µε το εξής: Το σχέδιο προεδρικού
διατάγµατος για την ίδρυση του οργανισµού –όπως λέω στην
ερώτησή µου- επεξεργάστηκε από το αρµόδιο Τµήµα του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας και έµενε να αποσταλεί προς υπογραφή
στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας. Τι ακριβώς άλλαξε ενδιάµεσα
και αυτό το απλό, η ίδρυση του οργανισµού –δεν µιλάµε για το
προεδρικό διάταγµα του ρυθµιστικού σχεδίου, αλλά για την
ίδρυση του οργανισµού- αυτό το προεδρικό διάταγµα, δεν
εστάλη; Τι προσαρµογές χρειαζόταν; Ενάµισης χρόνος έχει πε-
ράσει. Υπήρχε µεγάλη καθυστέρηση από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση.

Στην απάντησή σας, όµως, δεν περιέχεται το χρονοδιάγραµµα
–απλώς- ίδρυσης του οργανισµού. Και είναι κρίσιµη η ίδρυση του
οργανισµού, γιατί ο οργανισµός µπορεί να επιταχύνει τις διαδι-
κασίες ολοκλήρωσης του ρυθµιστικού σχεδίου.

Στην απάντησή σας, όµως, υπήρχε και κάτι το οποίο θεωρώ
ότι θα δυσαρεστήσει σφόδρα και τους Βουλευτές του κόµµατός
σας και το ∆ήµαρχο της Πάτρας και όλους τους φορείς, οι οποίοι
ζητούµε µε επιµονή και «απαιτούµε» η Πάτρα, µαζί µε τη Θεσ-
σαλονίκη και την Αθήνα, να χαρακτηριστούν από το Εθνικό Χω-
ροταξικό Σχέδιο ως µητροπολιτικά κέντρα.

Τη διαφορά του µητροπολιτικού κέντρου και του πρωτεύοντος
οικιστικού κέντρου την κατανοείτε πάρα, µα πάρα πολύ καλά. Η
Πάτρα είναι το επίκεντρο ενός ολόκληρου άξονα -σε αυτό τον
άξονα είστε κι εσείς Υπουργός και Βουλευτής- ο οποίος φθίνει,
ο οποίος αποκλίνει συνεχώς από τον ανατολικό άξονα.

Χρειάζεται, λοιπόν, απλώς να αντιστοιχηθεί ο ορισµός του ν.
2742 –της Πάτρας ως µητροπολιτικού κέντρου- µε το εθνικό
στρατηγικό.

Σήµερα ακούµε ότι δεν πρόκειται να αναθεωρηθεί, ενώ ήταν
θέση προεκλογική της Κυβέρνησης ότι θα αναθεωρηθεί το
εθνικό στρατηγικό.

Θέλω, λοιπόν, στη δευτερολογία σας αυτά τα κρίσιµα ζητή-
µατα να τα διευκρινίσετε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κύριος Υφυπουργός

έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, ήµουν ξεκάθαρος, πιστεύω, γιατί πολύ
απλά και οι στόχοι µας είναι ξεκάθαροι. Εγώ θα συµφωνήσω µαζί
σας περί κοµβικού σηµείου. Πράγµατι, είναι όπως µας τα είπατε.
Συµφωνώ απόλυτα. Είναι αρκετά σηµαντικό για την Πάτρα να
προχωρήσουν και τα δύο.

Και ξεκαθαρίζω για δεύτερη φορά ότι θα προχωρήσουµε στην
ολοκλήρωση του ρυθµιστικού σχεδίου της Πάτρας, καθώς και
του αντίστοιχου οργανισµού. Ο στόχος µας είναι να γίνει άµεσα.
Καταλαβαίνω και την τοποθέτησή σας, όπου είπατε ότι υπήρξε
µεγάλη καθυστέρηση. Και υπήρξε µεγάλη καθυστέρηση. Στόχος
δικός µας είναι να τρέξουµε αυτόν τον διπλό στόχο, τον οποίο
έχουµε βάλει και πιστεύω ότι µέσα στο 2010 θα µπορέσουµε,
πράγµατι, να τα ολοκληρώσουµε και τα δύο.

Γνωρίζουµε πολύ καλά τη σπουδαιότητα της προώθησης του
ρυθµιστικού σχεδίου. Ο σκοπός µας είναι ένας: να έχει η ευρύ-
τερη περιοχή ένα στρατηγικό πρόγραµµα χωρικών πολιτικών, το
οποίο θα αποτελέσει το πλαίσιο των αναπτυξιακών χωροταξικών
και πολεοδοµικών επιλογών µας. Και θα µου επιτρέψετε να πω
ότι αυτό θα βάλει τέλος σε µία ολόκληρη εποχή µιας στρεβλής
ανάπτυξης, χωρίς σχέδιο και στρατηγική –και εδώ πάλι θα συµ-
φωνήσω µαζί σας.

Γνωρίζουµε όλοι πολύ καλά ότι το µεγάλο συγκριτικό πλεονέ-
κτηµα της Πάτρας είναι η ιδιαίτερη γεωπολιτική σηµασία της
θέσης της. Είναι αυτό το συγκριτικό πλεονέκτηµα το οποίο αξιο-
ποιείται µε τη συγκέντρωση σηµαντικών µεταφορικών υποδοµών.

Γι’ αυτό, λοιπόν, επιτρέψτε µου να πω ότι από αυτή την άποψη
η Πάτρα, ως διεθνής πόλος, δεν χρειάζεται τόσο ενίσχυση όσο
ποιοτική αναβάθµιση του χώρου και αξιοποίηση της γεωγραφι-
κής της θέσης.

Ξεκαθαρίζω, λοιπόν, εδώ σήµερα σε όλους σας ότι προς αυτή
ακριβώς τη σηµαντική κατεύθυνση δουλεύουµε και πιστεύω ότι
πολύ σύντοµα θα υλοποιήσουµε και τους δύο στόχους, τους
οποίους έχουµε βάλει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Αναφορές και ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 638/4-11-2009 πρώτη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς
την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε την αποκατάσταση των εκτάσεων της περιοχής Με-
γάλης Λίµνης ∆ήµου Αγιάσου Νοµού Λέσβου.

Η ερώτηση του κ. Γαληνού έχει ως εξής:
«Ο ∆ήµος Αγιάσου του Νοµού Λέσβου που διαδέχτηκε την

οµώνυµη κοινότητα, διεκδικεί εδώ και πολλά χρόνια την περιου-
σία που του είχε αφαιρεθεί, καθώς το 1976 τα Ταµεία Ανέγερ-
σης ∆ιδακτηρίων, τα οποία είχαν συσταθεί διά νόµου και είχαν
την ευθύνη της διαχείρισης αυτής της περιουσίας, καταργήθη-
καν και η περιουσία αυτή µεταβιβάστηκε στον ΟΣΚ. Η περιουσία
αυτή περιλαµβάνει την περιοχή της Μεγάλης Λίµνης µε έκταση
τριάντα δύο χιλιάδες πεντακόσια στρέµµατα, το Κλειστό Γυµνα-
στήριο του Χωριού, το Κέντρο Νεότητας, καθώς και το πρό-
σφατα ανακαινισµένο παραδοσιακό καφενείο.

Το 1990 µε νεότερο νόµο προβλέπεται η κινητή και ακίνητη πε-
ριουσία των εφοριών όλων των δηµοσίων σχολείων της Πρωτο-
βάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης, καθώς και τα
σχολικά κτήρια να µεταβιβαστούν κατά κυριότητα στους ∆ήµους.

Πλην, όµως, η νοµοθεσία αυτή δεν εφαρµόσθηκε σε ό,τι
αφορά τον ∆ήµο Αγιάσου και από το 2000 έως το 2006 ο δήµος,
διά του τότε ∆ηµάρχου, ζητούσε από τον ΟΣΚ την έκδοση της
προβλεπόµενης από τον νόµο απόφασης του ∆Σ του Οργανι-
σµού για τη µεταβίβαση της περιουσίας στον δήµο, χωρίς όµως
να λάβει ποτέ απάντηση.

Το 2006 µε απόφαση του Νοµάρχη Λέσβου και σε εκτέλεση
νέου σχετικού νόµου, εκδόθηκε απόφαση παραχώρησης της πα-
ραπάνω µεταγραφείσας περιουσίας στον ∆ήµο Αγιάσου, ώστε
να δοθεί τέλος στην αδικία που ταλαιπωρούσε τους κατοίκους
επί χρόνια.

Κατά της απόφασης του νοµάρχη ο ΟΣΚ αντέδρασε, προ-
σφεύγοντας στο Συµβούλιο της Επικρατείας, στο οποίο θα επι-
δικαστεί παράλληλα και η προσφυγή του ∆ήµου Αγιάσου κατά
του ΟΣΚ, η οποία είχε κατατεθεί πριν την έκδοση της απόφασης
του νοµάρχη. Και οι δύο προσφυγές θα εκδικαστούν µαζί στις 10
Νοεµβρίου 2009.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Θεωρεί λογικό και δίκαιο ο ΟΣΚ να διεκδικεί περιουσία που εκ

του νόµου δεν του ανήκει;
Εφόσον θεωρείται άδικη και καταχρηστική η συµπεριφορά του

ΟΣΚ, σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί, προκειµένου ο
ΟΣΚ να αποσύρει εγκαίρως ή να µην υποστηρίξει την υπό συζή-
τηση (10 Νοεµβρίου 2009) προσφυγή του κατά της απόφασης
του νοµάρχη, που αποδίδει το δίκαιο;».

Κύριε συνάδελφε, εφόσον µιλάτε για τις 10 Νοεµβρίου 2009,
άρα οι προσφυγές εκδικάστηκαν.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Όχι, αναβλήθηκαν. Θα επιδικαστούν
το Σεπτέµβρη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Α, συγγνώµη, αλλά µε
βάση την ηµεροµηνία φαίνεται ότι εκδικάστηκαν.

Στην ερώτηση του κ. Γαληνού θα απαντήσει η Υφυπουργός
Παδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Παρασκευή
Χριστοφιλοπούλου.

Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, πράγµατι, θέτετε ένα πάρα πολύ -θα έλεγα-
σύνθετο ζήτηµα που αφορά το ∆ήµο Αγιάσου και πράγµατι σύµ-
φωνα µε την απάντηση που είχαµε και από τη νοµική υπηρεσία
του ΟΣΚ µεταβιβάστηκαν όλα αυτά τα ακίνητα που αναφέρετε
στην ερώτησή σας. Και εγώ κατανοώ ότι δεν πρόκειται απλώς
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για τα σχολεία, αλλά πρόκειται για µια πάρα πολύ µεγάλη
έκταση, που έχει όλα αυτά που αναφέρθηκαν στην ερώτησή σας.

Η απάντηση που έλαβε το Υπουργείο από τον ΟΣΚ είναι στενά
νοµική. Ο ΟΣΚ θεωρεί ότι νοµίµως προσέφυγε στο Συµβούλιο
της Επικρατείας και παρανόµως ο νοµάρχης προχώρησε στις
πράξεις που προχώρησε.

Θέλω να κατανοήσετε ότι είναι ιδιαίτερα λεπτή η θέση µας, δε-
δοµένου ότι υπάρχει µια δίκη που εκκρεµεί, δεδοµένου µάλιστα,
ότι ο ΟΣΚ είναι πια εποπτευόµενος από το Υπουργείο Υποδοµών.
Βεβαίως, και ο συντοπίτης σας ο κ. Σηφουνάκης, ο Υφυπουργός
µε είχε ενηµερώσει εγκαίρως για το ζήτηµα.

Τί θα προτείναµε; Θα προτείναµε να εξετάσουµε το θέµα από
κοινού τα δύο Υπουργεία και να εξεταστεί η δυνατότητα να απο-
συρθεί ο ΟΣΚ. Αυτή τη στιγµή δεν µπορώ να δεσµευθώ και το
κατανοείτε αυτό, όχι µόνο επειδή υπάρχει και άλλο Υπουργείο,
αλλά κυρίως διότι είναι πάρα πολύ σοβαρό το ζήτηµα όταν πα-
ρεµβαίνουµε σε µια δίκη που εκκρεµεί, ακόµα και όταν πρόκειται
για έναν οργανισµό που εποπτεύεται από την Κυβέρνηση, από
Υπουργείο.

Το θέτετε στην ερώτησή σας, είναι πάρα πολύ λεπτό το ζή-
τηµα. Πρόκειται για πολύ µεγάλη έκταση -όπως λέτε και εσείς- γι’
αυτό και είµαστε εξαιρετικά προσεχτικοί στα βήµατά µας. Σας
δίνω τη δέσµευση ότι θα το δω άµεσα µε το Υπουργείο Υποδο-
µών, κατά πόσον υπάρχει αυτή η περίπτωση. Θα επανέλθω εάν
υπάρχει η δυνατότητα να γίνει αυτό. Εάν όχι, νοµίζω ότι µπο-
ρούµε να περιµένουµε έως το Σεπτέµβριο που θα εκδικαστεί. Θα
ήθελα όµως να ακούσω και τη δική σας άποψη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σπυρίδων Γαληνός.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πραγµατικά, κυρία Υπουργέ, χαίροµαι για την απάντησή σας,

διότι η γραπτή απάντηση που έλαβα εκπρόθεσµα από το Υπουρ-
γείο -και υποθέτω είναι αυτή στην οποία αναφερθήκατε και εσείς-
η απάντηση του ΟΣΚ, που είδε το θέµα αυτό στενά νοµικίστικα,
µε είχε και ξενίσει και απογοητεύσει διότι έφερε και την υπο-
γραφή σας.

Πράγµατι, ήταν κάτι που πίστευα µέσα µου, ότι δεν σας εκ-
προσωπούσε. Ήταν κάτι που έλεγε ότι το Υπουργείο υιοθετούσε
µια άποψη, µια λογική καταπατητή, ο οποίος αναµένοντας από-
φαση δικαστηρίου επικαλείται τα δικαιώµατα της χρησικτησίας.

Σήµερα, µε την προφορική σας απάντηση, πράγµατι, καλύ-
ψατε το ζήτηµα. Φαίνεται ότι και το έχετε µελετήσει και έχετε δει
τη σπουδαιότητά του ως προς την ηθική του διάσταση, αλλά πα-
ράλληλα και τη σπουδαιότητα που έχει για ένα µικρό χωριό,
όπως είναι το χωριό της Αγιάσου, ένα γνωστό ορεινό χωριό που
είναι ένας δήµος µε µικρές οικονοµικές δυνατότητες -όπως κα-
τανοείτε- και δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις µεγάλες ανάγκες
που έχουν τα διδακτήρια της περιοχής.

Θα συµφωνήσω απόλυτα µαζί σας. Άλλωστε, αναφερθήκατε
και στον συµπατριώτη µου τον κ. Σηφουνάκη, ο οποίος παλαιό-
τερα είχε ανακινήσει αυτό το ζήτηµα µε επιστολή του την οποία
θα σας την κοινοποιήσω και θα σας τη δώσω τώρα. Η επιστολή
αυτή ανέφερε όλο το πρόβληµα σε όλες του τις διαστάσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων Γαληνός καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-

σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα λοιπόν, θεωρώ θετικό ότι θα το κοιτάξετε από κοινού µε
τον κ. Σηφουνάκη και ελπίζω, πραγµατικά, ότι θα δώσετε τη
λύση.

Πραγµατικά όµως, θα ήθελα να µην περιµένετε την εκδίκαση
διότι αυτό το θέµα είναι στη βάση του ηθικό και θέλει πολιτική
προσέγγιση και πολιτική λύση. Νοµίζω ότι πολιτικά µπορεί να
αντιµετωπιστεί και να αποδοθεί το δίκαιο διότι πράγµατι, είναι
απόλυτα δίκαιο και το αίτηµα του ∆ήµου της Αγιάσου και γενι-
κότερα της λεσβιακής κοινωνίας.

Θα αναµείνω τις δικές σας αποφάσεις και νοµίζω -απ’ ότι δια-
πίστωσα από τη δική σας τοποθέτηση και πρωτολογία- ότι θα
είναι θετική.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ κύριε Γαληνέ.
Το λόγο έχει η κυρία Υφυπουργός για να δευτερολογήσει.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε, πολύ σύντοµα θα πω δύο πράγµατα.

Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι µπορώ να επαναλάβω ότι θα εξα-
ντλήσουµε κάθε δυνατότητα, σε µια υπόθεση που είναι πολύ
λεπτή.

Με την ευκαιρία θέλω να σας πληροφορήσω και να πληροφο-
ρήσω και το Σώµα ότι χωριστά για κάθε νοµό και κάθε περιφέ-
ρεια της χώρας υπάρχει µια χαρτογράφηση των προβληµάτων
και των ελλειµµάτων στη σχολική στέγη, έτσι ώστε να προσδιο-
ριστούν οι προτεραιότητες. Αντίστοιχα υπάρχει και µια προσπά-
θεια να δούµε πού υπάρχουν οικόπεδα ή που υπάρχει δηµόσια
περιουσία η οποία µπορεί να αξιοποιηθεί για σχολική στέγη.

Η χώρα στο σύνολό της και η περιφέρεια στην οποία εκλέγο-
µαι και η δική σας και πολλές άλλες περιφέρειες της χώρας
έχουν σηµαντικότατα προβλήµατα. Είναι και αρµοδιότητα της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης , σήµερα ο ΟΣΚ ανήκει στο Υπουργείο
Υποδοµών το Υπουργείο Παιδείας όµως ορίζει τις προτεραιότη-
τες σε ό,τι αφορά και τις προδιαγραφές των κτηρίων αλλά και
τις ανάγκες σε κτήρια για την πρωτοβάθµια και την δευτερο-
βάθµια εκπαίδευση.

Με αυτήν την επισήµανση που είναι και πιο γενικού χαρακτήρα
τελειώνω δεσµευόµενη ότι θα δω ειδικά και µε το Υπουργείο Υπο-
δοµών το ζήτηµα αυτό της Αγιάσου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα οκτώ µαθητές και
µαθήτριες και δυο εκπαιδευτικοί -συνοδοί τους του δευτέρου
τµήµατος από το ∆εύτερο Γυµνάσιο Ευόσµου Θεσσαλονίκης. Η
Βουλή τους καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Προστασία δασών
και δασικών εκτάσεων του Νοµού Αττικής, σύσταση Ειδικής
Γραµµατείας Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και Ενέργειας και λοι-
πές διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί στη συνέχεια.
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της από 13 Οκτωβρίου 2009 Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Υπαγωγή Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη» (ΦΕΚ 215
Α’) και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί στη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-

γής
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση και τροποποίηση της από
29.10.2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Αναστολή
εφαρµογής διατάξεων τακτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοιπών
κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση (ΦΕΚ 218 Α’)».

Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο κρατήθηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Επανερχόµαστε στην ψήφιση στο συνόλου του νοµοσχεδίου

του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-

λαγής: «Προστασία δασών και δασικών εκτάσεων του Νοµού Ατ-
τικής σύσταση Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης Περιβάλλο-
ντος και Ενέργειας και λοιπές διατάξεις».

Ο κύριος Υπουργός έχει να προσθέσει κάτι;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κ. Υπουργέ

έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα για δυο µικρές νοµοθετικές
αλλαγές-βελτιώσεις στο σχέδιο νόµου «Προστασία δασών και
δασικών εκτάσεων του Νοµού Αττικής σύσταση Ειδικής Γραµ-
µατείας Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και Ενέργειας και λοιπές
διατάξεις».

Η πρώτη διόρθωση είναι στο άρθρο 2 παράγραφος 2, είναι οι
«εξαιρέσεις» και εκεί που αναφερόµαστε στις ειδικές επιτροπές
θα γίνει αυτή η µικρή αλλαγή εκεί που λέει: «οι ειδικές επιτροπές
ελέγχου αποτελούνται από έναν υπάλληλο της Ειδικής Υπηρε-
σίας Επιθεωρητών Περιβάλλοντος, έναν υπάλληλο του οικείου
πολεοδοµικού γραφείου του δασαρχείου της περιοχής και συ-
γκροτούνται από τον Γενικό Γραµµατέα της Περιφέρειας Αττι-
κής…» αλλάζει και γίνεται: «και συγκροτούνται µε απόφαση του
γενικού γραµµατέα».

Η δεύτερη αλλαγή είναι στο άρθρο 6 παράγραφος 5. Στην
πρώτη σειρά όπου λέει: «µε προεδρικό διάταγµα µε πρόταση των
Υπουργών Οικονοµικών, Εσωτερικών…» αλλάζει και γίνεται: «µε
προεδρικό διάταγµα που εκδίδεται µε απόφαση των Υπουργών
Οικονοµικών, Εσωτερικών…»

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Αθανάσιος Μωραΐτης καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα τροποποίηση, η οποία έχει ως
εξής:
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σας ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Μετά τις αλλαγές του κ. Μωραΐτη ερωτάται το Σώµα: Γίνεται
δεκτό το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής και στο σύνολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής: «Προστασία δασών και δασικών εκτάσεων του Νοµού
Αττικής σύσταση Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας και λοιπές διατάξεις» έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:

«Προστασία δασών και δασικών εκτάσεων του Νοµού Αττι-
κής σύσταση Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης Περιβάλλο-
ντος και Ενέργειας και λοιπές διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ ∆ΑΣΩΝ ΚΑΙ ∆ΑΣΙΚΩΝ ΕΚΤΑΣΕΩΝ

ΤΟΥ ΝΟΜΟΥ ΑΤΤΙΚΗΣ

Άρθρο 1
Αναστολή έκδοσης οικοδοµικών αδειών και

απαγόρευση εκτέλεσης εργασιών

1. Αναστέλλεται η έκδοση οικοδοµικών αδειών και απαγορεύ-
εται η εκτέλεση οικοδοµικών εργασιών στα γήπεδα και οικόπεδα
που βρίσκονται, εν όλω ή εν µέρει, µέσα στις περιοχές του
Νοµού Αττικής οι οποίες επλήγησαν από τις πυρκαγιές του Αυ-
γούστου 2009 και περιλαµβάνονται στο περίγραµµα του χάρτη,
σε κλίµακα 1:50.000, των ∆ασαρχείων Πεντέλης και Καπανδρι-
τίου, που δηµοσιεύεται στο Παράρτηµα Α’ ως αναπόσπαστο
τµήµα του παρόντος νόµου.

2. Η αναστολή έκδοσης οικοδοµικών αδειών και η απαγόρευση
εκτέλεσης οικοδοµικών εργασιών στις περιοχές της παραγρά-
φου 1 ισχύουν:

α) για τις εκτάσεις εκτός σχεδίου πόλεων και εκτός ορίων οριο-
θετηµένων οικισµών µέχρι την κύρωση των δασικών χαρτών και

β) για τις εκτάσεις εντός σχεδίου πόλεων και ορίων οριοθετη-
µένων οικισµών µέχρι την κήρυξη ως αναδασωτέων των δασών
και δασικών εκτάσεων των περιοχών της προηγούµενης παρα-
γράφου.

3. Οι πράξεις κήρυξης της αναδάσωσης και κύρωσης των δα-
σικών χαρτών αναρτώνται και στο διαδικτυακό τόπο της Περι-
φέρειας Αττικής.

Άρθρο 2
Εξαιρέσεις

1. Κατ’ εξαίρεση των όσων ορίζονται στην παράγραφο 1 του
προηγούµενου άρθρου επιτρέπεται:

α) η έκδοση οικοδοµικών αδειών για ανέγερση ή επισκευή κτι-
σµάτων τα οποία έχουν αναγερθεί µε νόµιµη οικοδοµική άδεια
και καταστράφηκαν ολοσχερώς ή υπέστησαν ζηµιές αντιστοίχως
από τις ως άνω πυρκαγιές,

β) η έκδοση οικοδοµικών αδειών για την εκτέλεση των δηµο-
σίων έργων και των έργων υποδοµής για τα οποία έχει ολοκλη-
ρωθεί η διαδικασία περιβαλλοντικής αδειοδότησης.

2. Η έναρξη οικοδοµικών εργασιών για την ανέγερση κτισµά-
των µέσα στο περίγραµµα των περιοχών της παραγράφου 1 του
άρθρου 1 του παρόντος για τα οποία είχε εκδοθεί νόµιµη οικο-
δοµική άδεια, επιτρέπεται µόνο µετά από βεβαίωση, και κατόπιν
αυτοψίας, από την Ειδική Επιτροπή Ελέγχου του επόµενου εδα-
φίου, ότι η θέση του οικοπέδου ή γηπέδου και η τοποθέτηση του
κτίσµατος ταυτίζονται µε τα αντίστοιχα στοιχεία της οικοδοµικής
άδειας. Οι Ειδικές Επιτροπές Ελέγχου αποτελούνται από έναν

υπάλληλο της Ειδικής Υπηρεσίας Επιθεωρητών Περιβάλλοντος,
έναν υπάλληλο του οικείου Πολεοδοµικού Γραφείου και έναν
υπάλληλο του ∆ασαρχείου της περιοχής και συγκροτούνται µε
απόφαση του Γενικού Γραµµατέα της Περιφέρειας Αττικής µέσα
σε ένα µήνα από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου. Η βε-
βαίωση του πρώτου εδαφίου εκδίδεται από τις Ειδικές Επιτροπές
Ελέγχου εντός προθεσµίας δύο µηνών από της υποβολής της
σχετικής αιτήσεως.

Άρθρο 3
Γεωγραφικές συντεταγµένες γηπέδων και κτισµάτων

Από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου στην αίτηση για
την έκδοση άδειας οικοδοµής και στην άδεια οικοδοµής που εκ-
δίδεται, σε οικόπεδα ή γήπεδα που βρίσκονται εν όλω ή εν µέρει
µέσα στο περίγραµµα των περιοχών της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 1 του παρόντος, αναγράφονται υποχρεωτικά οι γεωγραφι-
κές συντεταγµένες εξαρτηµένες από το εθνικό τριγωνοµετρικό
δίκτυο του οικοπέδου ή γηπέδου, καθώς και του υπό ανέγερση
κτίσµατος ή της κατασκευής. Η ίδια υποχρέωση ισχύει για τις
εκτάσεις που αναφέρονται στα τοπογραφικά διαγράµµατα που
συνοδεύουν τις πράξεις χαρακτηρισµού του άρθρου 14 του ν.
998/1979. Με απόφαση του Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής δύναται να επεκτείνεται η διάταξη
του πρώτου εδαφίου και σε περιοχές της χώρας εκτός του περι-
γράµµατος της παραγράφου 1 του άρθρου 1.

Άρθρο 4
Σύστηµα τηλεπισκόπησης χαρτογράφησης

1. Η εταιρεία «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.» θέτει σε λειτουργία, υπό
την εποπτεία του Οργανισµού Κτηµατολογίου και Χαρτογραφή-
σεων Ελλάδος που συγκροτήθηκε µε το ν. 1647/1986 (ΦΕΚ 141
Α’), σύστηµα τηλεπισκοπικής περιοδικής χαρτογράφησης του
Νοµού Αττικής και ενηµερώνει µέσα στο πρώτο τριήµερο κάθε
ηµερολογιακού µήνα την Ειδική Υπηρεσία Κατεδαφίσεων του άρ-
θρου 7 για κάθε νέο κτίσµα που εντοπίζεται σε γήπεδο εκτός
σχεδίων πόλεων και εκτός ορίων οριοθετηµένων οικισµών στις
περιοχές του περιγράµµατος της παραγράφου 1 του άρθρου 1,
αναφέροντας υποχρεωτικά τις γεωγραφικές συντεταγµένες του
κτίσµατος.

2. Με απόφαση του Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής καθορίζεται κάθε άλλο θέµα σχετικό µε τη
λειτουργία του ως άνω συστήµατος.

Άρθρο 5
Επιτάχυνση της διαδικασίας κύρωσης δασικών

χαρτών Νοµού Αττικής

Στο ν. 2664/1998 (ΦΕΚ 275 Α’) «Εθνικό Κτηµατολόγιο και άλλες
διατάξεις» προστίθεται άρθρο 27Α, ως ακολούθως:

«Άρθρο 27Α
Επιτάχυνση της διαδικασίας κύρωσης δασικών χαρτών

Νοµού Αττικής

Η κύρωση των δασικών χαρτών για το Νοµό Αττικής γίνεται ως
εξής:

1. Ο προσωρινός δασικός χάρτης θεωρείται από την αρµόδια
∆ιεύθυνση ∆ασών µέσα σε τρεις µήνες από την υποβολή του σε
αυτήν και στη συνέχεια αναρτάται από υπάλληλο των υπηρεσιών
της παραγράφου 10 του άρθρου 28 του ν. 2664/1998 (ΦΕΚ 275
Α’) σε εµφανή θέση στα γραφεία των ∆ιευθύνσεων ∆ασών, της
εταιρείας «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.» ή του γραφείου κτηµατογρά-
φησης του οικείου δηµοτικού ή κοινοτικού καταστήµατος και στο
οικείο ∆ασαρχείο. Εφόσον είναι τεχνικώς δυνατό, η ανάρτηση γί-
νεται και στο διαδίκτυο. Ανακοίνωση για την ανάρτηση του δα-
σικού χάρτη δηµοσιεύεται σε δύο τουλάχιστον ηµερήσιες
εφηµερίδες πανελλαδικής κυκλοφορίας. Με τις ανακοινώσεις
αυτές απευθύνεται δηµόσια πρόσκληση προς κάθε ενδιαφερό-
µενο να λάβει γνώση του αναρτηθέντος ως ανωτέρω προσωρι-
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νού δασικού χάρτη και να υποβάλει κατ’ αυτού τις αντιρρήσεις
του, είτε αυτοπροσώπως είτε µε εξουσιοδοτηµένο αντιπρόσωπό
του, µέσα σε προθεσµία σαράντα πέντε ηµερών που αρχίζει από
την τελευταία δηµοσίευση. Οι προσωρινοί δασικοί χάρτες παρα-
µένουν αναρτηµένοι τουλάχιστον µέχρι τη λήξη των προθεσµιών.

2. Οι αντιρρήσεις αφορούν αποκλειστικά στην αµφισβήτηση
του δασικού χαρακτήρα των εµφανιζόµενων στο χάρτη δασικών
εκτάσεων. Κατά τη διαδικασία των αντιρρήσεων δεν επιτρέπεται
να τεθούν ή να προβληθούν θέµατα ιδιοκτησίας, ούτε να θιγούν
δικαιώµατα του ∆ηµοσίου ή ιδιωτών. Οι αντιρρήσεις εξετάζονται
µέσα σε δύο µήνες από τη λήξη της προθεσµίας υποβολής τους
από τριµελείς επιτροπές που συγκροτούνται µε απόφαση του Γε-
νικού Γραµµατέα της οικείας Περιφέρειας, οι οποίες αποτελού-
νται από έναν συνταξιούχο δικαστικό λειτουργό, ως Πρόεδρο,
από έναν δασολόγο και έναν τοπογράφο µηχανικό, υπαλλήλους
της οικείας Περιφέρειας, ως µέλη. Με την ίδια απόφαση ορίζεται
και ο γραµµατέας της επιτροπής. Η αποζηµίωση των µελών της
επιτροπής και του γραµµατέα καθορίζεται µε κοινή απόφαση των
Υπουργών Οικονοµικών και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 17 του
ν. 3205/2003 (ΦΕΚ 297 Α’), όπως εκάστοτε ισχύει.

3. Οι δασικοί χάρτες, µετά την τυχόν διόρθωσή τους, που διε-
νεργείται από την εταιρεία «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.» µε βάση τις
αποφάσεις των πιο πάνω τριµελών επιτροπών, θεωρούνται από
την αρµόδια ∆ιεύθυνση ∆ασών εντός είκοσι ηµερών και ακολού-
θως κυρώνονται από τον Γενικό Γραµµατέα της Περιφέρειας
µέσα σε δεκαπέντε ηµέρες από την υποβολή τους σε αυτόν.

4. Μετά την κύρωσή του ο δασικός χάρτης καθίσταται οριστι-
κός και έχει πλήρη αποδεικτική ισχύ σε κάθε διοικητική ή δικα-
στική αρχή. Πάνω στους οριστικούς δασικούς χάρτες
σηµειώνονται οι περίµετροι όλων γενικά των δασικών εκτάσεων,
στις οποίες εφαρµόζονται οι διατάξεις της δασικής νοµοθεσίας.
Αναµόρφωση κυρωµένου δασικού χάρτη µε προσθήκη ή δια-
γραφή εκτάσεων είναι δυνατή εφόσον στηρίζεται σε διοικητικές
πράξεις, που εκδίδονται κατ’ εφαρµογή της δασικής νοµοθεσίας,
και κυρώνεται µε απόφαση του Γενικού Γραµµατέα της οικείας
Περιφέρειας, που λαµβάνεται µετά από εισήγηση της οικείας ∆ι-
εύθυνσης ∆ασών.

5. Οι περιοχές του Νοµού Αττικής που επλήγησαν από τις πυρ-
καγιές του Αυγούστου 2009, εάν δεν έχουν κηρυχθεί υπό κτη-
µατογράφηση, κηρύσσονται υποχρεωτικά µέσα σε ένα µήνα από
την ισχύ του παρόντος νόµου υπό κτηµατογράφηση. Η ανάθεση
µελετών σύνταξης του οικείου δασικού χάρτη γίνεται σύµφωνα
µε τα οριζόµενα στο δεύτερο και τρίτο εδάφιο της παραγράφου
7 του άρθρου 27 του παρόντος νόµου και τις διατάξεις του ν.
3316/ 2005 (ΦΕΚ 42 Α’).

6. Μετά την κατάρτιση και κύρωση των δασικών χαρτών κάθε
µεταβίβαση, σύσταση, αλλοίωση και γενικά κάθε µεταβολή των
εµπραγµάτων σχέσεων στις δασικές εν γένει εκτάσεις που πε-
ριέχονται σε αυτούς είναι άκυρη και ανίσχυρη, αν δεν συνοδεύ-
εται από πιστοποιητικό της αρµόδιας υπηρεσίας της
παραγράφου 10 του άρθρου 28 του ν. 2664/1998, µε το οποίο
θα βεβαιώνεται ο χαρακτήρας της έκτασης, η ανυπαρξία δικαι-
ωµάτων του ∆ηµοσίου επ’ αυτής και η αυτοτέλεια ή η νόµιµη κα-
τάτµησή της.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
ΣΥΣΤΑΣΗ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ ΚΑΙ ΛΟΙΠΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 6
Σύσταση Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης

Περιβάλλοντος και Ενέργειας

1. Στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής (Υ.Π.Ε.Κ.Α.) συνιστάται ενιαίος διοικητικός τοµέας µε
τίτλο «Ειδική Γραµµατεία Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας (Ε.Γ.Ε.Π.Ε.)» µε αρµοδιότητα την επίβλεψη και το συντονι-
σµό των αρµόδιων υπηρεσιών, σε κεντρικό, περιφερειακό και
νοµαρχιακό επίπεδο και επίπεδο Ο.Τ.Α. µε σκοπό τη διασφάλιση
της εφαρµογής της νοµοθεσίας για θέµατα περιβάλλοντος και

ενέργειας και τη συµµόρφωση προς τις οικείες διατάξεις.
2. Στην Ειδική Γραµµατεία Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και

Ενέργειας υπάγονται:
α) Η Ειδική Υπηρεσία Επιθεωρητών Περιβάλλοντος (Ε.Υ.Ε.Π.),

που συστήθηκε σύµφωνα µε το άρθρο 9 (παράγραφοι Α.1-11)
του ν. 2947/2001 (ΦΕΚ 228 Α’) και του π.δ. 165/2003 (ΦΕΚ 137
Α’).

β) Το Αυτοτελές Συντονιστικό Γραφείο για την Πρόληψη και
Αποκατάσταση των Περιβαλλοντικών Ζηµιών (ΣΥΓΑΠΕΖ), το
οποίο συστήθηκε µε την παράγραφο 2 του άρθρου 6 του π.δ.
148/2009 (ΦΕΚ 190 Α’).

γ) Η Γνωµοδοτική Επιτροπή για την Πρόληψη και την Αποκα-
τάσταση των Περιβαλλοντικών Ζηµιών, εφεξής «Επιτροπή Αντι-
µετώπισης Περιβαλλοντικών Ζηµιών» (ΕΑΠΕΖ), η οποία
συστήθηκε µε την παράγραφο 5 του άρθρου 6 του π.δ. 148/2009
για την υποστήριξη του έργου του ΣΥΓΑΠΕΖ.

3. Στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής συνιστάται θέση µετακλητού ειδικού γραµµατέα, ο
οποίος προΐσταται της Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας µε βαθµό 2ο της κατηγορίας των ειδι-
κών θέσεων.

4. Στην Ειδική Γραµµατεία Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και
Ενέργειας υπάγεται επίσης και η Ειδική Υπηρεσία Επιθεωρητών
Ενέργειας (Ε.Υ.ΕΠ.ΕΝ.), η οποία συνιστάται µε το παρόν και µε
αποστολή τον έλεγχο και την παρακολούθηση της επίτευξης των
στόχων της εθνικής ενεργειακής πολιτικής για την εξοικονόµηση
ενέργειας και την ενεργειακή απόδοση και της εφαρµογής των
διατάξεων των άρθρων 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10,11 και 12 του ν.
3661/2008 (ΦΕΚ 89 Α’) «Μέτρα για τη µείωση της ενεργειακής
κατανάλωσης των κτιρίων και άλλες διατάξεις».

Στις αρµοδιότητες της Ε.Υ.ΕΠ.ΕΝ. ανήκουν:
α. Ο έλεγχος και η παρακολούθηση της διαδικασίας έκδοσης

Πιστοποιητικού ενεργειακής απόδοσης, της επιθεώρησης λεβή-
των και της επιθεώρησης εγκαταστάσεων κλιµατισµού, όπως
ορίζονται αντίστοιχα στα άρθρα 6, 7 και 8 του ν. 3661/2008 (ΦΕΚ
89 Α’), ο έλεγχος και η παρακολούθηση του έργου των επιθεω-
ρητών κτηρίων, επιθεωρητών λεβήτων και επιθεωρητών εγκατα-
στάσεων κλιµατισµού, καθώς και η τήρηση σε ηλεκτρονική
µορφή Αρχείου Επιθεωρήσεως Κτηρίων, όπως ορίζεται στο
άρθρο 9 του ν. 3661/2008 (ΦΕΚ 89 Α’).

β. Ο έλεγχος ποιότητας της διαδικασίας έκδοσης πιστοποιη-
τικού ενεργειακής απόδοσης, από τους Ενεργειακούς Επιθεω-
ρητές του άρθρου 9 του ν. 3661/2008 (ΦΕΚ 89 Α’).

γ. Η συλλογή, επεξεργασία και µελέτη των αποτελεσµάτων
από τον έλεγχο των πιστοποιητικών ενεργειακής απόδοσης και
της επιθεώρησης λεβήτων και εγκαταστάσεων κλιµατισµού των
άρθρων 6, 7 και 8 αντίστοιχα του ν. 3661/2008 (ΦΕΚ 89 Α’), µε
σκοπό τη διαπίστωση του βαθµού εφαρµογής των µέτρων για τη
µείωση της κατανάλωσης ενέργειας των κτηρίων και την παρα-
κολούθηση της επίτευξης των στόχων της ενεργειακής πολιτι-
κής για την εξοικονόµηση ενέργειας και την ενεργειακή
απόδοση.

5. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση των
Υπουργών Οικονοµικών, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, καθορίζεται η συγκρότηση της Ε.Υ.ΕΠ.ΕΝ., η
διοικητική και οργανωτική δοµή αυτής και των τοµέων της και οι
θέσεις και τα προσόντα του προσωπικού κατά κατηγορία και ει-
δικότητα, η κάλυψη των οποίων µπορεί να προβλέπεται ότι διε-
νεργείται και µε αποσπάσεις από τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.
Με όµοιο διάταγµα ρυθµίζονται ο τρόπος διενέργειας των ελέγ-
χων, τα πρόστιµα, οι λοιπές κυρώσεις και η διαδικασία επιβολής
τους στους παραβάτες.

Άρθρο 7
Ειδική Υπηρεσία Κατεδαφίσεων

1. Συνιστάται Ειδική Υπηρεσία Κατεδαφίσεων, ως Τµήµα της
Ειδικής Υπηρεσίας Επιθεωρητών Περιβάλλοντος (Ε.Υ.Ε.Π.), που
έχει συσταθεί σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 9 παρά-
γραφοι Α.1-11 του ν. 2947/2001 (ΦΕΚ 228 Α’) και του π.δ.

3068 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



165/2003 (ΦΕΚ 137 Α’), υπαγόµενη απευθείας στον Γενικό Επι-
θεωρητή της Ε.Υ.Ε.Π.. Η παραπάνω υπηρεσία είναι αρµόδια για
τον εντοπισµό αυθαίρετων κατασκευών µέσα στις εκτάσεις των
περιοχών του περιγράµµατος της παραγράφου 1 του άρθρου 1
του παρόντος και την εκτέλεση των πράξεων κατεδάφισης.

2. Η Ειδική Υπηρεσία Κατεδαφίσεων ενηµερώνεται από την
εταιρεία «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.» για κάθε νέο κτίσµα που εντο-
πίζεται στις περιοχές της παραγράφου 1 του άρθρου 1, κατά τα
οριζόµενα στο άρθρο 4, εντοπίζει τα αυθαίρετα κτίσµατα και ενη-
µερώνει τις αρµόδιες υπηρεσίες, ώστε να προχωρήσουν άµεσα
στην έκδοση των προβλεπόµενων πράξεων κατεδάφισης. Επίσης
συντονίζει και παρακολουθεί το έργο τους και µπορεί να προ-
βαίνει αυτεπάγγελτα και η ίδια στην εκτέλεση των εν γένει πρά-
ξεων κατεδάφισης που εκδόθηκαν σύµφωνα µε τις κείµενες
διατάξεις. Εκτός των υπηρεσιών του ∆ηµοσίου και των Ο.Τ.Α. Α’
και Β’ βαθµού που διαθέτουν κατάλληλα προς κατεδάφιση µη-
χανικά µέσα και προβαίνουν σε κατεδάφιση αυθαίρετων κτισµά-
των, µπορεί και η ίδια να αναθέτει την κατεδάφιση αυθαίρετων
κτισµάτων σε ιδιωτικές επιχειρήσεις, µετά από σύναψη σχετικών
συµβάσεων.

3. Η Ειδική Υπηρεσία Κατεδαφίσεων έχει έδρα στην Αθήνα και
στελεχώνεται αποκλειστικά µε υπαλλήλους που αποσπώνται από
το ∆ηµόσιο και νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου στην Ειδική
Υπηρεσία Επιθεωρητών Περιβάλλοντος για µία τριετία, η οποία
µπορεί να παρατείνεται, ανάλογα µε τις υπηρεσιακές ανάγκες,
µε απόφαση του οικείου Υπουργού και του Υπουργού Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, µετά από πρόταση
του Ειδικού Γραµµατέα Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας.

4. Οι θέσεις του προσωπικού της Ειδικής Υπηρεσίας Κατεδα-
φίσεων είναι δώδεκα (12) και κατανέµονται ως εξής: Mία (1) θέση
Προϊσταµένου του Τµήµατος του κλάδου ΠΕ Αρχιτεκτόνων Μη-
χανικών ή/και Πολιτικών Μηχανικών µε Α’ βαθµό. Τέσσερις (4)
θέσεις υπαλλήλων ειδικού επιστηµονικού προσωπικού, όπως ορί-
ζεται στο π.δ. 50/2001 (ΦΕΚ 39 Α’), µε τις παρακάτω ειδικότητες:
Ένας (1) αρχιτέκτονας, δύο (2) πολιτικοί µηχανικοί, ένας (1) δα-
σολόγος. Επτά (7) θέσεις τακτικού προσωπικού: α. Κατηγορία
Πανεπιστηµιακής Εκπαίδευσης (ΠΕ): δύο (2) θέσεις κλάδου ΠΕ
∆ιοικητικού, µία (1) θέση κλάδου ΠΕ οικονοµολόγων, µία (1) θέση
του κλάδου ΠΕ αρχιτεκτόνων- µηχανικών, δύο (2) θέσεις κλάδου
ΠΕ πολιτικών µηχανικών, β. Κατηγορία Τεχνολογικής Εκπαίδευ-
σης (ΤΕ): µία (1) θέση ΤΕ τεχνολογικών εφαρµογών.

5. Στους αποσπώµενους για τη στελέχωση της Ειδικής Υπη-
ρεσίας Κατεδαφίσεων δύναται να καταβάλλεται ειδική πρόσθετη
αµοιβή, που καθορίζεται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οι-
κονοµικών και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής.

Άρθρο 8
Κτηµατογράφηση και σύνταξη δασικού χάρτη

σε περίπτωση πυρκαγιάς

Στο ν. 2664/1998 (ΦΕΚ 275 Α’) «Εθνικό Κτηµατολόγιο και άλλες
διατάξεις» προστίθεται άρθρο 27Β, ως ακολούθως:

«Άρθρο 27Β
Επιτάχυνση της διαδικασίας κτηµατογράφησης και

κύρωσης δασικών χαρτών εκτός Νοµού Αττικής

Οι περιοχές που πλήττονται από πυρκαγιά κηρύσσονται υπό
κτηµατογράφηση µέσα σε ένα µήνα από την εκδήλωση της πυρ-
καγιάς, εφόσον δεν τελούν ή δεν έχουν κηρυχθεί υπό κτηµατο-
γράφηση. Η εταιρία «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.» αναθέτει χωρίς
καθυστέρηση τη σύνταξη δασικού χάρτη της πληγείσας περιο-
χής κατά τις κείµενες διατάξεις.»

Άρθρο 9
Κατάργηση διατάξεων

1. Η παράγραφος 3 του άρθρου 3 του ν. 998/1979 (ΦΕΚ 289
Α’), όπως αντικαταστάθηκε µε την παράγραφο 1 του άρθρου 1
του ν. 3208/2003 (ΦΕΚ 303 Α’), καταργείται, πλην της περιπτώ-
σεως υπό στοιχείο γ) η οποία διατηρείται σε ισχύ ως αυτοτελής
παράγραφος 5. Οι παράγραφοι 4 και 5 του άρθρου 3 του ν.
998/1979, όπως ισχύει, αναριθµούνται αντιστοίχως σε παραγρά-
φους 3 και 4.

2. Η παράγραφος 15 του άρθρου 21 του ν. 3208/2003 (ΦΕΚ
303 Α’) δεν εφαρµόζεται για τα πρωτόκολλα της παραγράφου 5
του άρθρου 114 του ν. 1892/1990, τα οποία εκδίδονται το πρώ-
τον µετά την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου.

3. Η παράγραφος 17 του άρθρου 1 του ν. 3208/2003 (ΦΕΚ 303
Α’) καταργείται.

4. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 27 του ν.
2664/1998 (ΦΕΚ 275 Α’), όπως αντικαταστάθηκε µε την παρά-
γραφο 2 του άρθρου 5 του ν. 3208/2003 (ΦΕΚ 303 Α’), αντικαθί-
σταται ως εξής:

«Τα δάση και οι δασικές εκτάσεις των παραγράφων 1, 2, 3, 4
και 5 του άρθρου 3 του ν. 998/1979, όπως ισχύει, απεικονίζονται
σε κατάλληλης κλίµακας αεροφωτογραφικό ή χαρτογραφικό
υλικό, το οποίο, αφού συµπληρωθεί µε τα φωτοερµηνευτικά
στοιχεία των αεροφωτογραφιών, αποτελεί τον προσωρινό δα-
σικό χάρτη.»

Άρθρο 10

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ το Σώµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών της σηµερινή συνεδρίασης ως προς την ψήφιση
στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η εξουσιοδότηση πα-

ρεσχέθη.
Εισερχόµαστε τώρα στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Προ-

στασίας του Πολίτη µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της από 13 Οκτω-
βρίου 2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Υπαγωγή Εθνι-
κής Υπηρεσίας Πληροφοριών στον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη» (ΦΕΚ 215 Α’) και άλλες διατάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 28.1.2010 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µια συνεδρίαση.

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας κ. ∆ηµή-
τριο Καρύδη, θέλω να σας ενηµερώσω ότι για τη σηµερινή συ-
ζήτηση έχουν οριστεί από το Κοµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής κ. Σκυλλάκος
Αντώνης και από το ΛΑΟΣ ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ. Κο-
ραντής Ιωάννης.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. ∆ηµήτριος Κα-
ρύδης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών τα τελευταία είκοσι
πέντε περίπου χρόνια υπαγόταν διαδοχικά απευθείας στον Πρω-
θυπουργό, στους Υπουργούς Προεδρίας, Εσωτερικών, ∆ηµό-
σιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, ∆ηµόσιας Τάξης και
Εσωτερικών µέχρι σήµερα. Με τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ αλ-
λάζει ουσιαστικά ο ρόλος και ο προσανατολισµός λειτουργίας
της υπηρεσίας. Η δηµιουργία της ΕΥΠ φέρνει συνακόλουθα την
πολιτικοποίηση της υπηρεσίας. Απειλή για την ασφάλεια της
χώρας και της ζωής των πολιτών δεν αποτελούν πλέον τα πολι-
τικά φρονήµατα του ελληνικού λαού, αλλά οι εξωτερικοί κίνδυνοι,
η διεθνής τροµοκρατία και το διεθνές οργανωµένο έγκληµα.

∆υστυχώς τα τελευταία πεντέµισι χρόνια µια σειρά από σο-
βαρά γεγονότα όπως οι υποκλοπές και οι παρακολουθήσεις
ακόµη και του πρώην Πρωθυπουργού της χώρας, η υπόθεση των
Πακιστανών, δηµιούργησαν βαριές σκιές στο σύστηµα πληρο-
φοριών της χώρας µας και στη λειτουργία της ΕΥΠ. Αναπάντητο
παραµένει το ερώτηµα γιατί από το 2005 δεν έχει δοθεί στη
Βουλή πόρισµα της ΕΥΠ για τις υποκλοπές και ποιοι ευθύνονται
άραγε γι’ αυτό. Τι ήθελαν να καλύψουν; Ας είναι, αυτό θα το
δούµε την άλλη εβδοµάδα στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφά-
νειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ν. 3649/2008, που µε πολλές
τυµπανοκρουσίες ψήφισε η προηγούµενη κυβέρνηση, δεν απέ-
δειξε µέχρι σήµερα την ουσιαστική του χρησιµότητα, σχετικά µε
την οργάνωση και λειτουργία της ΕΥΠ. Αντί να οικοδοµήσει µια
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών την οποία θα ελέγχουµε για να
µας προστατεύει, δηµιούργησε µια ΕΥΠ για να µας ελέγχει µε το
πρόσχηµα ότι µας προστατεύει. Αντί να διορθώσει το έλλειµµα
κοινοβουλευτικού ελέγχου της ΕΥΠ, νοµιµοποίησε την αυτονοµία
κάθε διοικητικού ή κυβερνητικού αξιωµατούχου. Απέτυχε να δια-
σφαλίσει την εποπτεία της ΕΥΠ από τη δικαιοσύνη, απέτυχε να
ενδυναµώσει την εσωτερική λειτουργία της υπηρεσίας.

Στον ίδιο βαθµό η πολυδιαφηµιζόµενη ενοποίηση του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών µε το Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης και η εξα-
σφάλιση της συνεργασίας µεταξύ της ΕΛΑΣ και της ΕΥΠ
αποδείχθηκε κενή περιεχοµένου.

Η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών αποτελεί βασικό εργαλείο
συλλογής, επεξεργασίας και αξιοποίησης πληροφοριών. Κανείς
δεν αµφισβητεί την αναγκαιότητά της, στο βαθµό, βέβαια, που
επιτυγχάνεται η λειτουργία ενός αξιόπιστου, σύγχρονου και απο-
τελεσµατικού συστήµατος στην υπηρεσία της χώρας και της
ασφάλειας του πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χρειαζόµαστε ένα διαφορετικό
τρόπο λειτουργίας, οργάνωσης και συντονισµού των υπηρεσιών
καταπολέµησης της µεγάλης εγκληµατικότητας. Οι συνθήκες
σήµερα έχουν αλλάξει. Οι αναπτυγµένες χώρες αντιµετωπίζουν
νέες και πιο πολύπλοκες µορφές εγκληµατικότητας. Οι κίνδυνοι

για την ασφάλεια του πολίτη ξεπερνούν πλέον τα στενά όρια της
παραβατικής συµπεριφοράς µεµονωµένων ατόµων.

Η Ελλάδα βρίσκεται γεωγραφικά, οικονοµικά και πολιτιστικά
σε ένα κρίσιµο σταυροδρόµι λαών και πολιτισµών. Είµαστε οι
ακρίτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Την τελευταία δεκαετία η πα-
ράνοµη µετανάστευση, η εµπορία ανθρώπων και κυρίως γυναι-
κών και παιδιών, το εµπόριο ναρκωτικών, η παράνοµη διακίνηση
όπλων, η διακίνηση άλλων παράνοµων ουσιών, το οικονοµικό
έγκληµα, η καταστροφή του δασικού µας πλούτου χρόνο µε το
χρόνο γιγαντώνονται και υπονοµεύουν τη δηµοκρατική οµαλό-
τητα και κοινωνική συνοχή. Οι απειλές και οι κίνδυνοι που δηµι-
ουργεί το οργανωµένο έγκληµα σε όλες τις εκφάνσεις του, είναι
σοβαρές όχι µόνο για την ασφάλεια της χώρας και των συµπολι-
τών µας, αλλά και της οικονοµίας µας.

Ο τουρισµός µας παραδείγµατος χάριν, αποτελεί έναν κατ’
εξοχήν ευαίσθητο τοµέα που επηρεάζεται αρνητικά από την
ένταση των τροµοκρατικών φαινοµένων.

Χρειάζεται η δηµιουργία ενός σύγχρονου άρτια οργανωµένου
και αποτελεσµατικού συστήµατος συλλογής επεξεργασίας και
αξιοποίησης πληροφοριών, που να έχει ως κεντρικό στόχο την
πρόληψη και την αποτροπή. Αυτό, όµως, προϋποθέτει κατ’ αρχήν
τον ορισµό του πεδίου εφαρµογής του, που είναι πρώτον, η προ-
στασία του δηµοσίου συµφέροντος και δεύτερον, ο σεβασµός
των ατοµικών και ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Με λίγα λόγια, ένα
σύστηµα που λειτουργεί αυστηρά µέσα στα πλαίσια της συ-
νταγµατικής νοµιµότητας.

Σε όλες τις χώρες της Ευρώπης και της Αµερικής, η νέα κα-
τεύθυνση των αντίστοιχων υπηρεσιών µε την ΕΥΠ είναι η κατα-
πολέµηση του οργανωµένου εγκλήµατος. Η διεθνής
τροµοκρατία υπαγόρευσε αναγκαστικά σε όλες τις χώρες να
ανασυντάξουν και να επανασχεδιάσουν την οργάνωση των υπη-
ρεσιών τους µε γνώµονα τον καλύτερο και αποτελεσµατικότερο
επιχειρησιακό συντονισµό. Η υπαγωγή σε ενιαία διοίκηση του συ-
νολικού συντονισµού αποτελεί πλέον τον κανόνα για όλες τις ευ-
ρωπαϊκές χώρες.

Η υπαγωγή της ΕΥΠ κατευθείαν στον Πρωθυπουργό, δεν είναι
το µοντέλο οργάνωσης που κυριαρχεί στις χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Σε πολλές χώρες της Ευρώπης, οι αντίστοιχες µε
την ΕΥΠ υπηρεσίες υπάγονται σε καθ’ ύλην αρµόδιο Υπουργό,
στα πλαίσια ενός ενιαίου συντονιστικού οργάνου.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µετά την ανά-
ληψη των καθηκόντων της στις 5 Οκτωβρίου, δηµιούργησε ένα
νέο Υπουργείο, το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, που εδώ
και τέσσερις µήνες έχει θέσει σε µια διαφορετική βάση όλα τα
θέµατα που σχετίζονται µε την ασφάλεια και την προστασία της
χώρας και των πολιτών.

Όλα τα Σώµατα Ασφαλείας: η Ελληνική Αστυνοµία, το Λιµε-
νικό, η Πυροσβεστική, ο κρίσιµος τοµέας της Πολιτικής Προ-
στασίας σχεδιάζουν και εργάζονται κάτω από µια ενιαία πολιτική
ηγεσία. Ήδη έχει εκπονηθεί και υλοποιείται από το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, µια νέα σύγχρονη αντιεγκληµατική πο-
λιτική, µε την ταυτόχρονη αναδιοργάνωση εκ βάθρων της ΕΛΑΣ,
του Λιµενικού Σώµατος και της Πυροσβεστικής.

Η επιλογή µας είναι –και θα κριθούµε γι’ αυτό- η ΕΥΠ να εντα-
χθεί σε αυτό το ενιαίο σύστηµα ασφάλειας στα πλαίσια του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη. Η ΕΥΠ είναι ανάγκη, βέ-
βαια, να µειώσει το αστυνοµικό προσωπικό και να στελεχωθεί µε
προσωπικό υψηλού επιπέδου, µε επιστήµονες οι οποίοι θα συµ-
βάλλουν, ουσιαστικά, στην εθνική ασφάλεια, µέσα από αδιάβλη-
τες διαγωνιστικές διαδικασίες που θα βάζουν τέλος στο
απαράδεκτο καθεστώς των τελευταίων χρόνων, που, πριν καν
βγει η προκήρυξη, οι θέσεις είχαν καλυφθεί µε άκρως αδιαφανή
τρόπο. Και εδώ µιλάµε, για πεντακόσιες πενήντα περίπου προ-
σλήψεις.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ενώ πιο µπροστά …!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σή-

µερα έρχεται να επιβεβαιώσει τη βούληση της Κυβέρνησης να
αναπτύξει µια συνολική διακλαδική συνεργασία ανάµεσα σε όλα
τα Σώµατα Ασφαλείας και τις υπηρεσίες του νέου Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη µε στόχο την αποτελεσµατική διαχείριση
των κρίσεων, την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας και την
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εξασφάλιση αισθήµατος ασφάλειας στους πολίτες.
Η νέα εθνική πολιτική εσωτερικής ασφάλειας δίνει ιδιαίτερη

έµφαση στη συλλογή, επεξεργασία και αξιοποίηση των πληρο-
φοριών. Η πολυδιάσπαση, ο κατακερµατισµός, η γεωγραφική
κλαδική επικέντρωση, δεν βοηθούν σήµερα την επιχειρησιακή
αποτελεσµατικότητα των υπηρεσιών για την ασφάλεια της
χώρας. Απαιτείται, λοιπόν, µια ενιαία εθνική στρατηγική για τις
πληροφορίες. Το ενιαίο σύστηµα διαχείρισης επιχειρησιακών
πληροφοριών, το οποίο συστήνεται στο πλαίσιο του διακλαδικού
συστήµατος διαχείρισης κρίσεων, αποτελεί ταυτόχρονα την ενι-
αία βάση διαχείρισης αυτών των πληροφοριών στο επίπεδο του
Υπουργείου.

Για τους λόγους αυτούς στις 13 Οκτωβρίου 2009 υπογράφηκε
και δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ 215 η πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου µε την οποία υπάγεται στο Υπουργείο Προστασίας του Πο-
λίτη η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Η Πράξη αυτή είναι
αναγκαίο να κυρωθεί σύµφωνα µε το άρθρο 44 παράγραφος 1
του Συντάγµατος, προκειµένου να διατηρηθεί η ισχύς της εφ’
εξής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το σηµερινό νοµοσχέδιο κυ-
ρώνεται και αποκτά ισχύ νόµου από τότε που ίσχυσε η πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου στις 13 Οκτωβρίου 2009. Η ΕΥΠ
υπάγεται στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη. Με αυτά τα
λόγια σας καλώ να ψηφίσουµε την πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γρηγόριος
Αποστολάκος.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόε-
δρε. Θα κάνω χρήση του εδράνου µου για τη σύντοµη οµιλία
µου.

Συζητάµε σήµερα την κύρωση της πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου που δηµοσιεύτηκε στις 13 Οκτωβρίου 2009, για την
υπαγωγή της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών στο νέο τίτλο
του Υπουργείου, µε την ονοµασία: «Υπηρεσία Προστασίας του
Πολίτη».

∆ύο θέµατα έχουµε. Είναι τα καθαρά νοµικά και τα θεσµικά
που νοµιµοποιούν την Κυβέρνηση να κάνει κάτι τέτοιο και δεύ-
τερον τα ουσιαστικά. Σε ό,τι αφορά το πρώτο θέµα, των τυπικών
προϋποθέσεων για τη χορήγηση της αιτουµένης έγκρισης, από
την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας εκτιµούµε ότι µπορούµε να
δώσουµε θετική ψήφο, υπό την έννοια ότι σύµφωνα µε το άρθρο
44 του Συντάγµατος µπορεί να εκδοθεί αυτή η πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου για να καλύψει µία επείγουσα και απρόβλεπτη
ανάγκη, όπως ήταν η αλλαγή του τρόπου λειτουργίας και σύν-
θεσης του Υπουργικού Συµβουλίου.

Άρα, απ’ αυτήν την ανάγκη που προέκυψε από την κυβερνη-
τική πρωτοβουλία, ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας όφειλε να εκ-
δώσει αυτήν την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου µετά από
εισήγηση του Υπουργικού Συµβουλίου, για να µπορέσει να λει-
τουργήσει η νέα πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ∆ηµοσίας Τά-
ξεως, όπως µετονοµάστηκε.

Είναι δεδοµένο, κυρία Πρόεδρε, ότι η έκδοση των πράξεων νο-
µοθετικού περιεχοµένου δεν υπόκειται στο δικαστικό έλεγχο του
Συµβουλίου της Επικρατείας, σύµφωνα µε την πάγια νοµολογία
του Συµβουλίου της Επικρατείας. Επίσης, είναι δεδοµένο ότι
είναι εµπρόθεσµη η κύρωση αυτής της πράξης, γιατί καλύπτει
την προθεσµία των σαράντα τεσσάρων ηµερών που θέτουν το
Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής.

Από εκεί και πέρα, εµείς, από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, εκτιµούµε ότι υπάρχει πολιτική νοµιµοποίηση να ζητήσει η
Κυβέρνηση τη µεταφορά της αρµοδιότητας αυτής στο Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη. Οφείλουµε, όµως, να κάνουµε ορι-
σµένες επισηµάνσεις, για την ακρίβεια τέσσερις.

Η πρώτη έχει να κάνει µε την αλλαγή στάσης της Κυβέρνησης
σε ό,τι αφορά το ενοποιηµένο Υπουργείο Εσωτερικών. Ακόµη
ηχούν στα αυτιά µας οι διαφορετικές εκτιµήσεις σηµερινών
Υπουργών της Κυβέρνησης, µηδέ του παρόντος Υπουργού εξαι-

ρουµένου, όπου υπεραµύνονταν του ενιαίου Υπουργείου Εσω-
τερικών. Το ότι άλλαξαν είναι προφανώς µία προσπάθεια να κα-
λύψουν κυβερνητικές θέσεις από Βουλευτές, οι οποίοι
εξελέγησαν στις εκλογές του περασµένου Οκτωβρίου. Άρα,
έχουµε µια πρώτη αλλαγή θέσης που οφείλει να επισηµανθεί.

Το δεύτερο που ήθελα να τονίσω, είναι αυτό που ακούσαµε
και σήµερα –αλλά και στην επιτροπή- από την πλευρά του καλού
συναδέλφου της Πλειοψηφίας και εισηγητού, του κ. Καρύδη, που
πολεµάει το ν. 3649/2008. Όµως, θα πρέπει να σας θυµίσουµε
τη ρητή δήλωση του αρµοδίου Υπουργού στην επιτροπή, όπου
το συζητήσαµε, ότι ο νόµος αυτός δεν πρόκειται να αλλάξει.

Άρα, εκ των πραγµάτων βγαίνουν κάποια συµπεράσµατα, ότι
όλη αυτή η αρνητική στάση της σηµερινής Συµπολίτευσης και
τότε αντιπολίτευσης, που ήταν µία στάση «όχι σε όλα», σήµερα
δεν ισχύει. Τότε θυµόµαστε να κατακεραυνώνετε το νοµοθέτηµα
που ήρθε τότε, µε το ν. 3649, λέγοντας ότι δεν καλύπτει σε καµ-
µία περίπτωση τις ανάγκες τις οποίες πίστευε τότε το κόµµα του
ΠΑΣΟΚ. Σήµερα έρχεται -σε µία πλήρη αλλαγή θέσης- ο ίδιος ο
Υπουργός, ο αρµόδιος Υπουργός κ. Χρυσοχοΐδης, να πει στην
επιτροπή ότι δεν πρόκειται να αλλάξει το νόµο αυτό.

Ήθελα να κάνω µία άλλη παρατήρηση που αφορά την επιχει-
ρηµατολογία υπαγωγής της συγκεκριµένης υπηρεσίας στον
Πρωθυπουργό της χώρας. Εµείς δεν συµφωνούµε σ’ αυτό και
υπ’ αυτήν την έννοια στηρίζουµε και ψηφίζουµε αυτήν την πρω-
τοβουλία σας για την κύρωση. Είναι πρακτικά δυνατό να µπορεί
ένας Πρωθυπουργός να έχει µία τέτοια οργανωµένη διοικητική
υπηρεσία, να εποπτεύει έναν τέτοιο οργανισµό, όπως είναι σή-
µερα η ΕΥΠ; Σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί να το κάνει, σε
καµµία περίπτωση.

Θαρρώ, επίσης, ότι ο κίνδυνος ο οποίος θα µεσολαβούσε θα
ήταν ο εξής, ότι ανεύθυνοι πολιτικοί σύµβουλοι, οι οποίοι δεν
έχουν καµµία πολιτική ευθύνη, σε τελική ανάλυση, αναγόµενοι
µόνο στο πρόσωπο που τους διορίζει, θα ήταν αυτοί οι οποίοι θα
διαχειρίζονταν τη διοίκηση, την εποπτεία και την καθοδήγηση
µιας τέτοιας δηµόσιας υπηρεσίας. Πιστεύω ότι σ’ ένα σύγχρονο,
ευνοµούµενο κράτος οι αρµόδιοι Υπουργοί είναι σε θέση να δια-
φυλάξουν την υλοποίηση της αποστολής ενός τέτοιου οργανι-
σµού, που είναι πολύτιµος για τη σηµερινή λειτουργία
οποιασδήποτε ευνοµούµενης πολιτείας. Από την άλλη µεριά θα
εξέλιπε, αν θέλετε, και ο κοινοβουλευτικός έλεγχος σε ό,τι
αφορά τη λειτουργία µιας τέτοιας υπηρεσίας, ο καθηµερινός
αυτός, ο πιο εύχρηστος κοινοβουλευτικός έλεγχος, ο οποίος θα
υπήρχε αν υπήγετο σ’ έναν Υπουργό. Κοντολογίς, δεν νοµίζω ότι
είναι σοβαρό επιχείρηµα το να υποστηρίξουµε ότι η υπαγωγή της
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών στον Πρωθυπουργό της
χώρας είναι αυτή που διασφαλίζει καλύτερα τη λειτουργία αυτής
της Υπηρεσίας.

Κατόπιν αυτού, αξιότιµε κύριε Υπουργέ, συµφωνούµε στην
ανάληψη αυτής της πολιτικής ευθύνης και της καθ’ ύλην αρµο-
διότητας, την οποία θα έχετε από τούδε και εφεξής, µε έναν καλό
νόµο, όπως είπα νωρίτερα, όµως αυξάνουν πάρα πολύ οι πολιτι-
κές ευθύνες τις οποίες αναλαµβάνετε. Αυξάνουν πάρα πολύ οι
πολιτικές και κυβερνητικές ευθύνες τις οποίες έχετε. ∆ιότι δεν
εκτιµούµε ότι µέχρι σήµερα, µε βάση την αντικειµενική εικόνα η
οποία υπάρχει σε ό,τι αφορά τα θέµατα τα οποία οφείλει να δια-
χειριστεί η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, µπορείτε να είστε για
το διάστηµα των τεσσάρων µηνών υπερήφανοι.

∆ιότι η ΕΥΠ, σύµφωνα µε το νόµο, είναι αρµόδια για τη συλ-
λογή πληροφοριών, οι οποίες τι θα κάνουν; Θα προστατεύσουν
τα εθνικά συµφέροντα της χώρας, το πολίτευµα, την εθνική
ασφάλεια, τα θεµελιώδη δικαιώµατα του ανθρώπου, κ.λπ. Όµως
είναι και κάτι άλλο που πρέπει να κάνει, να συµβάλει στην αντι-
µετώπιση της τροµοκρατίας και του οργανωµένου εγκλήµατος.
∆εν κάνουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο αυτήν τη στιγµή, αλλά δεν
νοµίζω ότι µπορείτε να υπερηφανεύεστε ως Κυβέρνηση για την
αντιµετώπιση του οργανωµένου εγκλήµατος και της καθηµερι-
νής εγκληµατικότητας, µε τα αποτελέσµατα τα οποία έχετε να
δείξετε µέχρι σήµερα.

Ξέρετε, η επικοινωνιακή πολιτική είναι καλή. Όµως τα αποτε-
λέσµατα είναι αυτά τα οποία µετράνε. Και τα αποτελέσµατα δεν
θα πρέπει να σας κάνουν υπερήφανους µέχρι σήµερα. Προσπα-
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θήσατε να µηδενίσετε για ικανό χρονικό διάστηµα την αξιοπιστία
της Ελληνικής Αστυνοµίας σε ό,τι αφορά την αντιµετώπιση της
εγκληµατικότητας σε καθηµερινή βάση, δεν νοµίζω όµως ότι τα
αποτελέσµατα τα οποία έχουµε σήµερα µπροστά µας είναι αυτά
που µπορούν να κάνουν ολόκληρο το πολιτικό σύστηµα υπερή-
φανο. Έχετε να κάνετε πάρα πολλά και η ευθύνη είναι πάρα πολύ
µεγάλη. Και δεν ξέρω σε τι βαθµό θα µπορέσετε να αποσυνδέ-
σετε την αντιµετώπιση της τροµοκρατίας από δύο παράλληλες
κρατικές υπηρεσίες, όπως είναι η Ελληνική Αστυνοµία και η ΕΥΠ.
Νοµίζω ότι η σύγχυση των αρµοδιοτήτων αυτών µόνο κακό µπο-
ρεί να φέρει στην ούτως ή άλλως σοβαρή υπόθεση την οποία
έχετε να αντιµετωπίσετε.

Θα έλεγα ακόµη και κάτι άλλο, ότι µε το υπάρχον θεσµικό πλαί-
σιο το οποίο έχετε, έχετε από τη µια µεριά την ΕΥΠ µε το σύ-
στηµα πληροφοριών που πρέπει να δίνει και από την άλλη µεριά
την Αντιτροµοκρατική. Ακούµε και διαβάζουµε διάφορα πράγ-
µατα -θέλω να πιστεύω ότι το αποτέλεσµα θα διαψεύσει αυτές
τις Κασσάνδρες- ότι έχετε διαλύσει την Αντιτροµοκρατική, µε κά-
ποιες επιλογές οι οποίες υποδεικνύουν ένα ρεβανσισµό ή έναν
οιονεί κρυπτόµενο κοµµατισµό. Μακάρι να µην είναι έτσι, κύριε
Υπουργέ! Εξάλλου θα έχουµε τη δυνατότητα µέσα στα πλαίσια
του κοινοβουλευτικού ελέγχου, όπως ανέφερα νωρίτερα, να σας
κρίνουµε και να ζητήσουµε εξηγήσεις γι’ αυτά τα οποία θίγω
αυτήν τη στιγµή.

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι το να αναλάβει το νέο
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη την αρµοδιότητα αυτή για
µας είναι θετικό και υπ’ αυτήν την έννοια παρέχουµε θετική
ψήφο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σκυλλάκος.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εµείς, κυρία Πρόεδρε, δεν θα το ψη-
φίσουµε το νοµοσχέδιο, όπως έχουµε κάνει κι άλλες φορές όταν
έρχονται ρυθµίσεις για την ΕΥΠ. Και αυτό γιατί διαφωνούµε µε
τον προσανατολισµό της ΕΥΠ. Και θα εξηγήσω συγκεκριµένα τι
εννοώ.

Η ΕΥΠ είναι µια υπηρεσία συγκέντρωσης πληροφοριών για να
υπερασπιστούµε ως χώρα την εθνική µας ασφάλεια. Βασικά,
αυτός είναι ο προσανατολισµός της. Το ερώτηµα είναι πώς αντι-
λαµβάνεται το κάθε κόµµα την εθνική ασφάλεια και την εθνική
ανεξαρτησία.

Έχουµε µπει σε µία λογική τα τελευταία χρόνια ότι θα πρέπει
να ενοποιηθεί ο χώρος ασφάλειας µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι ένας ευρύτερος οργανισµός, δεν είναι
Ελλάδα. Η ανταλλαγή πληροφοριών που γίνονται στο όνοµα –
νοµίµως, δεν λέω παρανόµως, υπάρχουν και αποφάσεις ευρω-
παϊκές και τις οποίες έχει συνυπογράψει και η Ελλάδα- και στο
πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης ξεφεύγει από τα όρια της Ελ-
λάδας, της εθνικής ασφάλειας, εκτός αν θεωρούµε εθνική ασφά-
λεια, σαν δική µας ασφάλεια και την ασφάλεια της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, της Γερµανίας, της Γαλλίας, κ.λπ..

∆εύτερον, υπάρχουν διακρατικές συµφωνίες που όλο περισ-
σότερο συνδέουν τους κατασταλτικούς µηχανισµούς και την
ΕΥΠ –την πληροφόρηση γενικότερα σε ζητήµατα καταστολής ή
ασφάλειας- µε άλλες χώρες, παραδείγµατος χάριν µε τις χώρες
που είναι στο ΝΑΤΟ και πολλές από αυτές είναι και στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και ιδιαίτερα µε τις Ηνωµένες Πολιτείες.

Λοιπόν, εµείς είµαστε εντελώς αντίθετοι. ∆εν βλέπουµε ότι έτσι
εξυπηρετούµε τα συµφέροντα της χώρας µας. Ένα θέµα είναι
αυτό.

Η δεύτερη διαφωνία µας είναι η εξής: Γιατί ασχολείται µε ζη-
τήµατα τροµοκρατίας και οργανωµένου εγκλήµατος; Τα είχαµε
πει αυτά, όταν επεκτάθηκαν οι αρµοδιότητες της ΕΥΠ και σ’
αυτόν τον τοµέα. Τη στιγµή που υπάρχει και η Αντιτροµοκρατική
µέσα στην Αστυνοµία, δεν καταλαβαίνουµε γιατί πρέπει να ανα-
κατεύεται και η ΕΥΠ σ’ αυτά τα ζητήµατα.

Εδώ θα πρέπει να σηµειώσουµε και το εξής: Ό,τι έχει να κάνει
µε την τυφλή βία, η µία εκδοχή της είναι η λεγόµενη τροµοκρα-
τία που ξεκινάει από τα γκαζάκια µέχρι δολοφονίες –εδώ πέρα
στη χώρα µας- και η άλλη εκδοχή της είναι η πρακτική ορισµένων

λεγόµενων αντιεξουσιαστών «γνωστών – αγνώστων», οι οποίοι
και αυτοί καταφεύγουν σε πιο ήπιες µορφές βίας.

Υπάρχει κανείς που µπορεί να µας διαβεβαιώσει -όταν σε όλο
τον πολιτικό κόσµο και στον Τύπο και στα Μέσα Ενηµέρωσης
υπάρχουν τεράστια ερωτηµατικά, να µην πω σιγουριά σε όλους,
αλλά ερωτηµατικά- ότι δεν ανακατεύονται και µυστικές υπηρε-
σίες που να καθοδηγούν ή να σπρώχνουν τα πράγµατα εκεί που
θέλουν αυτές στα ζητήµατα για τα οποία ανέφερα;

Και δεν ξέρω αν είναι µυστικές υπηρεσίες σε νόµιµη δράση.
Μπορεί, λοιπόν, να είναι και σε παράνοµη δράση, σε ηµιπαρά-
νοµη δράση αυτά. Και πώς εµπλέκεται και γιατί πρέπει να εµπλέ-
κεται και η ΕΥΠ σε αυτά τα ζητήµατα; ∆εν µπορούµε να το
καταλάβουµε. Είµαστε εντελώς αντίθετοι.

Τρίτο ζήτηµα. Ο προσανατολισµός των κυβερνήσεων όλων
είναι πώς θα εξασφαλίσουν –και στην Ευρωπαϊκή Ένωση, το ίδιο
γίνεται και σε άλλες χώρες- πώς το κάθε κράτος-µέλος, πώς η
Ελλάδα, πώς η κάθε κυβέρνηση θα εξασφαλίζει καλύτερα την
ισχύουσα τάξη πραγµάτων.

Ακριβώς γι’ αυτόν το λόγο κι επειδή γνωρίζουν οι κρατούντες
ότι δεν κινδυνεύουν από κάποιον «γνωστό – άγνωστο» των Εξαρ-
χείων ούτε από κάποια τροµοκρατική οργάνωση που βάζει ένα
γκαζάκι ή δεν ξέρω σε τι άλλες πράξεις βίας, δεν µπορούν να αλ-
λάξουν τα συστήµατα µε αυτές τις ενέργειες και πρακτικές!

Συνεπώς αυτοί που συγκεντρώνουν πληροφορίες, όπως εν
προκειµένω η ΕΥΠ, χρειάζονται πληροφορίες και να υπάρχει ει-
κόνα στα κυβερνητικά όργανα από το τι κάνει αυτό που εµείς
ονοµάζουµε κίνηµα. Γι’ αυτό είτε είναι εκδήλωση για το Πολυτε-
χνείο είτε είναι µεγάλη απεργιακή συγκέντρωση, είµαστε σίγου-
ροι ότι όχι απλώς παρακολουθούνται, αλλά και µαζεύονται και
πληροφορίες και δίνονται και εκθέσεις.

Επανειληµµένα έχουµε συλλάβει εµείς σωµατεία, τα οποία
επηρεάζουν ανθρώπους, αστυνοµικούς µε πολιτικά -ή δεν ξέρω
άλλους που ανήκουν σε δυνάµεις καταστολής- που έχουν µπει
στη γενική συνέλευση, έχουν µπει στη συγκέντρωση, έχουν
πάρει µέρος στην πορεία και τους έχουµε παραδώσει και µάλι-
στα διώχθηκαν και στελέχη δικά µας γιατί τους έπιασαν, τους
αφόπλισαν.

Όταν, λοιπόν, υπάρχει τέτοια λογική, εµείς ανησυχούµε και για
το ρόλο της ΕΥΠ. Παραδείγµατος χάριν, οι κάµερες θεωρήθη-
καν το άλφα και το ωµέγα για την αντιµετώπιση του οργανωµέ-
νου εγκλήµατος. Όµως δεν είδαµε να υπάρχει κανένα
αποτέλεσµα από τις κάµερες µέχρι σήµερα για το οργανωµένο
έγκληµα ή για κάποια επεισόδια που γίνονται κ.λπ.. Κανένα απο-
τέλεσµα δεν υπήρξε.

Όµως, ξέρουµε πολύ καλά –και δεν το λέµε µόνο εµείς, έχει
βεβαιωθεί από ελέγχους που έγιναν- ότι οι κάµερες αυτές στρέ-
φονται προς τους διαδηλωτές. Άρα χρειάζονται στοιχεία. Μα-
ζεύονται στοιχεία. ∆εν είναι γνωστό ότι και µεταξύ µας πολλές
φορές δεν τολµάµε να µιλήσουµε στο τηλέφωνο για ορισµένα
πράγµατα που είναι απόρρητα; Γιατί συµβαίνει αυτό; Και δεν
αναφέροµαι µόνο στο ΚΚΕ, αλλά σε όλο τον πολιτικό κόσµο!

Τέλος, υπάρχει µια αντίφαση. Υπήρξαν κυβερνήσεις που για
τους δικούς τους λόγους –µπορώ να εικάσω µια αιτία- ή για λό-
γους δηµοκρατικότερης –ας το πω έτσι- και καλύτερης επο-
πτείας και δηµοκρατικότερης λειτουργίας ήθελαν η ΕΥΠ να πάει
στον Πρωθυπουργό ή στον Υπουργό Εσωτερικών, όταν το τότε
Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης εντάχθηκε στο Υπουργείο Εσωτερι-
κών.

Εγώ γνωρίζω ότι η ΕΥΠ, είτε στον έναν Υπουργό είναι είτε στον
Πρωθυπουργό, την ίδια δουλειά θα κάνει. Συντονισµός θα υπάρ-
χει και µε την Αστυνοµία και µε τις άλλες υπηρεσίες, αλλά έστω
για λόγους συµβολικούς έγιναν αυτές οι κινήσεις για να µην είναι
στους Υπουργούς του Υπουργείου που τότε ονοµαζόταν ∆ηµό-
σιας Τάξης, σήµερα Προστασίας του Πολίτη, όπως κατ’ ευφηµι-
σµόν –λέµε εµείς- αποκαλείται, για να µην προκαλεί. Το
∆ηµόσιας Τάξης το ονοµάσατε Προστασίας του Πολίτη.

Επίσης, για λόγους όχι εντελώς ουσιαστικούς –δεν ξέρω αν
ήταν και ουσιαστικοί οι λόγοι- τι έγινε; Κατά τη γνώµη µου, δεν
ήταν λάθος το ότι το τότε Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης είχε εντα-
χθεί στο Υπουργείο Εσωτερικών. Είµαστε η µοναδική χώρα στην
Ευρώπη, αν δεν κάνω λάθος, που έχει χωριστό Υπουργείο. Η µο-
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ναδική χώρα! Αυτό είναι αποµεινάρι του παρελθόντος, του εµ-
φυλίου. Αυτά, λοιπόν, έπρεπε να έχουν τελειώσει, έστω και για
συµβολικούς λόγους.

Βλέπουµε, λοιπόν, πως ούτε αυτούς τους λόγους χρειάζεται
πλέον η Κυβέρνηση, µια και ο «νόµος» και η «τάξη» -εντός εισα-
γωγικών τα βάζω εγώ- είναι υπεράνω όλων. Αυτό είναι κατά προ-
τεραιότητα ένα σοβαρό ζήτηµα από την πλευρά της σηµερινής
Κυβέρνησης. Για όλους αυτούς τους λόγους εµείς δεν θα ψηφί-
σουµε το νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ, κύριε
Σκυλλάκο.

Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Ιωάννης
Κοραντής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµεθα σή-

µερα να κάνουµε µια τυπική πράξη, να κυρώσουµε µία πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου. Επ’ αυτού έχω δυο παρατηρήσεις,
κύριε Υπουργέ. Η πρώτη µάλλον είναι ένα ερώτηµα και η δεύ-
τερη µια παρατήρηση ουσίας.

Γιατί αλήθεια, κύριε Υπουργέ, πράξη νοµοθετικού περιεχόµε-
νου για να υπαχθεί η ΕΥΠ στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη;
Η Αστυνοµία, το Λιµενικό, η Αγροφυλακή και η Πυροσβεστική δεν
υπήγοντο στο Υπουργείο Εσωτερικών; Χρειάστηκε και γι’ αυ-
τούς να γίνει µια ανάλογη ρύθµιση, δηλαδή µια πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου;

∆εύτερον, επί της ουσίας. Βεβαίως, έτσι είναι τα πράγµατα, αν
έτσι τα πιστεύετε. Αλλά έτσι είναι; Μήπως στην πράξη, κύριε
Υπουργέ, εδώ επιχειρείται αυτό, το οποίο θα αποκαλούσα –επι-
τρέψτε µου ίσως έναν τολµηρό όρο- πολιτικός στρουθοκαµηλι-
σµός;

Πράγµατι, από το 1992 και ύστερα η Εθνική Υπηρεσία Πληρο-
φοριών έφυγε από την άµεση επιστασία του Πρωθυπουργού και
υπήχθη κατά περίπτωση στον Υπουργό Προεδρίας, Εσωτερικών,
∆ηµοσίας Τάξεως κ.ο.κ.. Γιατί;

Επιτρέψτε µου να πιστεύω, ότι αυτό έγινε ουσιαστικά για να
παραµένει ο εκάστοτε Πρωθυπουργός έκτοτε στο λεγόµενο απυ-
ρόβλητο. Είναι αυτό σωστό; Την ίδια δικαιολογία είχαµε ακούσει
και πέρυσι άλλωστε -όταν στις 13 Φεβρουαρίου σε αυτήν εδώ
την Αίθουσα ψηφίστηκε ο νέος νόµος περί ΕΥΠ- ότι καµµιά δη-
µόσια υπηρεσία δεν υπάγεται στον Πρωθυπουργό.

Νοµίζω ότι αυτό δεν στέκει υπό την έννοια ότι η ΕΥΠ δεν είναι
∆ΕΚΟ, δεν είναι δηµόσια υπηρεσία και δεν είναι βεβαίως ΜΚΟ.
Έχει τα δικά της χαρακτηριστικά, είναι αυτοτελής δηµόσια πολι-
τική υπηρεσία και –ο νοµοθέτης είναι πολύ προσεκτικός σε αυτά
που λέει- είναι κάτι το εντελώς ξεχωριστό από οτιδήποτε άλλο.
Συνεπώς θα έπρεπε να υπάγεται στον Πρωθυπουργό. Για ποιους
λόγους; Θα σας τους εξηγήσω αµέσως.

Ας πάρουµε τις αρµοδιότητές της. Σε γενικές γραµµές πρώτη
αρµοδιότητά της είναι η συλλογή πληροφοριών για την εθνική
ασφάλεια, δηλαδή, αυτό το οποίο ο µέσος πολίτης λέει –πολύ
λαϊκά- η κατασκοπεία. Αυτό είναι µόνο ένα µέρος. Η συλλογή
πληροφοριών -κυρίως στο εξωτερικό- που αφορά την εθνική
ασφάλεια, µπορεί να είναι οτιδήποτε από πολιτικές κινήσεις, από
κινήσεις στρατευµάτων. Επίσης µπορεί να αφορούν οικονοµικές
ενέργειες που θα µπορούσαν να είχαν επίπτωση στην εθνική
ασφάλεια, µπορεί να αφορούν ενεργειακά δίκτυα, µπορεί να
αφορούν ένα σωρό πράγµατα. Είναι αυτά αρµοδιότητες του
Υπουργού σήµερα Προστασίας του Πολίτη και χθες Υπουργού
Εσωτερικών; ∆εν αφορούν αυτά κατά κύριο λόγο το Υπουργείο
Εξωτερικών, το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, το Υπουργείο Οικο-
νοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας για όσο αφορά πα-
ραδείγµατος χάριν τα ενεργειακά;

Στο θέµα τώρα της προπαγάνδας. Γνωρίζουµε πάρα πολύ
καλά ότι διεθνώς διεξάγεται µία έντονη προπαγάνδα -για να µην
αναφερθώ µόνο στις γειτονικές µας χώρες, αλλά και πέραν
αυτών- µε τη σύγχρονη τεχνολογία, η οποία βάλει και προσβάλει
την Ελλάδα, την αξιοπρέπειά της και την εθνική της κυριαρχία.
Είναι η αντίκρουσή της αρµοδιότητα του Υπουργού Προστασίας
του Πολίτη;

∆εύτερος τοµέας, η αντίκρουση ξένων υπηρεσιών, πληροφο-
ριών ή άλλων που σκοπό έχουν να βλάψουν την εθνική ασφάλεια,

κατά το κοινώς λεγόµενο η αντικατασκοπεία. Εκεί πράγµατι
υπάρχει ένα µέρος αρµοδιότητας του Υπουργού Προστασίας
του Πολίτη, αλλά όχι µόνο, είναι και του Υπουργείου Εξωτερικών,
είναι και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

Τρίτος τοµέας, το οργανωµένο έγκληµα. Οργανωµένο
έγκληµα νοείται ως -το λέει άλλωστε ο νόµος- η διακίνηση αν-
θρώπων, λαθροµεταναστών, ναρκωτικών, όπλων, χηµικών και
λοιπών ουσιών. Και εκεί πέρα το φάσµα των εµπλεκοµένων είναι
ευρύ. Θα σας δώσω παράδειγµα το οποίο έχει κοινολογηθεί, συ-
νεπώς δεν αποκαλύπτω κανένα µυστικό. Πριν από τρία χρόνια
εάν θυµάµαι καλά, η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών είχε συλλέ-
ξει στοιχεία και είχε εξαρθρώσει ένα δίκτυο –το πρώτο στα Βαλ-
κάνια και ασφαλώς το πρώτο στην Ελλάδα- το οποίο τύπωνε
πλαστά ευρώ στην Πρέβεζα, µιλάµε για εκατοµµύρια. Αυτό ήταν
κάτι το οποίο αφορούσε κατ’ εξοχήν την εθνική οικονοµία. Ήταν
αυτό -εν ευρεία και στενή έννοια- αρµοδιότης µόνο του Υπουρ-
γού Προστασίας του Πολίτη;

Άλλο παράδειγµα όπου και πάλι αναφέροµαι στην Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών, κύριε Υπουργέ. Είχε χάριν στις ενέργειές
της εξαρθρώσει ένα δίκτυο το οποίο έναντι αδράς αµοιβής, έδιδε
γνήσια πτυχία Ιταλικών Πανεπιστηµίων σε Έλληνες «πτυχιού-
χους» των πανεπιστηµίων αυτών. Μιλάµε τώρα για µία αµοιβή
30.000 ή 40.000 ευρώ ανά πτυχίο. Βεβαίως, είχαµε αναφερθεί
τότε στην Υπουργό Παιδείας κ. Γιαννάκου η οποία είχε προβεί
στις δέουσες ενέργειες προς τη δικαιοσύνη και το δίκτυο αυτό
εξαρθρώθηκε, δεν ξέρω, βεβαίως, αν έχουν εξαφανιστεί από την
κυκλοφορία και κάποιες εκατοντάδες «πτυχιούχοι» αρχιτέκτονες,
χειρούργοι, µηχανικοί που είχαν αποκτήσει πτυχίο µ’ αυτόν τον
τρόπο. Αυτό όµως ήταν αρµοδιότητα του Υπουργού Προστασίας
του Πολίτη;

Όπως πολύ απλά βλέπετε, κύριε Υπουργέ, το εύρος των αρ-
µοδιοτήτων της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών είναι πολύ µε-
γαλύτερο από εκείνο του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη. Και
δεν εννοώ βεβαίως υµών προσωπικά, -θέλω να είναι σαφής- δεν
υπάρχει ουδεµία απολύτως προσωπική αιχµή έναντι υµών.

Απλώς θεσµικά, η ΕΥΠ πρέπει να είναι στο πλάι του Πρωθυ-
πουργού.

Αυτό δεν συµβαίνει άλλωστε και αλλού, κύριε Υπουργέ; Αν πά-
ρετε για παράδειγµα, όλες τις χώρες, πάντως τις ευρωπαϊκές, οι
ντόπιες υπηρεσίες πληροφοριών είναι το δεξί χέρι του Πρωθυ-
πουργού. Οι πληροφορίες που οι υπηρεσίες αυτές φέρνουν, του
είναι απαραίτητες για να µπορεί να οργανώνει την πορεία του
κράτους του και του έθνους του και στο εξωτερικό και στο εσω-
τερικό. Γιατί θέλουµε και σε αυτό το σηµείο να πρωτοτυπήσουµε;

Εάν είναι να σώσουµε τον Πρωθυπουργό, τον ηγέτη από τις
βολές, νοµίζω ότι η πρόσφατη -µα πάρα πολύ πρόσφατη- ιστορία
µας, κύριε Υπουργέ, απέδειξε ότι η προσπάθεια αυτή είναι µά-
ταιη και ζηµιογόνα. Γιατί, συνεπώς, δεν λειτουργούµε µε µία σύγ-
χρονη, ρεαλιστική µατιά;

Ως προς τα γενικότερα –δεν θέλω να καταχραστώ του χρό-
νου, άλλωστε νοµίζω ότι ένα µόνο θέµα έχουµε να συζητήσουµε-
επειδή ακούστηκαν ορισµένα πράγµατα από εκλεκτούς συνα-
δέλφους µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, θα µου επιτρέψετε να
σας υπενθυµίσω ότι τον Ιούνιο του 2008, µαζί µε τους συνδικα-
λιστές της ΕΥΠ είχαµε διοργανώσει ένα ολοήµερο σεµινάριο, µία
ηµερίδα, σε κεντρικό ξενοδοχείο της Αθήνας µε θέµα «Κράτος,
Ασφάλεια και ρόλος των Υπηρεσιών Πληροφοριών».

Θα σας διαβάσω απλώς µία φράση ενός εκ των παρεµβαινό-
ντων: «Θέλω να σας πω ότι είχα την ευκαιρία πολλές φορές να
συνεργαστώ µε τις υπηρεσίες αυτές. Η γνώµη µου γι’ αυτές τις
υπηρεσίες είναι κάτι περισσότερο από άριστη και θέλω να πω
πως έχουν γίνει άλµατα προς την κατεύθυνση του εκδηµοκρατι-
σµού τους από τη Μεταπολίτευση και µετά. Έχουν γίνει άλµατα,
όχι βήµατα –επαναλαµβάνω- σε σχέση µε το νοµοσχέδιο, στο
οποίο αναφέρθηκε ο κύριος Υπουργός και ο κ. Σταύρου και θέλω
να κάνω µερικές επισηµάνσεις». Μιλάµε για Ιούνιο του 2008. Ο
οµιλητής, του οποίου σας διάβασα την περικοπή, είναι ο Γεώρ-
γιος Ντόλιος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, νυν Υφυπουργός Εσωτε-
ρικών.

Τώρα, δεν ξέρω πώς ο εκλεκτός και αγαπητός συνάδελφος
που µου χαµογελάει από την εδώ πλευρά της Αίθουσας, το αντι-
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µετωπίζει, αλλά θα συνιστούσα σε όλους τους ενδιαφεροµένους
να προµηθευτούν αυτό το ενδιαφέρον τευχίδιο µε τα πρακτικά
αυτής της επιστηµονικής ηµερίδας. Ίσως θα βοηθούσε στο να
διαλευκανθούν ορισµένες, ενδεχοµένως, εσφαλµένες ή επιφα-
νειακές εντυπώσεις.

Άλλο ένα σηµείο, κύριε Υπουργέ. Ο σηµερινός νόµος -όπως
πολύ καλά γνωρίζετε- είναι προϊόν σε ποσοστό 80% της δικής
σας υπουργίας, το 2003. ∆εν τον είχατε κατεβάσει τότε στη
Βουλή για λόγους, τους οποίους εσείς προσωπικά γνωρίζετε.
Χρειάστηκε να περάσουν αρκετά χρόνια και τρεις Υπουργοί της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ούτως ώστε επιτέλους να κατέβει, να ψηφι-
στεί το Φεβρουάριο του 2008 και να δηµοσιευθεί στις 3 Μαρτίου
του ιδίου έτους. Το ΠΑΣΟΚ, τότε αξιωµατική αντιπολίτευση, δεν
τον είχε ψηφίσει, καίτοι –επαναλαµβάνω- σε ποσοστό 80% έως
85% ήταν το παιδί του. Γιατί; Όπως φαντάζοµαι θα θυµόσαστε,
κύριε Υπουργέ, είχε προβάλλει τον ισχυρισµό ότι δεν προβλεπό-
ταν κοινοβουλευτικός έλεγχος, καίτοι είχε εξουθενωτικά εξηγη-
θεί και µέσα σε αυτήν εδώ την Αίθουσα και στην επιτροπή και
εκτός αυτής, ότι δεν µπορούσε το νοµοσχέδιο να προβλέπει ποια
επιτροπή θα ήταν αρµόδια για τον κοινοβουλευτικό έλεγχο. Γιατί
αυτό ήταν, αποκλειστικά και µόνο, θέµα του Κανονισµού της
Βουλής και της Βουλής καθ’ αυτής, όπερ πράγµατι - ως γνωστόν-
έγινε στη συνέχεια µε την τροποποίηση του Κανονισµού. Παρ’
όλα αυτά, το ΠΑΣΟΚ είχε καταψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο, κά-
νοντας –αν µου επιτρέπετε να πω- αντιπολίτευση για την αντιπο-
λίτευση.

Θα προσέθετα, κύριε Υπουργέ, ότι την εποχή εκείνη δεν είχα
τη σηµερινή µου ιδιότητα και καθόµουν µία σειρά πιο πίσω από
εκεί που κάθεστε τώρα, στα υπηρεσιακά έδρανα και είχα αντι-
µετωπίσει µία σωρεία προσωπικών επιθέσεων, δεν θα ήθελα να
τις χαρακτηρίσω άλλως πως, ίσως κάποιος να τις χαρακτήριζε
χυδαίες, αλλά τις αφήνω κατά µέρος.

Μπορώ να σας διαβεβαιώσω, κύριε Υπουργέ, ότι ο Λαϊκός Ορ-
θόδοξος Συναγερµός και εγώ προσωπικά δεν θα ασκήσουµε τέ-
τοιου είδους αντιπολίτευση. Το αντίθετο, θα σας βοηθήσουµε,
θα σας στηρίξουµε για οτιδήποτε είναι προς το καλό της ΕΥΠ.
∆εν σηµαίνει ότι θα έχετε µια εν λευκώ επιταγή, διά όσον µας
αφορά.

Υπάρχουν πράγµατα µε τα οποία θα µπορούσα να είχα κινηθεί
κοινοβουλευτικά. ∆εν το έκανα, διότι θεωρώ ότι πρέπει να προ-
βάλουµε ό,τι καλό υπάρχει στην ΕΥΠ και όχι να συµβάλλουµε
στην αποδόµησή της, όπως δυστυχώς έκανε το ΠΑΣΟΚ ως αντι-
πολίτευση, κύριε Υπουργέ, τα περασµένα χρόνια. Και µιλάω µε
τη σηµερινή µου ιδιότητα ως Βουλευτής.

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, ασφαλώς η κοινοβου-
λευτική Πλειοψηφία σάς επιτρέπει να προχωρήσετε. Πιστεύουµε
στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό και πιστεύω, µετά λόγου γνώ-
σεως, ότι αυτή η κίνηση είναι λάθος.

Γνωρίζω, το είπατε στην Βουλή, ότι δεν αντιµετωπίζετε αλλαγή
του καθεστώτος ή αλλαγές µέσα στην ΕΥΠ, κρατήστε το αυτό.
Κρατήστε αυτήν την σκέψη, δηλαδή, την υπαγωγή της υπηρε-
σίας στον Πρωθυπουργό για κάποιο µεταγενέστερο στάδιο, όταν
θα έχουν ωριµάσει άλλες καταστάσεις, όταν θα υπάρχει µια δια-
φορετική ηρεµία για να το συνεξετάσετε µε ενδεχοµένως άλλα
µέτρα βελτιώσεως της υπηρεσίας. Απλώς είµαι υποχρεωµένος
να το καταψηφίσω.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Φώτης Κουβέλης.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τίθεται ένα ζή-

τηµα. Με πόση ευκολία η Κυβέρνηση προκαλεί έκδοση πράξεων
νοµοθετικού περιεχοµένου. Να θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι κατά
το Σύνταγµα οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου εκδίδονται
εάν συντρέχουν έκτακτες περιπτώσεις εξαιρετικά επείγουσας και
απρόβλεπτης ανάγκης.

Σας ερωτώ, σε όποια έδρανα και αν κάθεστε. Έχουµε τη συν-
δροµή των προϋποθέσεων του Συντάγµατος για την έκδοση πρά-

ξης νοµοθετικού περιεχοµένου; Ποια ήταν η επείγουσα και απρό-
βλεπτη ανάγκη, κυρία Πρόεδρε, που οδήγησε την επιλογή της
Κυβέρνησης να προκαλέσει την έκδοση πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου. Και δεν πρόκειται για παρεµπίπτον, για δευτερεύον
ζήτηµα. Πρόκειται για ένα σηµαντικό και κορυφαίο ζήτηµα για το
πώς, δηλαδή, αντιµετωπίζονται οι θεσµοί και οι συγκεκριµένες
διατάξεις του Συντάγµατος και από την παρούσα και από την
προηγούµενη κυβέρνηση.

Είναι ένα σηµαντικό θέµα, να είναι η πλειοψηφία και η εκά-
στοτε κυβέρνηση εξαιρετικά προσεκτική αναφορικά µε την τή-
ρηση των διατάξεων του Συντάγµατος, διότι εάν για µία τέτοια
υπόθεση, για µία τέτοια ρύθµιση έχουµε πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, έκτοτε, κύριε Υπουργέ, εγώ αναµένω ποια είναι η
άλλη επείγουσα περίπτωση, ήσσονος σηµασίας, για την οποία
δεν θα µπορείτε να σπεύδετε να εκδίδετε πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου.

∆εν συνέτρεχε, κύριε Υπουργέ, καµµία από τις προϋποθέσεις
του Συντάγµατος και είχατε υποχρέωση να ακολουθήσετε τη δια-
δικασία που προβλέπεται, δηλαδή, την κατάθεση σχεδίου νόµου
και την εν συνεχεία κατά πλειοψηφία ή οµοφώνως ψήφιση της
σχετικής ρύθµισης µε την οποία κάνετε αυτά τα οποία περιέχει
και το σχέδιο νόµου που φέρνετε σήµερα, δηλαδή, µεταφέρετε
την ΕΥΠ στον έλεγχο και στην εποπτεία του Υπουργείου Προ-
στασίας του Πολίτη.

Τώρα επί της ουσίας. ∆ιατυπώνεται το ερώτηµα, κύριε
Υπουργέ, τι χρειάζεται στις παρούσες πολιτικές συνθήκες -και
δεν αναφέροµαι στις τρέχουσες, αναφέροµαι και σε προηγού-
µενες, αλλά και σε αυτές που διαµορφώνονται ως εκ της συµµε-
τοχής της χώρας σε υπερεθνικά όργανα- η Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών, όταν για µια σειρά από τις αρµοδιότητες της Εθνι-
κής Υπηρεσίας Πληροφοριών υπάρχει πρόβλεψη για δράσεις και
δραστηριότητες οι οποίες ανήκουν σε άλλες υπηρεσίες του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και για την καταπολέµηση
της τροµοκρατίας και για την αντιµετώπιση του οργανωµένου
εγκλήµατος και για άλλα συναφή ζητήµατα.

Φοβάµαι, κύριε Υπουργέ, ότι η διατήρηση της ΕΥΠ αποτελεί
τον απόηχο ενός µακρινού παρελθόντος και, αν θέλετε, της αγκί-
στρωσης που υπάρχει σε παραδοχές αυτού του παρελθόντος,
όταν οι σηµερινές συνθήκες σε καµµία περίπτωση, κατά τη
γνώµη µας, δεν δικαιολογούν την ύπαρξη και µάλιστα, κυρία
Πρόεδρε, την αυτοτέλεια, όπως αυτή η αυτοτέλεια διαµορφώ-
νεται µε τις επί µέρους ρυθµίσεις από τη σχετική νοµοθεσία.

Είναι ακριβές ότι η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών αναπτύσ-
σεται και κινείται σ’ ένα πολιτικό στεγανό, το οποίο κάτω από δε-
δοµένες στιγµές µπορεί να διαµορφώσει δυνατότητες παρενέρ-
γειας. ∆εν ελέγχεται από τη Βουλή των Ελλήνων. ∆εν ελέγχεται
από κανένα άλλο όργανο εκφραστικό της λαϊκής κυριαρχίας,
πολλώ δε µάλλον επί της ουσίας δεν ελέγχεται από την Επι-
τροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας, παρά τη σχετική ρύθµιση του Κα-
νονισµού της Βουλής και ειδικότερα του άρθρου 43Α’ του Κανο-
νισµού της Βουλής, σύµφωνα µε το οποίο µπορεί η Επιτροπή
Θεσµών και ∆ιαφάνειας να καλεί την Εθνική Υπηρεσία Πληρο-
φοριών, είτε µε δική της πρωτοβουλία, είτε να εµφανίζεται η εκ-
προσώπηση της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών µε πρωτο-
βουλία του αρµόδιου, πλέον, Υπουργού, για να συζητά και να
ακροάται την εκπροσώπηση της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών για συγκεκριµένα ζητήµατα.

Και γιατί δεν υπόκειται σε ουσιαστικό κοινοβουλευτικό έλεγχο;
Για το λόγο, κυρία Πρόεδρε, ότι αν συντρέχουν λόγοι υπέρτα-
του εθνικού συµφέροντος, αλλά και απορρήτου και προστασίας
των προσωπικών δεδοµένων, τότε υπάρχει το στεγανό και πάλι
µπροστά στη Βουλή των Ελλήνων και συγκεκριµένα στην Επι-
τροπή της Βουλής των Ελλήνων για τους Θεσµούς και τη ∆ια-
φάνεια.

Ανέλεγκτη η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Και θα ζητήσω
από τον κύριο Υπουργό να µου πει ποιο όργανο ελέγχει, εκτός
από τον αρµόδιο Υπουργό, την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών;
Κανένα. Είναι υπόθεση της εκάστοτε εκτελεστικής εξουσίας και,
όπως αυτή ασκεί τη συγκεκριµένη εποπτεία επί της ΕΥΠ. Η
Βουλή είναι απούσα. ∆εν υπάρχει κοινοβουλευτικός έλεγχος,
όταν µάλιστα, όπως προανέφερα, ο αναφερόµενος στο άρθρο
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43Α’ του Κανονισµού της Βουλής έλεγχος από την Επιτροπή Θε-
σµών και ∆ιαφάνειας είναι υπονοµευµένος από τις ίδιες τις επι-
φυλάξεις και τις ρήτρες που θέτει η σχετική διάταξη, δηλαδή, το
υπέρτερο εθνικό συµφέρον, το απόρρητο και τα προσωπικά δε-
δοµένα.

Και το ερώτηµα, επίσης, θεωρώ ότι είναι εύλογο πολιτικό ερώ-
τηµα. Σε τι εµποδίζεται η υπαγωγή της Εθνικής Υπηρεσίας Πλη-
ροφοριών ως µονάδος στη δοµή και στη λειτουργία του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, όταν µάλιστα οι συναρµο-
διότητές της είναι παρούσες και δεδοµένες µε άλλες υπηρεσίες
της δοµής του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη.

Και επαναλαµβάνω: Η εµµονή στη διατήρηση της αυτοτελούς
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών µε τον απόντα ή έστω εξαιρε-
τικά ελλιπή πολιτικό έλεγχο δεν είναι τίποτα άλλο παρά µια βα-
θύτατα συντηρητική επιλογή, η οποία έρχεται από το παρελθόν,
δεσµεύει το παρόν και φοβάµαι ότι θα δεσµεύει και τις µελλο-
ντικές επιλογές σε σχέση µε αυτόν τον κρίσιµο τοµέα.

Ποια Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφο, όταν τα λεγόµενα «κρατικά µυστικά», όταν τα λεγόµενα
«κρατικά απόρρητα» είναι στη διάθεση υπηρεσιών υπερεθνικών
οργάνων, στα οποία µετέχει η Ελλάδα; ∆εν είναι παρούσα η CIA;
∆εν είναι παρούσες άλλες ξένες υπηρεσίες µε συγκεκριµένη
δραστηριότητα, η οποία είδε και το φως της δηµοσιότητας στο
πρόσφατο παρελθόν στη χώρα µας;

Ποια Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, όταν το εθνικό συµφέ-
ρον και οι εθνικές υποθέσεις της χώρας -και είναι άλλης τάξεως
ζήτηµα να το αξιολογήσουµε αυτήν την ώρα, κάποια άλλη στιγµή
σε άλλη θέση µπορούµε να το αξιολογήσουµε- ελέγχονται, αξιο-
λογούνται, εξελίσσονται και διεκπεραιώνονται µε συνυπολογισµό
άλλων καταστάσεων και συνθηκών που υπαγορεύονται –επανα-
λαµβάνω- από τη συµµετοχή της χώρας σε διάφορα υπερεθνικά
όργανα και συγκεκριµένα στο ΝΑΤΟ.

Κατά συνέπεια, εκείνο το οποίο θα έπρεπε, έστω κατ’ οικονο-
µία, να πράξετε, κύριε Υπουργέ, είναι να εντάξετε την Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών, χωρίς τις ρυθµίσεις που υφίστανται,
στη δοµή του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και να κα-
ταργήσετε αυτήν την αυτονοµία και την αυτοτέλεια, την οποία
µέχρι σήµερα έχει και εσείς διατηρείτε και η οποία δυνάµει µπο-
ρεί να εξελίσσεται κάτω από ορισµένες συνθήκες και µε έναν
εξαιρετικά επικίνδυνο τρόπο.

Είναι προφανές, κυρία Πρόεδρε, ότι ο Συνασπισµός Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς, για όλους τους λόγους που προανέφερα, κα-
ταψηφίζει το σχετικό σχέδιο νόµου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ, κύριε Κου-
βέλη.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, η κ. Μαρία Σκραφνάκη,
για επτά λεπτά.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συζητούµε σήµερα την κύρωση της πράξης νοµοθετι-
κού περιεχοµένου, µε την οποία η Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών υπάγεται στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη.
Η αποτελεσµατική διαχείριση των κρίσεων, η αντιµετώπιση της
εγκληµατικότητας και η εξασφάλιση αισθήµατος ασφάλειας
στους πολίτες είναι επιτακτική ανάγκη σήµερα και έχουν µπει σε
πρώτη προτεραιότητα από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Αυτά
είναι τα θέµατα που η παρούσα Κυβέρνηση στοχοθέτησε, διά
του υπευθύνου Υπουργού Προστασίας του Πολίτη, σαν θέµατα
άµεσης ανάγκης και διασφάλισης της εθνικής ασφάλειας.

Στο πλαίσιο της επίτευξης του στόχου αυτού, υπογράφηκε
στις 13 Οκτωβρίου του 2009 η πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, µε την οποία υπάγεται η ΕΥΠ στον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη. Σήµερα κυρώνουµε αυτήν την πράξη προκειµένου
να διατηρηθεί η ισχύς της εφεξής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολυδιάσπαση των υπηρε-
σιών, η κλαδική και γεωγραφική οργάνωση που παραλάβαµε, δεν
βοηθούσαν στην επιχειρησιακή αποτελεσµατικότητα των υπηρε-
σιών. Το µεγαλύτερο µέρος της αποτελεσµατικότητας αυτής βα-
σίζεται άλλωστε, στη συλλογή, επεξεργασία και αξιοποίηση των
πληροφοριών. Η νέα εθνική στρατηγική για τις πληροφορίες υι-
οθετεί, ένα ενιαίο σύστηµα διαχείρισης επιχειρησιακών πληρο-
φοριών, που θα βοηθήσει τη διακλαδική διαχείριση κρίσεων και

θα αποτελέσει, τη νέα βάση διαχείρισης πληροφοριών σε επί-
πεδο Υπουργείων. Η δηµιουργία της βάσης αυτής είναι κρίσιµος
στόχος και θα αποδώσει τα µέγιστα στην επιχειρησιακή αποτε-
λεσµατικότητα, στη διαχείριση οποιασδήποτε κρίσης.

Η ανάγκη ενσωµάτωσης της ΕΥΠ, στον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη προέκυψε για δύο κυρίως λόγους: Ο πρώτος λόγος
είναι ότι η προηγούµενη κυβέρνηση είχε προχωρήσει σε µία δι-
οικητική αλλαγή, δηλαδή, στην ενοποίηση του Υπουργείου ∆η-
µοσίας Τάξης κάτω από το Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης και τώρα αυτό επανέρχεται. Ο δεύ-
τερος και ο σηµαντικότερος λόγος είναι η αλλαγή πολιτικής που
αποφάσισε η Κυβέρνηση, µε την ενοποίηση όλων των δράσεων
που έχουν να κάνουν µε την ασφάλεια της χώρας σε µία στέγη,
αυτή της Προστασίας του Πολίτη.

Με την ενοποίηση του συντονισµού των δράσεων που αφο-
ρούν την προστασία του πολίτη, προκύπτουν αδιαµφισβήτητα
οφέλη για όλους, αφού όλες οι συναφείς υπηρεσίες υπάγονται
σε µία ενιαία πολιτική διεύθυνση, η οποία πληροφορείται, προ-
λαµβάνει και όταν χρειάζεται καταστέλλει. Με την ενοποίηση
αυτή θα αποφευχθούν στο µέλλον σοβαρά και λυπηρά γεγονότα
που στιγµάτισαν την αποτελεσµατικότητα των υπηρεσιών.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Με την παρούσα διοικητική αναδιάρθρωση, η λειτουργία και η
οργάνωση κάθε σύγχρονου και δηµοκρατικού συστήµατος πλη-
ροφοριών, έχει κεντρικούς στόχους: την πρόληψη και την απο-
τροπή. Αυτοί οι στόχοι προϋποθέτουν ένα σαφέστατα ορισµένο
πεδίο εφαρµογής, αυτό της προστασίας του δηµοσίου συµφέ-
ροντος και παράλληλα του σεβασµού των ατοµικών δικαιωµά-
των του πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην εποχή µας είναι επιβεβλη-
µένη η πιστοποίηση σαφών και µετρήσιµων στόχων, που απο-
βλέπουν στη βελτίωση των όρων ασφαλείας του πολίτη και της
ίδιας της χώρας.

Κύριε Υπουργέ, µε το έργο σας, µε την καλύτερη οργάνωση
των υπηρεσιών και µε τη βοήθεια όλων µας, των πολιτικών, αλλά
και των ενεργών πολιτών, πιστεύουµε ότι θα συµβάλλετε απο-
φασιστικά στην επίτευξη αισθήµατος ασφάλειας του πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ενοποίηση των Σωµάτων
Ασφαλείας µε τη συνδροµή της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών, πιστεύω πως θα δώσει στην πολιτική αρχή του Υπουργείου
όλα τα µέσα για να αποκτήσουµε επιτέλους ολοκληρωµένη πο-
λιτική ασφάλειας.

Για τους λόγους αυτούς υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πάρα
πολύ την κυρία Μαρία Σκραφνάκη.

Το λόγο έχει ο κ. Μαυρουδής Βορίδης από τον Λαϊκό Ορθό-
δοξο Συναγερµό για επτά λεπτά.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου να θέσω ένα ζήτηµα κατ’ αρχάς χωρίς να πω ότι

το θέτω προκειµένου να αποφασίσει η Ολοµέλεια, αλλά το θέτω
γιατί νοµίζω ότι συνιστά µια εξαιρετικά κακή πρακτική. Άρα, δεν
θα διατυπώσω τίποτα ως προς τη συνταγµατικότητα, υπό την έν-
νοια του να αποφασίσει κάτι η Ολοµέλεια, αλλά θα πω κάτι για τη
συνταγµατικότητα, το οποίο νοµίζω θα πρέπει να προβληµατίσει
και την Κυβέρνηση, αλλά και το Σώµα.

Άρθρο 44 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, Πράξη Νοµοθετι-
κού Περιεχοµένου: Σε έκτακτες περιπτώσεις, εξαιρετικά επεί-
γουσας και απρόβλεπτης ανάγκης, ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας
µπορεί, ύστερα από πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου, να εκ-
δίδει Πράξεις Νοµοθετικού Περιεχοµένου.

Μπορεί να µας εξηγήσει η Κυβέρνηση στις 13 Οκτωβρίου -αν
θυµάµαι καλά την ηµεροµηνία της Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου- ποια ήταν η έκτακτη περίπτωση εξαιρετικά επείγουσας
και απρόβλεπτης ανάγκης για να νοµοθετήσει µε Πράξη Νοµο-
θετικού Περιεχοµένου, την οποία ερχόµαστε να κυρώσουµε εδώ;

Και θα µου επιτρέψετε να πω ότι κανονικά και πέραν του ζη-
τήµατος συνταγµατικότητας, ένα από τα θέµατα που κρίνονται
όταν ερχόµαστε να κυρώσουµε Πράξεις Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου, είναι αν όντως συνέτρεχαν οι περιπτώσεις του άρθρου 44
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παράγραφος 1. Και γιατί; ∆ιότι εδώ όπως αντιλαµβάνεστε, ελ-
λοχεύει ένας κίνδυνος, ο οποίος θίγει το θεµέλιο του δηµοκρα-
τικού πολιτεύµατος που είναι ότι το Κοινοβούλιο νοµοθετεί. ∆εν
νοµοθετεί ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας, δεν νοµοθετεί το
Υπουργικό Συµβούλιο. Νοµοθετεί το Κοινοβούλιο. ∆έχεται, όµως,
το δίκαιο της ανάγκης, το άρθρο 44 παράγραφος 1, στο Σύ-
νταγµά µας και λέει ότι αν συµβεί κάτι όλως εξαιρετικό και δεν
µπορεί τόσο γρήγορα να νοµοθετήσει το Κοινοβούλιο, πράγµατι
κατ’ εξαίρεση να υπάρξει µια τέτοια πράξη που θα κυρώσει ο
Πρόεδρος, αφού την προτείνει το Υπουργικό Συµβούλιο.

Τι ήταν εδώ το τόσο εξαιρετικά κατ’ επείγον; Η αιτιολογία που
διαβάζω ότι δήθεν έπρεπε να φύγει από το Υπουργείο Εσωτερι-
κών, επειδή υπήρχε µια ανακατανοµή αρµοδιοτήτων και να πάει
στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη λόγω ακριβώς του ότι
έγινε αυτή η διακριτή δοµή, η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών;
Κι αν έµενε, µε συγχωρείτε πολύ, και είκοσι και τριάντα και σα-
ράντα µέρες σε µια διαφορετική εποπτεία τι θα γινόταν; Θα κα-
τέρρεε το σύστηµα ασφαλείας της χώρας; Είχαµε ante portas
κάτι τόσο θεαµατικό και κάτι τόσο εξαιρετικό που έπρεπε να πα-
ραβιαστεί η κυριαρχία του Κοινοβουλίου; Αυτό είναι το πρώτο
ζήτηµα. Και είναι το πρώτο ζήτηµα που αυτοτελώς και µόνο του
δικαιολογεί την καταψήφιση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου όχι γιατί, αν θέλετε, πρόκειται να γίνει τίποτα άλλο, αλλά
διότι θα έπρεπε η Κυβέρνηση να φέρει, εφόσον αυτή είναι η νο-
µοθετική της επιλογή, την τροποποίηση του αντιστοίχου νόµου.

Το δεύτερο θέµα συνδέεται άµεσα µε το τι είδους Υπηρεσία
Πληροφοριών θέλουµε και τι θέλουµε να την κάνουµε. Ακούω
εδώ αυτή την ανησυχία, η οποία µονίµως κατατίθεται από την
πλευρά της Αριστεράς, ότι, ξέρετε, υπάρχει ένας κίνδυνος µε τις
Υπηρεσίες Πληροφοριών, ότι µπορεί να οδηγούν σε παραβιάσεις
ανθρωπίνων δικαιωµάτων, µπορεί να χρησιµοποιούνται οι πλη-
ροφορίες για να βλαφτούν οι πολίτες του κράτους, που υποτί-
θεται ότι οι υπηρεσίες αυτές έχουν ταχθεί να προστατεύουν και
ότι υπάρχει µία τέτοια επιφύλαξη. Η αλήθεια είναι ότι κάθε Υπη-
ρεσία Πληροφοριών παντού στον κόσµο έχει ένα τέτοιο πρό-
βληµα. Αυτό είναι αλήθεια. Μπορεί πράγµατι η εξουσία της, η
εξουσία δηλαδή της συγκέντρωσης των πληροφοριών, της επε-
ξεργασίας πληροφοριών που πρέπει να γίνει υπό αρχές και προ-
ϋποθέσεις µυστικότητας και εχεµύθειας -γιατί αλλιώς δεν έχει
νόηµα- να χρησιµοποιηθεί καταχρηστικά εναντίον των πολιτών,
εναντίον πολιτικών αντιπάλων, προς βλάβη του κοινοβουλευτι-
κού πολιτεύµατος και της ∆ηµοκρατίας. Υπάρχει ένας τέτοιος
κίνδυνος.

Από την άλλη µεριά, µπορούµε να κάνουµε τις Υπηρεσίες Πλη-
ροφοριών διαφανείς; Μα, αν τις κάνουµε διαφανείς, δεν κάνουν
για τη δουλειά που τις θέλουµε, τότε, παύουν να είναι Υπηρεσίες
Πληροφοριών. Οι Υπηρεσίες Πληροφοριών εξ ορισµού, για να
είναι αποτελεσµατικές, οφείλουν να δρουν µέσα σ’ ένα περιβάλ-
λον, ας το πω, συγκαλύψεως.

Αν µπορούσαν να µας µεταφέρουν εδώ την εµπειρία και τη
δράση τους, θα σας έλεγα ότι η αποτελεσµατικότητά τους ακρι-
βώς συνίσταται στο ότι έχουν πρόσβαση σε πληροφορίες, που
αν αυτό ήταν µία διαδικασία ανοικτή δεν θα τις είχαν. Ποιες εγ-
γυήσεις πρέπει να θέσουµε, ώστε να µην βλάπτονται οι πολίτες;
Αυτό είναι το βασικό ερώτηµα.

Έρχεται ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός και θέτει το µείζον
και λέει: Υπάρχει µεγαλύτερη εγγύηση από το να τις εποπτεύει
και να τις παρακολουθεί ποιος; Στην κοινοβουλευτική τάξη το
ανώτερο όργανο, ο Πρωθυπουργός; Μιλώ για την κοινοβουλευ-
τική, δεν λέω για την πολιτειακή που είναι ο Πρόεδρος της ∆η-
µοκρατίας. Άρα, στην κοινοβουλευτική τάξη, ποιος; Ο
Πρωθυπουργός. Γιατί; ∆ιότι κατ’εξοχήν αυτόν εµπιστεύεται το
Κοινοβούλιο, κατ’εξοχήν αυτόν εµπιστεύεται ο ελληνικός λαός.
Αυτός να εποπτεύει. Άκουσα το επιχείρηµα ότι δεν θα έχει το δι-
οικητικό µηχανισµό. Ας τον φτιάξει, δεν χάλασε ο κόσµος. Να,
ένας χρήσιµος διοικητικός µηχανισµός που πρέπει να φτιαχτεί
στο γραφείο του Πρωθυπουργού, προκειµένου να εποπτεύσει τη
συγκεκριµένη Υπηρεσία. Αντί να φτιάχνουµε ένα σωρό γραµµα-
τείες κι ένα σωρό άσχετα πράγµατα, αυτό πράγµατι θα ήταν µία
χρήσιµη Υπηρεσία. Γιατί να υπαχθεί στον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη; Προφανώς, δεν µιλάµε για το συγκεκριµένο

Υπουργό. Μιλάµε για τη θεσµική έννοια του Υπουργού. Να πάει
στον Πρωθυπουργό, γιατί συνδέεται µε το αντικείµενο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή )

Σ’ ένα λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Μα, το αντικείµενο των Υπηρεσιών Πληροφοριών, όπως σωστά

εξετέθη από τον εισηγητή µας, δεν είναι στενά αντικείµενο δη-
µοσίας τάξεως, είναι ένα πολύ ευρύτερο αντικείµενο. Έχει να
κάνει µε ζητήµατα εθνικής ασφάλειας. Μπορεί να έχει να κάνει µε
ζητήµατα, εγώ θα σας πω, περιβαλλοντικής ασφάλειας, µπορεί
να έχει να κάνει µε ζητήµατα προστασίας της εθνικής οικονοµίας.
Άρα, γιατί θα το περιορίσουµε στο καθαρώς αστυνοµικό αντικεί-
µενο; ∆εν είναι περιορισµένη από τη φύση της η Υπηρεσία Πλη-
ροφοριών σε αστυνοµική δουλειά και µόνο. Θα σας έλεγα ίσως
καθόλου ή µόνο περιστασιακά. Γιατί όχι στον Πρωθυπουργό;

Εδώ, λοιπόν, οι απαντήσεις δεν έχουν δοθεί. Άρα, θα σας πω
ότι -και για να προσδώσουµε, λόγω ακριβώς του αυξηµένου κιν-
δύνου που ορθά εντοπίζεται στην Αίθουσα, που έχει η δραστη-
ριότητα των Υπηρεσιών Πληροφοριών, αλλά και κυρίως λόγω της
πολυσχιδούς δράσεώς τους- κατ’ εξοχήν θα έπρεπε να πάνε εκεί
που πραγµατικά το Κοινοβούλιο και ο λαός πρωτίστως µε την
ψήφο του έχει κρίνει ότι εµπιστεύεται. Και αυτό στον Πρωθυ-
πουργό.

∆ύο λόγια, λοιπόν: το ένα θέµα, αν θέλετε, τάξεως από την
πλευρά τού ότι έρχεται η κύρωση µιας Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου που δεν θα τη χρειαζόµαστε και δεύτερο, διότι δεν
έχουµε πειστεί από την επιχειρηµατολογία της Κυβέρνησης ότι
πρέπει να πάει στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη και όχι
στον Πρωθυπουργό. Γι’ αυτούς τους δύο λόγους εµείς θα κατα-
ψηφίσουµε τη συγκεκριµένη Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Βορίδη.

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-
θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγή-
θηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, δεκατρείς
µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από
το Εσπερινό Λύκειο Νέας Ιωνίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)

Ζητώ την άδεια του Σώµατος για να µιλήσει ο Υπουργός κ.
Χρυσοχοΐδης.

Το Σώµα εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Χρυ-

σοχοΐδη, έχετε το λόγο για δεκαοκτώ λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ζητώ συγγνώµη και ευχαριστώ
για τη διευκόλυνσή σας, γιατί έχω µία υπηρεσιακή υποχρέωση και
πρέπει να φύγω. Στη συνέχεια θα έλθει ο Υφυπουργός κ. Βού-
γιας.

Θα ξεκινήσω από το θέµα που ετέθη από τον τελευταίο οµι-
λητή κ. Βορίδη και από άλλους οµιλητές, το γιατί πάµε µε πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου. Η απάντηση είναι απλή: Η Κυβέρ-
νηση ανέλαβε στις αρχές Οκτωβρίου τη διακυβέρνηση της
χώρας και αποφάσισε να θέσει κάτω από µία ενιαία «οµπρέλα»
την πολιτική ασφάλειας της χώρας. Και αφού αποφάσισε να
πραγµατοποιήσει αυτή την αλλαγή, απέσπασε το Λιµενικό Σώµα
από το πρώην Υπουργείο Ναυτιλίας. Όπως ξέρετε, η πολιτική
ναυτιλίας πλέον εκχωρήθηκε στο Υπουργείο Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας και βεβαίως η Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών υπήχθη κι αυτή στο Υπουργείο, το οποίο είναι αρ-
µόδιο για την ασφάλεια της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό είναι το στοιχειώδες στο
σύγχρονο κόσµο διότι είναι αντινοµικό και αντιφατικό και πλή-
ρως αναποτελεσµατικό να υπάρχουν διάσπαρτες υπηρεσίες
ασφαλείας υπό διαφορετικές πολιτικές εποπτείες. Είναι αντινο-
µικό και αντιφατικό, τη στιγµή που ουσιαστικά ζούµε σ’ έναν πολύ
ανοιχτό κόσµο, που ζούµε σ’ έναν κόσµο ανοιχτών συνόρων,
όπου το οργανωµένο έγκληµα κινείται σε όλα τα µήκη και τα
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πλάτη του πλανήτη, η Ελλάδα, µια µικρή χώρα, να έχει την πο-
λυτέλεια σε διάσπαρτες υπηρεσίες. Βεβαίως, λόγω του καθε-
στώτος της υπαγωγής του πρώην Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης
στο Υπουργείο Εσωτερικών µε την προηγούµενη κυβέρνηση
αποφασίστηκε η ένταξη αυτή. Ο ένας λόγος είναι αυτός.

Ρωτήσατε, λοιπόν, γιατί δεν υπάγεται αυτή η Υπηρεσία στον
Πρωθυπουργό. Εγώ δεν βλέπω, πραγµατικά, απολύτως καµµία
λογική εξήγηση ή ένα λογικό επιχείρηµα για να τεθεί η Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών υπό τον Πρωθυπουργό. Σε ποια χώρα
γίνεται αυτό, εκτός από τις Ηνωµένες Πολιτείες, που είναι µία
χώρα µε πενήντα Ελλάδες; Σε ποια χώρα γίνεται αυτό; Στη Γερ-
µανία που είναι µία οµοσπονδιακή δηµοκρατία, οι συγκεκριµένες
υπηρεσίες –που είναι πολλές- υπάγονται στον αρµόδιο Υπουργό
Εσωτερικής Ασφάλειας. Στη Γαλλία οµοίως, όπως και σε µία
σειρά άλλες χώρες. Η µικρή Ελλάδα για ποιο λόγο, λοιπόν, να
την υπαγάγει στον Πρωθυπουργό και να µην έχει µία ενιαία πο-
λιτική ασφάλειας υπό ένα ενιαίο Υπουργείο;

Ειπώθηκε επίσης ότι η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών δεν
αστυνοµοκρατείται –σωστά, συµφωνώ µαζί σας- και δεν πρέπει
να αστυνοµοκρατείται. Είναι Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών,
ασχολείται µε την εθνική ασφάλεια, µε την ασφάλεια της χώρας,
αλλά ασχολείται και µε την καταπολέµηση του οργανωµένου
εγκλήµατος, µ’ αυτό που πολύ σωστά είπε ο κ. Βορίδης προη-
γουµένως, µε την προστασία του περιβάλλοντος ενδεχοµένως
από παράνοµες προσβολές κ.ο.κ. ∆εν έχει να κάνει µε την Αστυ-
νοµία. Ωστόσο είναι κρίσιµο να συνεργάζονται οι υπηρεσίες µε-
ταξύ τους.

Είδα τον κ. Καµµένο εδώ πριν από λίγο. Θα τα θυµάται και ο
ίδιος. Κι εγώ θυµάµαι, από τα παλαιότερα χρόνια της διακυβέρ-
νησής, µας ότι πηγαίναµε στα Συµβούλια Υπουργών πέντε-έξι
Υπουργεία για κάθε αντικείµενο και γελούσαν, βέβαια, όλοι οι
Ευρωπαίοι.

Αυτό που έχει αξία και σηµασία κυρίως είναι ότι υπάρχει µία
ενιαία πολιτική και µία ενιαία εποπτεία στις υπηρεσίες ασφαλείας
της χώρας. Επαναλαµβάνω ότι το κατεπείγον προέκυψε από το
γεγονός ότι δεν µπορούµε να αφήνουµε µία Υπηρεσία τόσο κρί-
σιµη για την ασφάλεια της χώρας για κάποιους µήνες ενδεχοµέ-
νως σ’ ένα Υπουργείο, το Υπουργείο Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης -όπως λέγεται σήµερα- που
δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε την ασφάλεια της χώρας.
Για ποιο λόγο;

Επίσης, για να διασκεδάσω πλήρως τις ανησυχίες των συνα-
δέλφων -γιατί θα συµφωνούσα µαζί τους σε διαφορετική περί-
πτωση- εν πάση περιπτώσει κάνουµε µια τυπική υπαγωγή. ∆εν
άλλαξε τίποτα επί της ουσίας. ∆εν φέραµε καµµία ρύθµιση εδώ,
όπου αλλάζουµε τον τρόπο λειτουργίας της Υπηρεσίας ή της δί-
νουµε νέες ή αφαιρούµε αρµοδιότητες. Γίνεται µια τυπική υπα-
γωγή. Και όπως θυµάστε, κύριε Κουβέλη, πολύ σωστά είπε ο κ.
Παυλόπουλος στην επιτροπή ότι θα µπορούσαµε να το κάνουµε
αυτό και µ’ ένα προεδρικό διάταγµα και το κάναµε µε πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου, λόγω του κατεπείγοντος.

Συνεπώς, πιστεύω ότι µε αυτά που σας είπα -ελπίζω να έπεισα-
προσπαθώ να σας πείσω, εν πάση περιπτώσει, ότι δεν υπάρχει
λόγος ανησυχίας, ούτε θα υπάρξει στρεβλή λειτουργία της Υπη-
ρεσίας, επειδή δεν είναι υπό τον Πρωθυπουργό. Αντιθέτως, -πι-
στεύω και από την εµπειρία µου σάς λέω µε βεβαιότητα- ότι η
ασφάλεια της χώρας υπηρετείται καλύτερα όταν όλες αυτές οι
υπηρεσίες είναι κάτω από µια οµπρέλα.

Επίσης, θέλω να σας πω ότι την άλλη εβδοµάδα ο διοικητής
της ΕΥΠ και εγώ, ως προϊστάµενος Υπουργός, κατόπιν προ-
σκλήσεως του Προέδρου της Επιτροπής Θεσµών και ∆ιαφάνειας
θα είµαστε εκεί για να ενηµερώσουµε την Εθνική Αντιπροσωπεία,
την Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας για µια σειρά ζητηµάτων
που αφορούν τη λειτουργία της Υπηρεσίας.

Τώρα, τέθηκαν µια σειρά από άλλα ζητήµατα, τα οποία δεν
ξέρω αν είναι η ώρα που πρέπει να τα σχολιάσουµε, αλλά σε
σχέση µε το συνολικότερο ζήτηµα εγώ θα σταθώ σε δύο θέµατα,
για να µην σας κουράσω.

Το πρώτο θέµα είναι το συνολικότερο ζήτηµα της εγκληµατι-
κότητας και της ασφάλειας της χώρας και των πολιτών. Κοιτάξτε,
κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, µην ξύνετε πληγές,

αλήθεια! «Μην ξύνετε πληγές», γιατί σας θυµίζω ότι πέρυσι τέ-
τοιο καιρό «γλύφαµε τις πληγές µας» από µια κατεστραµµένη
Αθήνα. «Γλύφαµε τις πληγές µας» όλοι µαζί. Ήµασταν σε µια δια-
δικασία προβληµατισµού για το τι συνέβη στην πόλη αυτήν και
στις πόλεις µας γενικότερα.

Λοιπόν, προσπαθούµε να ανασυντάξουµε τις δυνάµεις, να ξα-
ναφέρουµε στο προσκήνιο την πολιτική και την αποτελεσµατικό-
τητα, να ξαναδώσουµε µια αίσθηση ασφάλειας στους πολίτες.
Προσπαθούµε να δηµιουργήσουµε υπηρεσίες συντεταγµένες,
που θα απαντήσουν αποτελεσµατικά στο ζήτηµα του εγκλήµα-
τος, το οποίο όλο και περισσότερο διογκώνεται, µεγαλώνει και
µας καθιστά όλους ανασφαλείς. Η ανασφάλεια δηµιουργεί φόβο.
Οι φοβικοί άνθρωποι δεν είναι ψύχραιµοι και δεν µπορούν να πά-
ρουν καλές και σωστές αποφάσεις, µε αποτέλεσµα να δηµιουρ-
γούνται εξαιρετικά δυσµενείς κοινωνικές συνέπειες.

Το δεύτερο θέµα είναι η τροµοκρατία. Να πάρετε λίγο να δια-
βάσετε τον Τύπο, εδώ και µήνες πριν, να δείτε πώς διαµορφω-
νόταν η αντιτροµοκρατική πολιτική της χώρας µέσα από τον
Τύπο. ∆εν θέλω να αναφερθώ, δεν µου αρέσει να κάνω σχόλια γι’
αυτά τα οποία ζήσαµε και τα οποία µας οδήγησαν σε πολύ µε-
γάλα και εξαιρετικά δύσκολα σήµερα προβλήµατα. Ας κάνουµε
µια προσπάθεια πρώτα εµείς, που είµαστε υπεύθυνοι, να τα επι-
λύσουµε, γιατί αυτή είναι η αποστολή µας.

Θέλω να σας πω πάντως το εξής: Η προσπάθεια που µπορεί να
κάνει ένας πολιτικός έχει διπλή όψη. Η µια είναι να διαχειρίζεται
µια καθηµερινότητα, η οποία θα τον οδηγήσει ενδεχοµένως σε
κάποια αποτελέσµατα, για να µπορεί να επουλώσει κάποιες πλη-
γές. Η άλλη όψη της πολιτικής είναι «να βάλει κανείς το µαχαίρι
βαθιά στο κόκαλο» και να κάνει αλλαγές. Και εδώ χρειάζονται,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µεγάλες αλλαγές σε επίπεδο νο-
οτροπίας και αντίληψης και κουλτούρας.

Πώς αντιλαµβανόµαστε την διεθνή συνεργασία και την κατα-
πολέµηση του εγκληµατικού φαινοµένου και πως αντιλαµβανό-
µαστε τελικά το αποτέλεσµα στην πολιτική. Προσωπικά, είµαι
υπέρ της δεύτερης σχολής και υπηρετώ αυτή την πολιτική. Και
καλώ όλες τις συναδέλφισες και τους συναδέλφους σε µια πο-
ρεία συναίνεσης, σε µια προσπάθεια να µπορέσουµε να κατα-
πολεµήσουµε ένα φαινόµενο το οποίο µας αφορά όλους, από
τον πιο φτωχό ως τον πιο πλούσιο πολίτη σ’ αυτή τη χώρα. ∆ια-
φορετικά, κάθε µέρα θα γινόµαστε και πιο φοβικοί, πιο ανασφα-
λείς.

Υπάρχει ένα συνολικότερο ζήτηµα, µιας και κουβεντιάζουµε
σήµερα για την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών την οποία για
πάρα πολλούς λόγους -και τα Σώµατα Ασφαλείας για πάρα πολ-
λούς λόγους ιστορικούς- έχουµε κατά κάποιο τρόπο αναθεµατί-
σει και έχουµε ενοχοποιήσει. Σηµασία έχει ότι οι υπηρεσίες
αυτές λειτουργώντας µε διαφάνεια, λειτουργώντας κάτω από
τους δηµοκρατικούς κανόνες, τους κανόνες τους συνταγµατι-
κούς και τους νόµους που ψηφίσαµε ως Κοινοβούλιο, είναι αρ-
µόδιες για την ασφάλεια της χώρας και ορισµένες απ’ αυτές και
για την εθνική ασφάλεια της χώρας.

Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό είναι µια ύψιστη αποστολή. Και αυτή
την αποστολή καλούµαστε να υπηρετήσουµε, µέσα από ένα
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, πια, το οποίο περιλαµβάνει
όλες τις υπηρεσίες ασφαλείας της χώρας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον Υπουργό, κ. Μιχάλη Χρυσοχοΐδη, από το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη. Θα συνεχίσουµε τον κατάλογο των αγο-
ρητών επί της αρχής µε τον κ. Ιωάννη Αµοιρίδη και ακολουθεί ο
κ. Αθανάσιος Πλεύρης.

Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Αµοιρίδης έχει το λόγο από του
Βήµατος για επτά λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, πήρα το λόγο να µιλήσω για το συγκε-

κριµένο νοµοσχέδιο, γιατί πρόπερσι ήµουν εισηγητής στο νοµο-
σχέδιο που είχε κατατεθεί. Και µετά την εισήγησή µου δέχτηκα
ενοχλήσεις. Εδώ είναι ο κ. Κοραντής. Καταψήφισα. Και αυτά που
είπα πάλι θα ξαναπώ. Και αυτά που πιστεύω. Αυτά που πιστεύω
όµως ενόχλησαν κάποιους, οι οποίοι είναι µέσα στον οργανισµό
της ΕΥΠ.
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∆εν συµφωνώ µε τον κ. Κοραντή που ήταν εδώ, όντως. ∆εν τον
είδα να διαφοροποιείται. Επιµένει στην ίδια λειτουργία. Σε µια
λειτουργία η οποία σ’ έναν πολύ µεγάλο βαθµό δεν έχει ακόµα
κοινοβουλευτικό έλεγχο. Πώς επιλέγεται ο προϊστάµενος της
ΕΥΠ ή η πολιτική της αρχή;

Σε όλα τα θέµατα συζητάµε µια διαφάνεια, µια διακοµµατική
συναίνεση. ∆εν πρέπει και εδώ, κύριε Υπουργέ, να έχουµε δια-
κοµµατική συναίνεση στην επιλογή της πολιτικής αρχής;

Είναι θέµα νοοτροπίας η διοίκηση. Είναι πώς αντιλαµβάνεσαι
τα δικαιώµατα του κράτους και του πολίτη. Αν αντιλαµβάνεσαι,
όταν διοικείς, ότι τα ατοµικά δικαιώµατα είναι µετά ή αν αντι-
λαµβάνεσαι ότι η διοίκηση σ’ ένα κράτος, η ευνοµούµενη διοί-
κηση, αρχίζει µετά τα ατοµικά δικαιώµατα. Εγώ είµαι θιασώτης
του δεύτερου, ότι εκεί που τελειώνουν τα δικαιώµατα του πολίτη,
εκεί πρέπει να αρχίζει η εξουσία του κράτους και όχι πριν.

Κίνδυνος, αγαπητοί συνάδελφοι, σήµερα σ’ ένα συγκρουσιακό
περιβάλλον είναι να δηµιουργήσουµε ακόµη έναν φορέα, τον
οποίο δεν µπορούµε να ελέγξουµε, ο οποίος πέρα από τις εξω-
τερικές συγκρούσεις πιθανόν και στο εσωτερικό του, αν δεν έχει
ένα κατασταλτικό το οποίο θα ελέγχεται µε διαφάνεια, να έχει
εσωτερικές συγκρούσεις, µε ό,τι αυτό σηµαίνει για την ασφάλεια
της χώρας.

Οφείλουµε, λοιπόν, να οικοδοµήσουµε µια ΕΥΠ, την οποία θα
ελέγχουµε και θα µας προστατεύει. Όχι θα µας ελέγχει µε το
πρόσχηµα ότι µας προστατεύει.

Οφείλουµε να διορθώσουµε το έλλειµµα κοινοβουλευτικού
ελέγχου στην ΕΥΠ. Πιστεύω, λοιπόν, πως ό,τι συµβαίνει στην
ΕΥΠ, οι πληροφορίες, όλο το σύστηµα λειτουργίας θα πρέπει να
φιλτράρεται και από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο. ∆ηλαδή, θα
πρέπει να υπάρχει η εποπτεύουσα αρχή του Κοινοβουλίου για
να είναι ενηµερωµένο το Κοινοβούλιο και οι πολιτειακές και πο-
λιτικές αρχές για το τι συµβαίνει σ’ έναν οργανισµό για τον
οποίον όλοι µας έχουµε µια θολή εικόνα του τι συµβαίνει εκεί,
πώς λειτουργεί. Άρα, οφείλουµε σαν Κοινοβούλιο να ελέγχουµε
και οφείλει η υπηρεσία αυτή να ελέγχεται και να δίνει τα στοι-
χεία, τα οποία συλλέγει και αφορούν την ασφάλεια του κράτους.

Οφείλουµε να προστατεύσουµε και τη δικαιοσύνη και να δια-
σφαλίσουµε την εποπτεία της ΕΥΠ από τη δικαιοσύνη. Και οφεί-
λουµε να µην επιτρέψουµε σε κάθε αυτοδιοικητικό παράγοντα
να γίνει ρουφιάνος της ΕΥΠ.

Αυτό έλεγε το νοµοσχέδιο, κύριε Κοραντή. Προτείνατε µε το
νοµοσχέδιο κάθε δήµαρχος µιας περιοχής να οφείλει να ενηµε-
ρώνει την ΕΥΠ. Να οφείλει! Προσέξτε! Ένας εκλεγµένος, αιρετός
άρχοντας να οφείλει να ενηµερώνει την ΕΥΠ τι συµβαίνει στην
περιοχή του. “Ρουφιάνος” ο δήµαρχος. Αυτό ήταν το δηµοκρα-
τικό νοµοσχέδιο, που στηρίξατε και στηρίζετε και σήµερα. Αυτά
πρέπει να αφαιρεθούν.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: «Ρουφιάνος»; Όταν προστατεύεται

η εθνική ασφάλεια…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Όταν λέτε ότι οφείλει ο δήµαρχος.
∆υστυχώς, έχουµε διαφορετική νοοτροπία. Αυτό είπα. Είναι

θέµα νοοτροπίας η διοίκηση.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βεβαίως κι έχουµε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Όταν δεν έχουµε ανεξάρτητη αυτοδι-

οίκηση…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εµείς είµαστε ρεαλιστές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη,

σας παρακαλώ.
Συνεχίστε, κύριε Αµοιρίδη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, ο κ. Ροντούλης

δεν έχει πρόβληµα. Θυµόταν και τότε που υπήρχε η συνεργασία
των δυνάµεων ασφαλείας µε τις περιθωριακές οργανώσεις και
πέρναγαν από µέσα κι έβλεπαν µόνο τα όπλα των απέναντι και
έβλεπαν τους κουκουλοφόρους, δεν έβλεπαν τους άλλους που
συνεργάζονταν. Τα ξεχάσατε όλα. Τα ξεχάσατε;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σε µας αναφέρεστε; Σε µας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επί του θέµατος,

κύριε Αµοιρίδη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Τους αφήνατε να συνεργάζονται…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σε µας απευθύνεστε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επί του θέµατος.
Απαγορεύεται η διαλεκτική.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, ο κ. Ροντούλης πάντα έχει αυτόν τον αυθορµητισµό, σε ό,τι
είναι δηµοκρατικό, να αντιδρά. ∆εν θέλει έλεγχο. Είναι θέµα νο-
οτροπίας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι µας λέτε τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Η εξασφάλιση, λοιπόν…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Αυτές είναι εµφυλιοπολεµικές αντιλή-

ψεις. Αφήστε τις.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ο καθένας έχει την άποψή του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Αµοιρίδη, σας

παρακαλώ, µείνετε επί του θέµατος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: ∆εν αντέχετε µία δηµοκρατική κριτική.

Αντιδράτε. Γιατί; Έτσι το βλέπουµε εµείς. ∆εν είναι κακό. Σε µία
δηµοκρατία υπάρχουν πολλές απόψεις.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έχετε το µονοπώλιο της δηµοκρα-
τικής ευαισθησίας!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν έχετε το λόγο,

αγαπητοί συνάδελφοι.
Κύριε Αµοιρίδη, προς το φινάλε της σηµερινής συνεδρίασης,

µείνετε στο θέµα σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το ζητούµενο, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι η εξασφάλιση του

εθνικού ρόλου της ΕΥΠ, να προστατεύει τον πολίτη, να προστα-
τεύει το κράτος.

Βέβαια, ο ανταγωνισµός µεταξύ των πρακτόρων δεν αφορά
και κανέναν, διότι δυστυχώς εκεί έχει καταντήσει. Ένα πεδίο
ανταγωνισµού.

Τον γενικό και ειδικό έλεγχο από το Κοινοβούλιο της δοµής,
της λειτουργίας και της στελέχωσης. Πώς προσλαµβάνεται το
προσωπικό; ∆εν πρέπει να υπάρχει ένας σταθερός διαγωνισµός,
να γνωρίζει το Κοινοβούλιο πώς προσλαµβάνονται αυτά τα
άτοµα, πώς εκπαιδεύονται; ∆εν πρέπει να υπάρχει µία ενηµέ-
ρωση στο Κοινοβούλιο;

Τίποτα απόρρητο δεν πρέπει να είναι έξω από το Κοινοβούλιο,
γιατί τότε, αγαπητοί συνάδελφοι, το κράτος δεν είναι κράτος,
είναι παρακράτος. Όταν δεν ελέγχει µία Υπηρεσία το κράτος και
το Κοινοβούλιο, δεν έχουµε κράτος.

Πρέπει –το ξαναλέω- ο ορισµός της πολιτικής αρχής να γίνε-
ται µε διακοµµατική συναίνεση.

Η παροχή και η εξασφάλιση πρόσβασης σε κάθε πληροφορία,
που κρίνεται σκόπιµη επιχειρησιακά και όχι σε εξουσιοδοτηµέ-
νους υπαλλήλους, όπως προτείνεται, αλλά µε εισαγγελική πα-
ραγγελία και µόνο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η ΕΥΠ πρέπει να γίνει ένα δηµοκρατικό
εργαλείο προστασίας του πολίτη και του κράτους. Πρέπει να
εµπεδώσουν οι πολίτες…

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: ∆εν τον αλλάζετε το νόµο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: ∆εν τα λέω σ’ εσάς. Τα λέω και στον

Υπουργό.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Στον Υπουργό πείτε το. Όχι σ’

εµάς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Τα λέω και στον Υπουργό. Γι’ αυτό

φώναξα προηγουµένως.
Πρέπει ο Έλληνας πολίτης, που έχει παγιωθεί µέσα του ότι

κάτι σκοτεινό συµβαίνει, ότι κάποιος παρακολουθεί, από κάπου
κινδυνεύει, να νιώσει ότι είναι εργαλείο προστασίας των ατοµι-
κών του δικαιωµάτων και του κράτους. Αυτή η νοοτροπία που
χρόνια υπήρχε στην ΚΥΠ, γιατί οι δικές σας κυβερνήσεις τη συ-
ντηρήσανε, πρέπει να αλλάξει. Και αυτό κάνει ο Υπουργός. Αυτό
ακριβώς κάνει ο Υπουργός σήµερα! Μία υπηρεσία η οποία θα
είναι στην υπηρεσία του πολίτη, γιατί την είχατε στην υπηρεσία
όχι του πολίτη, αλλά του διοικητή και του εκάστοτε διοικητή που
οριζόταν από την κάθε κυβέρνηση.

Πρέπει η ΕΥΠ να είναι Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών και όχι
υπηρεσία η οποία υπηρετεί αυτόν που τη διοικεί.

Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι τόσο ευαίσθητο το θέµα, τόσο
βαθιά δηµοκρατικό, που πρέπει αυτό το Κοινοβούλιο να γνωρίζει
την επιχείρηση, τις επιχειρησιακές ανάγκες, τον τρόπο πρόσλη-
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ψης και µέσα από διακοµµατική συναίνεση να τοποθετείται η δι-
οίκηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να βγάζετε και τα ονόµατα όλα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Όχι, να αφήνουµε να κάνουν…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Αµοιρίδη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Οικονοµικών, Εθνι-
κής Άµυνας, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Παιδείας,
∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, ∆ι-
καιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων,
Προστασίας του Πολίτη, Πολιτισµού και Τουρισµού και Επικρα-
τείας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Σταθε-
ροποίησης και Σύνδεσης µεταξύ των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων
και των κρατών-µελών τους αφενός και της ∆ηµοκρατίας του
Μαυροβουνίου αφετέρου, µετά της Τελικής Πράξης, των ∆ηλώ-
σεων και του συνηµµένου Πρακτικού ∆ιόρθωσης Αβλεψιών».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Στο σηµείο αυτό ο κατάλογος των αγορητών µε τον κ. Ηλία

Πολατίδη, Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού του
Νοµού Σερρών, θα ολοκληρωθεί.

Κύριε Πολατίδη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά από τη θέση
σας.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Από τη σηµερινή συζήτηση βγαίνει ότι τα θέµατα της ΕΥΠ

έχουν πάρα πολύ συναισθηµατισµό. Από πολλές πτέρυγες της
Βουλής και από τον προλαλήσαντα συνάδελφο της Πλειοψηφίας
ακούσαµε ότι η ΕΥΠ θα κάνει το ένα, θα κάνει το άλλο. Το ακού-
σαµε και από το ΣΥΡΙΖΑ.

Η ΕΥΠ θέλω να τονίσω ότι είναι µια υπηρεσία πληροφοριών.
Πληροφορίες συλλέγει. ∆εν έχει δυνατότητα να κάνει οποιαδή-
ποτε πράξη, ούτε θετική ούτε αρνητική. Οι υπόλοιπες υπηρεσίες
οι οποίες θα αξιοποιήσουν τις πληροφορίες της ΕΥΠ, υπόκεινται
και στον έλεγχο του Κοινοβουλίου και σε οποιονδήποτε άλλο
έλεγχο. Άρα, το επιχείρηµα αυτό περί της διαφάνειας δεν είναι
σωστό.

Και να ρωτήσω κάτι. Σε ποιο επίπεδο πρέπει να φθάνει η δια-
φάνεια; ∆ηλαδή θα την πάµε έως εκεί που πλέον δεν µπορεί να
λειτουργήσει η ΕΥΠ; Και οι χώρες οι εχθρικές προς την Ελλάδα,
όπως η Τουρκία, θα έχουν και αυτές την ίδια τάση προς τη δια-
φάνεια, ή εµείς θα έχουµε µια υπηρεσία η οποία θα έχει ανοιχτά
τα ονόµατα όλων των υπαλλήλων της, όπως έγινε το 1990 στο
πλαίσιο της διαµάχης Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, όπου έβγα-
λαν οι µεν και οι δε τα ονόµατα σε εφηµερίδες, ούτως ώστε να
ακυρωθεί στην πράξη η λειτουργία της ΕΥΠ; Αλλά αυτό είναι το
πρώτο θέµα.

∆εύτερο θέµα και βασικότερο. Θα σας αναφέρω ότι µία χώρα
της Κεντρικής Ευρώπης, σοβαρή χώρα µε πολύ µικρότερο πλη-
θυσµό από τον ελληνικό, περίπου το µισό -δεν θα αναφέρω ποια
είναι- είχε πληροφορίες για το ποια ενεργειακά έργα θα γίνουν
στην Ελλάδα, ούτως ώστε να ενηµερώσει τις δικές τις εταιρείες,
έτσι ώστε να είναι προετοιµασµένες για να δώσουν προσφορές.
Είναι ευρύτατο το φάσµα των πληροφοριών. Σήµερα ζούµε στην
εποχή της πληροφορίας και δυστυχώς εάν κάποιοι έχουν µείνει
στο 1920 ή στο 1950, κάνουν λάθος. Είναι εκτός εποχής.

Έρχοµαι σε ένα άλλο θέµα. Η συναίνεση µε τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία βλέπω ότι έχει αγγίξει πλέον το κόκκινο, διότι στα πέντε νο-
µοσχέδια που έχει φέρει η Κυβέρνηση, έχει ψηφίσει τα τέσσερα.
Μήπως έχουµε προχωρήσει ήδη στη συγκυβέρνηση και δεν το
γνωρίζουµε;

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Απλώς δεν υπάρχουν Υπουργεία.
Όλα τα υπόλοιπα είναι εντάξει.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ναι. Είναι µάλλον Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ µε
ανοχή Νέας ∆ηµοκρατίας.

Έρχοµαι τώρα στα γενικότερα θέµατα του Υπουργείου σας.
Κύριε Υφυπουργέ, υπάρχει η φηµολογία ότι έχετε στείλει αυ-
στηρότατη εντολή προς τις υπηρεσίες και µάλιστα µε πρόστιµο,
για όποιον αστυνοµικό έχει την ελληνική σηµαία επάνω του. Από
πότε η ελληνική σηµαία είναι αντιποίηση αρχής, όπως λέτε στη
σχετική διαταγή και µάλιστα τιµωρείται µε πρόστιµο; Εάν δηλαδή
επάνω έχει το άστρο του ∆αυίδ ή έχει κάποια ηµισέληνο, θα τι-
µωρείται και πάλι; ∆εν το νοµίζω.

Είχατε πει στην προεκλογική περίοδο ότι ο βασικότερος πυ-
λώνας της µεταναστευτικής πολιτικής σας είναι να περιορίσετε
τη λαθροµετανάστευση. Ποιο µέτρο έχετε πάρει για να περιορί-
σετε τη λαθροµετανάστευση; ∆ιότι σε επικοινωνία που είχα εγώ
µε αστυνοµικό διευθυντή περιοχής συνοριακής, µου είπε: «Κά-
νουµε το καλύτερο δυνατό. Είµαστε µια δηµοκρατική χώρα». ∆η-
λαδή, οι δηµοκρατικές χώρες έχουν τα σύνορά τους ανοιχτά και
όποιος θέλει µπαίνει, όποιος θέλει βγαίνει.

Επίσης, θέλω να σας ρωτήσω σχετικά µε το θέµα της συµ-
βούλου σας κ. Αλ Σαλέχ.

ΣΠΥΡΟΣ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Τι έχει σχέση αυτό τώρα;

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Σε διάφορα µπλοκ φέρεται να έχει πει –
φυσικά είναι σχετικότατο- ότι ο βιασµός µιας Ελληνίδας από Αφ-
γανούς οφείλεται στους εθνικιστές Έλληνες, οι οποίοι
δηµιούργησαν κακή ψυχολογία στους Αφγανούς.

Έτσι θα γίνει η ασφάλεια; Με αυτόν τον τρόπο, µε τη σύµ-
βουλό σας να λέει αυτά τα πράγµατα;

Να πω και ένα θέµα στο οποίο απάντησε ο κ. Χρυσοχοΐδης, ο
οποίος δυστυχώς έφυγε από δω και δεν λέει να µας δώσει κά-
ποια απάντηση, σχετικά µε τις πυρκαγιές και τους εµπρησµούς
που έγιναν στην Εβραϊκή Συναγωγή. Απάντησε στην “WALL
STREET JOURNAL”.

Κατ’ αρχάς, δεν είναι θέµα του αρµόδιου Γραφείου Τύπου
στην Ουάσιγκτον να απαντά σε αµερικανικές εφηµερίδες; Γιατί
απήντησε και τί είπε ο κ. Χρυσοχοΐδης;

Ο κ. Χρυσοχοΐδης δεν απάντησε, ούτως ώστε να ξέρουν για
αυτήν την οργανωµένη επίθεση που έγινε εναντίον της Ελλάδος
και µάλιστα, µέσα σε αυτό το κλίµα κατασυκοφάντησης της
χώρας που υπάρχει, όπως για τα SPREADS και όλα αυτά. Ο κ.
Χρυσοχοΐδης δεν απάντησε, λέγοντας ότι ήταν Αµερικανοί και
Βρετανοί πράκτορες αυτοί που έβαλαν τις πυρκαγιές και αυτοί
που έκαναν τους εµπρησµούς. Γιατί -τέλος πάντων- είναι τόσο
κρατικό µυστικό τα ονόµατά τους; Ποιοι είναι αυτοί;

Όλοι θέλουµε διαφάνεια για την ΕΥΠ, αλλά δεν βλέπουµε κα-
νένα ενδιαφέρον για το ποιοι ήταν οι πράκτορες που πήγαν να
κάνουν εσκεµµένα ζηµιά στη χώρα. Εδώ είµαστε, να µας πείτε -
όταν θα µιλήσετε- ποια είναι τα ονόµατα. Έχει µεγάλη σηµασία
να µας πείτε ποια είναι τα ονόµατα και ποιες είναι οι ιδιότητες
αυτών που συνελήφθησαν για τους εµπρησµούς.

Ο κ. Χρυσοχοΐδης λέει ότι τα γεγονότα αυτά συνδέονται µε τη
γενικότερη άνοδο της βίας και τη δράση εξτρεµιστικών οργανώ-
σεων και λιγότερο θεµάτων Αντισηµιτισµού. Ποια γενικότερη
άνοδο της βίας; Τι είναι αυτά που λέει ο κύριος Υπουργός; Σε
ποιον δίνει εξετάσεις, τέλος πάντων; ∆εν συµπεριφέρεται ως
Υπουργός του ελληνικού κράτους.

Γνωρίζω ότι σύµφωνα µε αυτά που υπάρχουν στο διαδίκτυο,
δεν έχει συµµετάσχει ποτέ στη Λέσχη Μπίλντερµπεργκ και αυτό
ενδεχοµένως τον κάνει -σε σχέση µε άλλους στο ΠΑΣΟΚ- να δεί-
χνει σε δεύτερη µοίρα. Αλλά τέλος πάντων, όλα θα γίνονται εις
βάρος της Ελλάδος; Τα πράγµατα είναι απλά, απλά είναι και τα
ερωτήµατα. Ερχόµαστε στο θέµα της ΕΥΠ και στρουθοκαµηλί-
ζουµε, ενώ εδώ των «οικιών υµών εµπιπραµένων υµείς άδοµεν».

Σίγουρα το θέµα της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών είναι
πολύ σοβαρό. Το ζήτηµα είναι αν η Υπηρεσία Πληροφοριών, υπό
τον οποιοδήποτε κανονισµό της λειτουργεί σωστά, έχει όλα
εκείνα τα εχέγγυα µε τα οποία θα µπορέσει να λειτουργήσει
όπως πρέπει, επ’ ωφελεία του ελληνικού κράτους και του ελλη-
νικού έθνους. ∆ιότι, εδώ βλέπουµε να είναι το λάφυρο στη µάχη
εξουσίας που γίνεται κάθε φορά. Ο ισχυρός πρώην Υπουργός
Εσωτερικών την πήρε υπό τον έλεγχό του, ο όχι τόσο ισχυρός
νυν Υπουργός Εσωτερικών µέσα στην Κυβέρνηση την έχασε από
τον έλεγχό του.
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Με αυτόν τον τρόπο δεν µπορεί να γίνει ουσιαστική κρατική
και εθνική πολιτική και γι’ αυτό καταψηφίζω το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς σας ευ-
χαριστούµε.

Με τον κ. Ηλία Πολατίδη ολοκληρώθηκε ο κύκλος των ειδικών
αγορητών επί της αρχής.

Στο σηµείο αυτό, µόνο ο κ. Αστέριος Ροντούλης από τους Κοι-
νοβουλευτικούς Εκπροσώπους έχει ζητήσει το λόγο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κρατάω επιφύλαξη, κύριε Πρόεδρε. Θα
ήθελα και εγώ να κάνω ένα σχόλιο στον κ. Ροντούλη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα ξεκινήσει ο κ. Ρο-
ντούλης και ο κύκλος θα ολοκληρωθεί βεβαίως, µε όλους τους
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους.

Κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η θέση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-

γερµού είναι κρυστάλλινη. Αντιτιθέµεθα στο παρόν νοµοσχέδιο,
διότι θεωρούµε ότι η υπαγωγή της ΕΥΠ θα πρέπει να ανήκει στο
πρωθυπουργικό γραφείο, στον Πρωθυπουργό.

Γιατί το λέµε αυτό; Το λέµε διότι υπάρχει µια διασπορά, όσον
αφορά τις Υπηρεσίες Ασφαλείας της χώρας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ακούστε για όσους δεν το ξέρουν.
Υπάρχει Υπηρεσία Πληροφοριών του Λιµενικού, υπάρχει η Κρα-
τική Ασφάλεια, υπάρχει η Αντιτροµοκρατική, υπάρχει η ∆ιακλα-
δική ∆ιεύθυνση Στρατιωτικών Πληροφοριών. Όλα αυτά τα
πράγµατα, όλες αυτές οι πληροφορίες και οι πηγές της πληρο-
φόρησης θα πρέπει να συντονίζονται από κάπου.

Το αρµόδιο, το πλέον κατάλληλο όργανο συντονισµού όλων
αυτών των πηγών πληροφόρησης είναι η Εθνική Υπηρεσία Πλη-
ροφοριών. Εφόσον, λοιπόν, καλείται η Εθνική Υπηρεσία Πληρο-
φοριών να παίξει έναν τέτοιο συντονιστικό ρόλο δεν θα πρέπει να
υπάγεται και στον κατ’ εξοχήν συντονιστή της κυβερνητικής δρά-
σης που είναι ο Πρωθυπουργός της χώρας; Άρα, µε αυτό το λο-
γικό επιχείρηµα, εµείς θεωρούµε ότι θα πρέπει τον έλεγχο της
ΕΥΠ να τον έχει το πρωθυπουργικό γραφείο.

Το ερώτηµα που τίθεται όµως, είναι το εξής: Θέλει η εκάστοτε
κυβερνητική εξουσία –δεν αναφέροµαι µόνο στην παρούσα Κυ-
βέρνηση- να έχει τον έλεγχο της ΕΥΠ ο Πρωθυπουργός της
χώρας; ∆εν θέλει. Και αυτό αποδεικνύεται από την ιστορία. Υπήρξε
µια διελκυστίνδα όσον αφορά την υπαγωγή της ΕΥΠ. Μέχρι το
1986 ήταν στον Πρωθυπουργό. Μετά περνάει στον Υπουργό Προ-
εδρίας που εξελίχθηκε σε Υπουργό Εσωτερικών. Μετά περνάει
στο Υπουργείο Εσωτερικών. Μετά περνάει στο Υπουργείο ∆ηµο-
σίας Τάξεως. Ξαναγυρίζει στο Εσωτερικών και ξαναπάει στο
Υπουργείο ∆ηµοσίας Τάξεως, Προστασίας του Πολίτη τώρα.

Τι δεικνύει αυτό το πράγµα; ∆εικνύει το εξής: Ότι υπάρχει µια
πολιτική κατεύθυνση να µην ασχολείται ο εκάστοτε Πρωθυ-
πουργός της χώρας µε τα ζητήµατα της ΕΥΠ για λόγους προ-
σωπικής του ασφαλείας, να το πω έτσι. Αυτό το πράγµα δείχνει
πολιτική δειλία, να το πω πιο κοµψά, ευθυνοφοβία.

Ο εκάστοτε Πρόεδρος της Κυβέρνησης πρέπει να κρατιέται
στο απυρόβλητο. Και για να κρατιέται στο απυρόβλητο µεταβι-
βάζουµε την ευθύνη ελέγχου της ΕΥΠ, την εποπτεία της ΕΥΠ είτε
στον Υπουργό Εσωτερικών είτε στον Υπουργό ∆ηµοσίας Τάξεως,
νυν Προστασίας του Πολίτη. Αυτή είναι η καθαρή αλήθεια. Για
να µην εµπλακεί σε ζητήµατα τα οποία πολλές φορές καίνε και
για να µείνει στο απυρόβλητο ο εκάστοτε Πρωθυπουργός, γίνε-
ται αυτό το παιχνίδι µε το ζήτηµα της υπαγωγής της ΕΥΠ. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα νέτα, σκέτα.

Έρχοµαι τώρα στο παρόν νοµοσχέδιο. Εκτός από αυτήν την
γενική αρχή, που είπαµε ότι θα πρέπει να υπάγεται στο γραφείο
του Πρωθυπουργού ας δούµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ποια αρ-
νητικά µπορούν να προκύψουν από την υπαγωγή στο Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη.

Πρώτο αρνητικό. Θα υπάρξει µια µείωση της ανεξαρτησίας
της ΕΥΠ από την ΕΛΑΣ και αυτό θα γίνει µε φυσικό τρόπο διότι
η παρουσία, η επιρροή της Ελληνικής Αστυνοµίας θα είναι πολ-
λαπλάσια από ό,τι θα είναι της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών.
Αυτό το πράγµα, στη συνέχειά του, θα έχει επιπτώσεις και στον

προϋπολογισµό της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών, έναν προ-
ϋπολογισµό που θα πρέπει να είναι ευέλικτος για να ικανοποιού-
νται ευαίσθητες ανάγκες ασφάλειας και άµυνας της χώρας.

Άρα, λοιπόν, ποιος µας εγγυάται ότι ο προϋπολογισµός της
ΕΥΠ θα διατηρηθεί στα προγενέστερα επίπεδα και δεν θα έχουµε
µια σµίκρυνση του προϋπολογισµού της ΕΥΠ, αφού πλέον θα
ελέγχει το παιχνίδι ο «µεγάλος αδελφός», δηλαδή η ΕΛΑΣ;

Βεβαίως, όλο αυτό το ζήτηµα της υπαγωγής στο Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη θέτει και το ζήτηµα της µετεξέλιξης ου-
σιαστικά της ΕΥΠ σε µια υπηρεσία εσωτερικής ασφάλειας, πα-
ραγνωριζοµένης της εξωτερικής πτυχής –και αυτό είναι το πιο
σηµαντικό- που έχει εξ αντικειµένου και εκ του ρόλου της η
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Τα ευαίσθητα ζητήµατα εξωτε-
ρικής πολιτικής, την ευαίσθητη πληροφόρηση για ζητήµατα εξω-
τερικής πολιτικής και άµυνας της χώρας θα την χειρίζεται ο
εκάστοτε Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης; Αυτό δεν µπορεί να γίνει.
Άρα, λοιπόν, µε την υπαγωγή αυτού του είδους περιορίζεται το
εύρος που έχει η ΕΥΠ, µεταβάλλοντάς την σε µια απλή υπηρεσία
εσωτερικής πληροφόρησης.

Έρχοµαι, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, να πω και κάτι ακόµα
για να µην ξεχνιόµαστε. Πρέπει να πούµε ότι το νοµοσχέδιο που
πέρασε η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και
είναι πλέον νόµος του κράτους -από τις 13 Φεβρουαρίου 2008-
κατά 80% ήταν ένα νοµοσχέδιο που είχε ετοιµαστεί επί κυβέρ-
νησης ΠΑΣΟΚ. Ήρθε λοιπόν, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας κατέβασε το νοµοσχέδιο αυτό, που έγινε και νόµος του
κράτους και το ΠΑΣΟΚ καταψήφισε το νοµοσχέδιο, µε την αιτιο-
λογία ότι δεν προέβλεπε την κοινοβουλευτική επιτροπή, η οποία
θα ασκούσε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο στην Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών.

Μολονότι εδώ µέσα στην Αίθουσα, κατ’ επανάληψη, υπήρξε το
αντεπιχείρηµα ότι αυτή η κοινοβουλευτική επιτροπή θα προβλε-
πόταν από την αλλαγή του Κανονισµού της Βουλής, όπως και
έγινε. Ο Κανονισµός της Βουλής προέβλεψε ότι πλέον η κοινο-
βουλευτική υπηρεσία που θα ήλεγχε και θα είχε την εποπτεία της
ΕΥΠ, θα ήταν η Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας.

Το ΠΑΣΟΚ, όµως, καταψήφισε. Γιατί καταψήφισε; ∆ιότι προέ-
τασσε τη στείρα κοµµατική αντιπαλότητα και αντιπαράθεση.
Άρα, λοιπόν, αυτά µένουν και τα ξέρει ή πρέπει να τα µάθει ο κό-
σµος, διότι οι πράξεις µας εδώ µέσα συνεπάγονται και συµπερι-
φορές και πράξεις ευθύνης εθνικής και κοινωνικής.

Επειδή λέγονται πολλά, άκουσα από συναδέλφους και της Αρι-
στεράς και του ΠΑΣΟΚ κ.λπ., ότι πρέπει η κοινοβουλευτική επι-
τροπή να ασκεί έναν έλεγχο πάνω στην Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών πιο αποτελεσµατικό. Και µάλιστα το λένε σε τόσο
υψηλούς τόνους, που θα πρότεινα εν είδει αστεϊσµού, κύριε Υφυ-
πουργέ, να κάνουµε και δηµόσια διαβούλευση. Να βγάλουµε και
στο διαδίκτυο ποιους υπαλλήλους προσλαµβάνει η ΕΥΠ, πότε
τους προσλαµβάνει, τα ονόµατα. Να βγάλουµε και τους κωδι-
κούς των επιχειρήσεων που εκτελεί η ΕΥΠ προκειµένου να υπάρ-
χει άπλετος κοινοβουλευτικός έλεγχος.

Μα, απορώ. ∆εν κατανοούν κάποιοι ότι διακυβεύονται ύψιστα
εθνικά συµφέροντα άµυνας και ασφάλειας; Εάν έρχεται ο εκά-
στοτε διοικητής της ΕΥΠ και τα βγάζει όλα στη φόρα, σε µια κοι-
νοβουλευτική επιτροπή, την επαύριον θα βουίζουν οι τηλεοπτικοί
σταθµοί, οι εφηµερίδες, όλα τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Άρα
θα χαθεί η αποτελεσµατικότητα της Εθνικής Υπηρεσίας Πληρο-
φοριών. Πόσο πιο ξεκάθαρα να σας το πούµε αυτό το πράγµα;

Παραγνωρίζετε, όµως, και ένα άλλο σηµείο. Ποιο είναι αυτό;
Ότι η Κοινοτική Οδηγία περί Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµέ-
νων και περί του Απορρήτου των Τηλεφωνικών Συνδιαλέξεων,
προνοεί την εξαίρεση όσον αφορά τις υπηρεσίες πληροφοριών,
διότι διακυβεύονται ακριβώς ύψιστα συµφέροντα άµυνας και
ασφάλειας µιας χώρας. Και η ίδια η Κοινοτική Οδηγία προβλέπει
την εξαίρεση από τις διατάξεις περί Προστασίας των ευαίσθη-
των προσωπικών δεδοµένων αναφορικά µε τις υπηρεσίες ασφα-
λείας των χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Γιατί γίνεται αυτό; ∆ιότι υπάρχουν δύο αγαθά, που πρέπει να
προστατευθούν και πρέπει µεταξύ αυτών να υπάρξει µια αρµο-
νική ισορροπία. Τα ανθρώπινα δικαιώµατα από τη µια πλευρά, τα
ευαίσθητα προσωπικά δεδοµένα, το τηλεφωνικό απόρρητο, όλα
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αυτά αποτελούν συνταγµατικές επιταγές. Από την άλλη πλευρά,
όµως, υπάρχει η ασφάλεια µιας χώρας, διότι για να ευηµερεί και
να προοδεύει µια χώρα πρέπει να ζει ασφαλώς. Οι πολίτες να
ζουν µε ασφάλεια. Άρα µεταξύ των δύο αυτών διακυβευµάτων
πρέπει να υπάρχει µια αρµονική ισορροπία. Συνεπώς, δεν µπο-
ρούµε να καταλύουµε τα πάντα στο όνοµα του δήθεν κοινοβου-
λευτικού ελέγχου.

Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο ζήτηµα, το οποίο είναι θεσµικού
περιεχοµένου, θα σας κάνω µια πρόταση και καταγράψτε την αν
θέλετε, κύριε Υφυπουργέ, σε σχέση µε τον περιβόητο αυτό κοι-
νοβουλευτικό έλεγχο. Η Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας της
Βουλής έχει -µε βάση τον Κανονισµό της Βουλής- αυτό τον κοι-
νοβουλευτικό έλεγχο.

Εµείς θεωρούµε ότι η Κυβέρνηση βεβαίως πρέπει να διορίζει
τον διοικητή της ΕΥΠ και τον επιχειρησιακό υποδιοικητή της
ΕΥΠ, όπως γίνεται και σε κάθε ευρωπαϊκή χώρα, αλλά θα πρέπει
να υπάρχει και µία επικυρωτική διαδικασία κοινοβουλευτικού
ελέγχου από την Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας. Γιατί το λέω
αυτό; ∆ιότι έτσι ο εκάστοτε διοικητής θα αποκτά µία διακοµµα-
τική συναίνεση, άρα θα µπορεί να ανθίσταται σε πιέσεις κυβερ-
νητικές ή σε πιέσεις που προέρχονται µέσα από την ίδια του την
υπηρεσία. Και δεύτερον, µε τον κοινοβουλευτικό διάλογο θα
φέρνουµε στην επιφάνεια προτερήµατα ή ελαττώµατα των προ-
σώπων. Άλλο πράγµα όµως είναι η επικυρωτική διαδικασία στην
πρόταση της Κυβέρνησης για τον διορισµό του διοικητή και του
υποδιοικητή της ΕΥΠ και άλλο πράγµα είναι να έρχεται ο διοικη-
τής της ΕΥΠ και να ελέγχεται µέσα σε µία τέτοια κοινοβουλευ-
τική επιτροπή, ενώ πρώτιστο µέληµά του θα έπρεπε να είναι η
διασφάλιση της αποτελεσµατικότητας της υπηρεσίας του.

Άρα λοιπόν, µπορούν να γίνουν βήµατα προσεκτικά, βήµατα
τα οποία θα φέρνουν σε επαφή Κοινοβούλιο και ΕΥΠ, όχι όµως
εις βάρος της αποτελεσµατικότητας της υπηρεσίας, διότι διακυ-
βεύονται ύψιστα συµφέροντα ασφάλειας και άµυνας της χώρας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο τώρα έχει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνος Τζαβάρας για δώδεκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Είναι γεγονός ότι η εξέλιξη της
συζητήσεως κατά το τελευταίο δεκαπεντάλεπτο µου δηµιούρ-
γησε την επιθυµία να πάρω το λόγο, κύριε Πρόεδρε, όχι τόσο για
να υπογραµµίσω τα όσα ορθά είπε ο εισηγητής µας επί της ψη-
φίσεως του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, γιατί αυτό άλλωστε
είναι ένα νοµοσχέδιο, που για όποιον τουλάχιστον διαθέτει µια
δηµοκρατική ευαισθησία για να αντιµετωπίζει τα ζητήµατα που
ανάγονται στο δικαίωµα της εκτελεστικής εξουσίας και ιδιαίτερα
του Πρωθυπουργού να κατανέµει τα χαρτοφυλάκιά του ή ,να το
πω µε άλλα λόγια, να καθορίζει την καθ’ ύλη αρµοδιότητα του
κάθε Υπουργείου, αυτό είναι αυτονόητο. Σε καµµία περίπτωση
δηλαδή δεν µπορεί να στερήσει κάποιος σε µία νεοεκλεγµένη κυ-
βέρνηση το δικαίωµα να διαρρυθµίσει τα σχετικά µε την κατα-
νοµή των αρµοδιοτήτων µεταξύ των Υπουργείων είτε που
υπονοεί, είτε που µεταρρυθµίζει, είτε που έχει την επιθυµία και
την απόφαση να τους αναδιανείµει την πολιτική αρµοδιότητα,
δεν έχει κανένας, επαναλαµβάνω, το δικαίωµα να του στερήσει
ακριβώς αυτή τη δυνατότητα.

Σε µία νέα κυβέρνηση λοιπόν, αναγνωρίζουµε το δικαίωµα,
από τη στιγµή που επέλεξε να χωρίσει το Υπουργείο Εσωτερι-
κών σε διάφορους τοµείς και να ιδρύσει το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη, αναγνωρίζουµε λοιπόν, το αυτονόητο δικαίωµα
να εντάξει σ’ αυτό το Υπουργείο και την ΕΥΠ, τη στιγµή που αυτή
υπήγετο µε το καθεστώς της Νέας ∆ηµοκρατίας , της προηγού-
µενης δηλαδή κυβέρνησης, στο Υπουργείο Εσωτερικών, στο
οποίο πράγµατι είχε υπαχθεί και η αρµοδιότητα της δηµόσιας
τάξης.

Θεωρώ λοιπόν, ότι πολύς λόγος γίνεται για αυτονόητα πράγ-
µατα και προεχόντως θα ήθελα να επισηµάνω το γεγονός ότι δεν
θα πρέπει σε µία διαδικασία νοµοθετικού έργου να προσπαθούµε
να εισάγουµε πτυχές του δηµοκρατικού κοινοβουλευτικού δια-
λόγου οι οποίες έχουν να κάνουν µε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο
από τη µία πλευρά και από την άλλη δεν έχουµε πιστεύω το δι-

καίωµα να ασκούµε κριτική.
Αυτό είναι πράγµατι εκδήλωση αυτονόητης δηµοκρατικής ευ-

αισθησίας, στο ποια θέση παίρνουν τα κόµµατα αναφορικά µε
την ψήφιση ή µη ψήφιση ενός νοµοσχεδίου, ακριβώς γιατί η κάθε
δηµοκρατική παράταξη, που υπάρχει σ’ αυτό το Κοινοβούλιο,
έχει και την ευαισθησία και την ιδεολογία και τον πολιτικό προ-
γραµµατισµό να αντιλαµβάνεται τα πράγµατα έτσι όπως ακρι-
βώς της εδόθη το µερίδιο της νοµιµοποίησής της από τον λαό.
Γι’ αυτό ακριβώς θεωρώ ότι µάλλον είναι ατυχής, αν µη και
άστοχη, η προσπάθεια που κατεβλήθη από πολύ εκλεκτούς συ-
ναδέλφους να πουν για τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι σπεύδει να συµ-
φωνεί µε το ΠΑΣΟΚ σε συγκεκριµένα νοµοσχέδια.

Ήδη ηχούν ακόµη στ’ αυτιά µας τα χθεσινά λόγια του Προέ-
δρου της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπου πολύ σαφώς και µε µεγάλη
ακρίβεια διευκρίνισε και προς την Εθνική Αντιπροσωπεία -και
µέσω αυτής προς τον ελληνικό λαό- ότι τη συναίνεση εκεί που
χρειάζεται να τη δώσει, θα τη δίνει, όχι γιατί τη χρωστάει στην
Κυβέρνηση ή στο ΠΑΣΟΚ, αλλά γιατί την οφείλει στον ίδιο τον
λαό.

Μ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, δεν διανοούµεθα και είναι µακρά
από εµάς η οποιαδήποτε σκέψη να ασκούµε στείρα Αντιπολί-
τευση, η οποιαδήποτε σκέψη να εµφανιζόµαστε στο Κοινοβούλιο
και να επινοούµε επιχειρήµατα αντίλογου µόνο και µόνο για να
υπογραµµίσουµε την αντικυβερνητική µας τοποθέτηση, ειδικά
στα θέµατα που δεν προσφέρονται για τέτοιου είδους αντιπολί-
τευση, αφού είναι δεδοµένο ότι αυτονόητη ήταν η επιθυµία και η
απόφαση µιας Κυβέρνησης που επέλεξε µία καινούργια αρχιτε-
κτονική –για να χρησιµοποιήσω και τη λέξη που έχει γίνει και της
µόδας- για να εντάξει µέσα σ’ αυτήν τη διαρρύθµιση των αρµο-
διοτήτων που έχουν σχέση µε το παλαιό Υπουργείο Εσωτερικών.
∆ικαίωµά της!

Αυτό όµως που εµείς θεωρούµε ως δηµοκρατικό µας καθήκον
είναι να ασκούµε κριτική και µάλιστα κριτική, την οποία ουδέποτε
δειλιάσαµε ή διστάσαµε να την ασκήσουµε µε παρρησία. Γιατί
πράγµατι, κύριε Υπουργέ, δεν έχει σηµασία τόσο αυτό για το
οποίο προσπαθεί ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός σήµερα να
δηµιουργήσει ζήτηµα, δηλαδή εάν και κατά πόσον είναι αποδο-
τική η Υπηρεσία Πληροφοριών, την οποία δεν την εντάσσετε
όπως θα ήθελε, υπό την εξουσία και τη δικαιοδοσία του Πρωθυ-
πουργού, αλλά υπό τη δικαιοδοσία και την υλική αρµοδιότητα
του Υπουργού Προστασίας του Πολίτου.

Για εµάς αυτό δεν είναι µείζον ή, εάν θέλετε, είναι µείζον από
την αντίθετη πλευρά του, γιατί και εµείς έχουµε την άποψη -που
είναι και συνταγµατικά τεκµηριωµένη και δηµοκρατικά ευαί-
σθητη- ότι σε καµµία περίπτωση ο Πρωθυπουργός δεν πρέπει να
έχει υλική κυβερνητική αρµοδιότητα, αφού ο Πρωθυπουργός,
σύµφωνα µε το Σύνταγµά µας, είναι ο Αρχηγός της εκτελεστικής
εξουσίας, είναι ο Πρόεδρος του Υπουργικού Συµβουλίου.

Υπ’ αυτήν την έννοια, έχοντας την άµεση δηµοκρατική νοµι-
µοποίηση από τον λαό, αυτός έχει και το δικαίωµα να επιλέγει τη
µορφή συµµετοχής σ’ αυτή την κυβερνητική λειτουργία στο σύ-
νολό της για την Κυβέρνησή του και για το σχήµα το οποίο αυτός
έχει αποφασίσει να υπηρετήσει, όσον αφορά δηλαδή τη λει-
τουργία της εκτελεστικής εξουσίας.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, αναγνωρίζω στους εκλεκτούς συ-
ναδέλφους του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού –και το σέβοµαι
απολύτως- το δικαίωµα να φαντασιώνονται τη σχέση τους µε την
πολιτική πραγµατικότητα κατά τον τρόπο που επιθυµούν.

Εγώ δεν θα έρθω απέναντί τους για να τους επιστήσω την προ-
σοχή στο ότι τουλάχιστον σ’ αυτήν την παράταξη που όλοι την
ξέρουν καλά, τη µεγάλη φιλελεύθερη παράταξη αυτού του
τόπου που έχει την ιστορία της, που έχει την διαδροµή της και
που κυρίως έχει δώσει σ’ αυτό τον τόπο εθνικές εκλογές πολύ
µεγάλης ιστορικής σηµασίας, σ’ αυτή την παράταξη δεν έχει κα-
νένας το δικαίωµα να παριστάνει τον επίτροπο ή τον κηδεµόνα.

Ο δηµοκρατικός διάλογος είναι σεβαστός όταν γίνεται µε επι-
χειρήµατα κι όχι όταν γίνεται µε επιφωνήµατα ή µε επενδύσεις
συναισθηµατικού περιεχοµένου σε οράµατα, τα οποία µπορεί να
δικαιούστε να τα έχετε, αλλά τουλάχιστον δεν νοµιµοποιείστε δη-
µοκρατικά να γίνεστε τιµητές αυτής της παράταξης.
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Για το ΠΑΣΟΚ όµως ιδιαιτέρως θα ήθελα να πω, ακούγοντας
προηγουµένως και τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, ότι
παρ’ όλο που εµείς πράγµατι έχουµε δώσει εκεί που έπρεπε να
δώσουµε τη συγκατάθεσή µας, τέσσερις µήνες τώρα δεν έχουµε
διαπιστώσει το κυβερνητικό έργο στις διαστάσεις και στις προ-
διαγραφές που καθηµερινά το προπαγανδίζετε. ∆εν έχουµε αντι-
ληφθεί µέχρι στιγµής υπό ποία έννοια διαφορετικής
κυβερνητικής ποιότητας το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη
είναι σε θέση να επιλύει καλύτερα και δηµοκρατικότερα τα προ-
βλήµατα που στο παρελθόν είχε αναλάβει να τα επιλύει το
Υπουργείο Εσωτερικών ή το Υπουργείο ∆ηµοσίας Τάξεως. Προ-
φανώς πρόκειται -απ’ ό,τι φαίνεται- για έναν επικοινωνιακού χα-
ρακτήρα «καλλωπισµό» της Κυβέρνησης στον τοµέα της
δηµόσιας τάξης. Παραδείγµατος χάριν, –και το έχω πει και σε
άλλες ευκαιρίες- ενδεχοµένως και να παραλείψατε ή να διέλαθε
της προσοχής σας να ονοµάσετε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
«Υπουργείο Ειρήνης». Ενδεχοµένως να το κάνετε σε µια από τις
προσεχείς ανακατανοµές της καθ’ ύλην αρµοδιότητας στο εσω-
τερικό της εκτελεστικής εξουσίας!

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Πολύ Τζόρτζ Όργουελ διαβάζετε, κύριε
συνάδελφε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κι αυτόν τον έχω διαβάσει πά-
ντως και χαίροµαι γιατί αναγνωρίζετε κάποια συγκεκριµένα νοή-
µατα. Όµως σ’ αυτό δεν έχετε δίκιο, γιατί είναι µία σκέψη που
δεν προέρχεται ούτε έχει αφετηρία στον Όργουελ. Έχει αφετη-
ρία στα ερεθίσµατα που δίνει η πολιτική που ακολουθείτε στον
τοµέα της δηµόσιας τάξης.

Εκείνο όµως στο οποίο επιµένω -και µε πολύ σεβασµό απευ-
θύνοµαι στον παριστάµενο Υφυπουργό- είναι ότι ο λαός πράγ-
µατι περιµένει από το νέο Υπουργό, ο οποίος δεν κάνει τίποτα
άλλο από το να καταναλώνει πολύτιµο χρόνο σε δηλώσεις, σε
συνεντεύξεις, σε όνειρα, σε οράµατα που έχουν σχέση µε µια
άλλη πολιτική στον τοµέα της δηµόσιας τάξης, µια πολιτική που
ευαγγελίζεται ή δηµιουργεί προσδοκίες για καλύτερες προϋπο-
θέσεις αποτελεσµατικής ασφάλειας του πολίτη και µέχρι στιγ-
µής, δυστυχώς, δεν έχουµε δει τίποτα.

Γι’ αυτό και περαίνοντας το λόγο µου, θα ήθελα να σας πω ότι
φοβούµαι µήπως το µεγαλύτερο εµπόδιο που έχετε και αντιµε-
τωπίζετε για να είστε αποτελεσµατικοί στην εκτέλεση των κυ-
βερνητικών σας καθηκόντων είναι η µεγάλη ιδέα που έχετε για
τον εαυτό σας, µήπως δηλαδή αυτή η µεσσιανική σύλληψη που
έχετε για τη διαδροµή σας µέσα στο χρόνο και στο µέλλον που
ανοίγεται µπροστά σας είναι εκείνη που σας δηµιουργεί προ-
βλήµατα αποτελεσµατικότητας. Ο χρόνος όµως θα το δείξει!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επειδή είσαστε
φίλος ήµουν ανεκτικός. Όµως επειδή είπατε για τα ονόµατα στα
Υπουργεία θα σας πω το εξής: «φιλελεύθερη» λέγεται ή «λαϊκή
∆εξιά» η παράταξη που περιγράψατε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Αυτό να το εκλάβω ως διόρ-
θωση ή ως δική σας παρατήρηση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι. ∆ιευκρίνιση
ζητάω εγώ, προσωπική.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Γιατί αν είναι ως διόρθωση των
λεγοµένων µου, θα µου δώσετε το δικαίωµα του αντίλογου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, καθόλου.
Απλώς το «φιλελεύθερη» µου κάνει ανελεύθερη, στο δικό µου
µυαλό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Αυτό είναι ένα άλλο θέµα που
αξίζει να το συζητήσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Βεβαίως.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευ-

θυµίου έχει το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φυσικό κάθε κόµµα να

δράττεται κάθε ευκαιρίας για να παρουσιάσει συνολικότερες θέ-
σεις, να κατευθύνει τη συζήτηση σε περιοχές που κρίνει ότι είναι
πρόσφορες και χρήσιµες και για το εθνικό συµφέρον, αλλά
οπωσδήποτε και για το κοµµατικό. Επειδή όµως νοµοθετούµε και
επειδή αναφερόµαστε όντως στα κοινωνικά και εθνικά συµφέ-

ροντα, θα ανακεφαλαιώσω τις θέσεις της Κυβέρνησής µας γύρω
απ’ αυτή τη µικρή φαινοµενικά πρωτοβουλία, που όµως έχει ένα
στέρεο σκεπτικό, ένα σκεπτικό που το παρουσίασε µε διαύγεια
και ο εισηγητής µας κ. ∆ηµήτρης Καρύδης και ο αρµόδιος
Υπουργός.

Για να κρίνουµε, πρέπει να συγκρίνουµε. Εµείς λέµε ότι η
εµπειρία που αποκτήθηκε από το πείραµα της διακυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας να ενοποιήσει το Υπουργείο ∆ηµόσιας
Τάξης µε το Υπουργείο Εσωτερικών, δεν απεδείχθη χρήσιµη για
τη δηµόσια τάξη στη χώρα. ∆εν ήταν χρήσιµο είτε για αυτή κα-
θεαυτή τη δηµόσια τάξη είτε κατά µείζονα λόγο, όπως αποδεί-
χθηκε στις πυρκαγιές όπου επαναληπτικά υπήρχαν φοβερές, αν
µη τι άλλο, επιχειρησιακές αστοχίες µε καταστροφικά αποτελέ-
σµατα.

Είπαµε, λοιπόν, ότι στις συνθήκες, όπως διαµορφώνονται, είναι
σκόπιµο και χρήσιµο να ενοποιηθούν οι υπηρεσίες προστασίας
του πολίτη, πράγµα που σήµαινε ένα αποφασιστικό βήµα σε
σχέση µε µία πολύπλοκη κατάτµηση που πάντα δηµιουργούσε
προβλήµατα γιατί ιστορικά συµβαίνει µέσα στα κόµµατα, συµ-
βαίνει στις υπηρεσίες, αναπτύσσεται –αυτό που δεν υπάρχει κα-
λύτερη διατύπωση από τη γαλλική- το “esprit de corps”: το
«πνεύµα του σώµατος». Ανταγωνιζόταν το Λιµενικό την Αστυνο-
µία, η Αστυνοµία το Λιµενικό –επαναλαµβάνω- συµβαίνει παντού,
είναι ένας νόµος της Κοινωνιολογίας, των ανθρώπινων µηχανι-
σµών.

Άρα, υπήρξε η πρώτη πρωτοβουλία της ενοποίησης όλων των
υπηρεσιών στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και είµαστε
βέβαιοι ότι επιχειρησιακά είναι προς το συµφέρον της κοινωνίας
µας, προς το συµφέρον του πολίτη. Κατά µείζονα λόγο υπάρχει
αυτή η ανάγκη για τις υπηρεσίες πληροφοριών που είναι πάντα
ένα θέµα «κλειδί». Και σε αυτό το θέµα, ειδικότερα πια ερχόµε-
νοι στο ζήτηµα της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών, θα πω ότι
αν ήταν ένα µείζον θέµα αρχής, θα άξιζε να συζητήσουµε αν πρέ-
πει να είναι υπό τον Πρωθυπουργό.

Όµως, το κύριο θέµα αρχής είναι αυτό που προάσπισε και ο κ.
∆ηµήτρης Καρύδης, ο κ. Σκυλλάκος και ο κ. Κουβέλης ότι για
κάθε Έλληνα µέσα σε αυτές τις συνθήκες το αποφασιστικό στοι-
χείο είναι να πρόκειται πράγµατι για µία Εθνική Υπηρεσία Πλη-
ροφοριών.

Ο στόχος είναι κυρίως να διασφαλίζει τα συµφέροντα της
χώρας, τα στρατηγικά, τα µακρά, τα εθνικά, να έχει µία πλήρη
αυτοτέλεια σε σχέση µε οποιονδήποτε άλλον και να είναι Εθνική
Υπηρεσία, που σηµαίνει να υπάγεται, να λογοδοτεί στην εκλεγ-
µένη κυβέρνηση και να είναι υπό τον έλεγχο του Κοινοβουλίου,
να µην αυτονοµείται και να είναι όντως Υπηρεσία Πληροφοριών
για τον εθνικό σκοπό και όχι, όπως όλοι το ζήσαµε κατά καιρούς,
να εκτρέπεται επανειληµµένα και να αναλαµβάνει ποικιλώνυµες
δραστηριότητες όχι προς τα έξω για µέσα, αλλά προς τα µέσα
για πιο µέσα.

Εποµένως, όλοι πρέπει να συµβάλουµε σε µία Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών που να έχει αυτά τα χαρακτηριστικά και ακόµη
περισσότερο να µην έχει άλλα χαρακτηριστικά που και αυτά δεν
είναι ευχάριστα ούτε χρήσιµα ούτε προάγουν οτιδήποτε, να µην
έχει εκκρεµότητες, όπως τη συµµετοχή στην αδιανόητη συγκά-
λυψη των υποκλοπών, να µην έχει εκκρεµότητες, όπως στους
Πακιστανούς, να µην έχει πεντακόσιους πενήντα διορισµούς που
είχαν προδιαγραφεί πριν καν πραγµατοποιηθούν.

Έγινε ένα αποφασιστικό βήµα κάποτε, το 1983, όταν πολιτι-
κοποιήθηκε ως υπηρεσία. Πρέπει τώρα όλοι να συµβάλουµε να
έχει πράγµατι όλα τα χαρακτηριστικά που προσδιορίστηκαν –και
µάλιστα και ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας και ο κ. Τζαβά-
ρας νοµίζω τα προάσπισε ορθά, αλλά ακόµα και το ΛΑΟΣ- ότι
αυτή η Υπηρεσία δεν πρέπει να στρατιωτικοποιείται ούτε να
αστυνοµοκρατείται. Πρέπει να αποτελεί το κατ’ εξοχήν κοµµάτι
µίας αξιοκρατίας στο επιχειρησιακό πεδίο, στο οποίο πρόκειται
να κατευθυνθεί.

∆εν µπορεί να είναι ούτε επέκταση των στρατιωτικών ούτε επέ-
κταση των αστυνοµικών υπηρεσιών. Ένας αναλυτής πληροφο-
ριών µπορεί να είναι ένας απόφοιτος µιας σχολής Πληροφορικής
και να είναι πολύ πιο σηµαντικός στην ανάλυση των πληροφο-
ριών από έναν ένστολο. Το προσωπικό πρέπει να προσδιορίζεται
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από τη φύση της αποστολής και όχι από τη φύση της προέλευ-
σης.

Εποµένως, αυτό που επιχειρεί αυτή τη στιγµή η Κυβέρνηση
έχει µια στέρεη εσωτερική λογική και στη συγκρότηση του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και στην ενοποίηση των
Υπηρεσιών Ασφαλείας και στην αντίληψη που θέλει να εµπνεύσει
και να κατευθύνει τη δράση της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών σε µια εποχή, που ορθά ο κ. Κοραντής –µε τον οποίο δια-
φωνώ σε πάρα πολλά και τον ελέγχω για την διοίκησή του- έχει
περιγράψει στην επιτροπή σε πόσους τοµείς µπορεί να συµβάλει
µια Εθνική –πράγµατι- Υπηρεσία Πληροφοριών σε έναν σύγ-
χρονο κόσµο, που πάρα πολλές όψεις της έννοιας του εθνικού
συµφέροντος συντελούνται από το περιβαλλοντικό έως το οικο-
νοµικό επίπεδο, πέρα από τα συνήθη θέµατα, που τα θεωρούµε
θέµατα «σκληρού πυρήνα».

Θα έλεγα, µάλιστα, ότι δεν πρέπει να έχουµε καθόλου την οχύ-
ρωση ότι όλα είναι καλά. Αυτό που θα έπρεπε να ζητήσουµε από
τον Υπουργό –και είµαι σίγουρος ότι θα ανταποκριθεί- είναι να
βελτιώσουµε ακόµα πιο αποφασιστικά την ποιότητα της Εθνικής
Υπηρεσίας Πληροφοριών, να είµαστε βέβαιοι ότι η ελληνική πο-
λιτεία έχει ένα σύγχρονο εργαλείο γνώσης, έγκαιρης προειδο-
ποίησης, ανάλυσης, έτσι ώστε η Κυβέρνηση να έχει τα
καταλληλότερα εργαλεία κάθε φορά και τον ασφαλέστερο
τρόπο να προστατεύει ή να επιβάλει το εθνικό συµφέρον όπου
χρειαστεί.

Να µη διστάσουµε, λοιπόν, να ζητήσουµε βελτιώσεις, να επι-
µείνουµε στο ότι η Βουλή προφανώς πρέπει να έχει ένα ρόλο
ακόµα πιο σηµαντικό όχι φυσικά στις επιχειρησιακές όψεις, αλλά
στο πλαίσιο λειτουργίας και στο πλαίσιο αρχών που πρέπει να
διέπουν αυτή τη λειτουργία.

Κατά τούτο, θεωρώ ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. ότι υπήρξαν πολλά πυρά, άλλα άσφαιρα, άλλα που
απευθύνονταν σε άλλη κατεύθυνση. Όµως, η συγκεκριµένη επι-
λογή είτε ως συγκρότηση του Υπουργείου Προστασίας του Πο-
λίτη είτε στην ένταξη της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών
µάλλον δεν εβλήθη.

Είναι αυτό που έλεγε ο Σαββόπουλος: «Με χτύπησες, αλλά δεν
ήµουν εκεί». Όσοι χτύπησαν, χτύπησαν το κενό, όχι τη συγκε-
κριµένη επιλογή που –επαναλαµβάνω- µε στέρεο τρόπο την πα-
ρουσίασαν ο εισηγητής µας και ο Υπουργός και µε στέρεο τρόπο
την προασπίζουν τα ίδια τα γεγονότα των επιλογών.

Θεωρώ ότι το κέντρο βάρος όλων µας πρέπει, πέρα από την
ψήφιση αυτού του νόµου, να είναι η βελτίωση και η απαίτηση για
περαιτέρω βελτίωση του καθεστώτος της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών µε την εγκατάστασή της ακριβώς ως Εθνικής Υπη-
ρεσίας Πληροφοριών και τίποτα άλλο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Πέτρο Ευθυµίου, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ.

Κύριε Σκυλλάκο, θα πάρετε το λόγο;
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ.
Πριν δώσω το λόγο στους εισηγητές κ. Γρηγόρη Αποστολάκο

από τη Νέα ∆ηµοκρατία και κ. ∆ηµήτρη Καρύδη από το ΠΑΣΟΚ,
θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής των Ελλήνων, τριάντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και
ένας εκπαιδευτικός-συνοδός του Γ’ Τµήµατος από το 2ο Γυµνά-
σιο Ευόσµου Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ο κ. Γρηγόρης Αποστολάκος έχει το λόγο για τρία λεπτά. Από

τη θέση σας παρακαλώ, κύριε Αποστολάκο.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Από τη θέση µου, κύριε Πρόε-

δρε. Έχω τρεις-τέσσερις πάρα πολύ σύντοµες επισηµάνσεις.
Κύριε Υπουργέ, η Νέα ∆ηµοκρατία δεν αµφισβήτησε –πρό-

σφατα το επανέλαβε ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος κ.
Τζαβάρας- την πολιτική σας νοµιµοποίηση να αλλάξετε τα

Υπουργεία και την αρµοδιότητα της ΕΥΠ να την πάτε στο νέο
Υπουργείο.

Όµως, από το σηµείο αυτό, αγαπητέ κύριε εκπρόσωπε, µέχρι
να µας λέτε ότι είναι συνεπής αυτή η στάση σας, απέχει πάρα
πολύ. Γιατί θα σας θυµίσουµε αυτό που είπαµε στην επιτροπή
και στην Ολοµέλεια, ότι ακόµα ηχούν στα αυτιά µας οι δηλώσεις
του κ. Χρυσοχοΐδη -κατά τη διάρκεια των επεισοδίων του ∆εκεµ-
βρίου, αλλά και αργότερα και κατά την ψήφιση του νόµου- όπου
υπεραµύνετο το ενιαίο Υπουργείο. Θα πρέπει να αποφασίσετε,
θα πρέπει να µας ξεκαθαρίσετε.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε συνάδελφε, εγώ είπα ότι είναι
σωστή επιλογή, δεν είπα τίποτε άλλο.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ναι, είπατε σωστή επιλογή.
Εγώ οφείλω να επισηµάνω, λοιπόν, ότι ο αξιότιµος κύριος

Υπουργός υπεραµύνετο µέχρι πρότινος του ενιαίου Υπουρ-
γείου…

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εγώ οφείλω να
επισηµάνω ότι σας έδωσα το λόγο από τη θέση σας γιατί κάνετε
ωραίο πλάνο σήµερα …

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): …αλλά δεν κάνουµε

διάλογο, παράκληση θερµή για να τελειώσουµε.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Το δεύτερο που ήθελα να επι-

σηµάνω αφορά την παρατήρηση του εκλεκτού συναδέλφου από
το ΛΑΟΣ ότι εµείς περάσαµε την «κόκκινη γραµµή» της συναίνε-
σης. Εµείς δεν συναινέσαµε σε καµµία πολιτική του ΠΑΣΟΚ, αντι-
θέτως µάλιστα συµφωνήσαµε µόνο στην αυτονόητη –όπως είπε
νωρίτερα και ο κ. Τζαβάρας- αναγνώριση της πολιτικής νοµιµο-
ποίησης να αλλάξουν το Υπουργείο και τους κρίνουµε κατ’ ου-
σίαν.

Συµβαίνει και κάτι άλλο και αναφέροµαι στους εκλεκτούς συ-
ναδέλφους από την πλευρά του ΛΑΟΣ, ο κύριος Υπουργός στην
ουσία δήλωσε -και στην επιτροπή και εδώ στην Ολοµέλεια- ότι
θεωρούν πολύ καλό το νόµο µας. Άρα, δεν προσχωρούµε εµείς
στο ΠΑΣΟΚ, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έρχεται να στηρίξει την
επιλογή της Νέας ∆ηµοκρατίας µε το ν. 3649/2008, όπου δεν τον
ψήφισαν και τώρα τον στηρίζουν. Περί αυτού πρόκειται. Πού βλέ-
πετε τις «κόκκινες γραµµές» της συναίνεσης που ακούστηκαν νω-
ρίτερα;

Και θέλω να πω και κάτι άλλο, κύριε Πρόεδρε, ότι εκείνο που
προξενεί εντύπωση είναι τα χειροκροτήµατα και η αρνητική
στάση των Βουλευτών της Συµπολίτευσης απέναντι σ’ αυτήν την
πρόταση νόµου για την κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου. Αντιπολίτευση στην Κυβέρνηση κάνουνε, κύριε
Υπουργέ; ∆εν κατάλαβα εγώ.

Ο κ. Αµοιρίδης ήταν λάβρος εναντίον της Πράξης αυτής. Ο
Υπουργός δήλωσε ότι δεν πρόκειται να αλλάξει το νόµο αυτό,
άρα τον θεωρεί πάρα πολύ καλό. Κι έρχονται εδώ οι Βουλευτές
σας, ο κ. Αµοιρίδης και άλλοι -γιατί τίθεται θέµα αυτή τη στιγµή-
και κατακεραυνώνουν το νόµο. Μάλιστα χειροκροτήθηκε για την
αγόρευσή του ο κ. Αµοιρίδης. Μήπως συµβαίνει κάτι µέσα στην
Κοινοβουλευτική Οµάδας, κύριε Υφυπουργέ, που δεν το γνωρί-
ζετε; Οφείλετε να πάρετε κάποια θέση σε αυτό.

Εν πάση περιπτώσει, και κλείνω µε αυτό κύριε Υφυπουργέ, ότι
για εµάς είναι άλλο το θέµα. Έχουµε µεγάλα ερωτήµατα σε ό,τι
αφορά την άρση της εγκληµατικότητας και µεγάλα ερωτήµατα
έχουµε προς την πλευρά σας για κάποιες περίεργες θεωρίες οι
οποίες αναπτύσσονται εσχάτως από το Υπουργείο Προστασίας
του Πολίτη, για αφύλακτες πόλεις σε αντιστάθµιση κάποιων
στρατοκρατούµενων πόλεων. ∆ιαλέξτε τι θέλετε να κάνετε, αφύ-
λακτες πόλεις δεν υπάρχουν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Ο κύριος Υπουργός τα έλεγε, δεν τα έλεγα εγώ. Επίσης
έχουµε ερωτήµατα για κάποιες προτεραιότητες τις οποίες βά-
ζετε µεταξύ δύο εννόµων αγαθών, όπως είναι η ελευθερία και η
ασφάλεια. Για εµάς είναι ταυτόσηµες, είναι οι δύο όψεις του
ίδιου νοµίσµατος. Εσείς επιλέγετε να προτάσσετε την ελευθερία
-που και εµείς τη θέλουµε- σε πολύ µεγάλη προτεραιότητα ένα-
ντι της δηµόσιας τάξης και ασφάλειας. Και δεν φοβόµαστε να το
κάνουµε αυτό, εµείς τα έχουµε ταυτόσηµα αυτά.
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Και τρίτον, πάρτε καµµία θέση κάποια στιγµή για την αποτρε-
πτική και τη κατασταλτική δύναµη των καµερών. Γιατί, τελικά, µε
ωραίες φράσεις και πολιτικά ευφυολογήµατα δεν γίνεται πολι-
τική. Και επιµένουµε στη στάση, την οποία πήραµε νωρίτερα, και
όπως εκφράστηκε και από τον Εκπρόσωπο και από εµένα, ότι τε-
λικά εµείς θα την ψηφίσουµε αυτή την Κύρωση Πράξης Νοµο-
θετικού Περιεχοµένου, γιατί πιστεύουµε ότι έχετε το δικαίωµα
να το πράξετε. Επί της ουσίας, όµως, διαφωνούµε ριζικά µαζί
σας.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο τώρα έχει ο
εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτρης Καρύδης, για τρία λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΗΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Άκουσα κι εγώ, κύριε Πρόεδρε και κύ-
ριοι συνάδελφοι, τα σηµεία τα οποία έθιξαν ως κριτική, οι συνά-
δελφοι από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, ως και την τελευταία
κορώνα του συνάδελφου του κ. Αποστολάκου.

Πιστεύω ότι πέφτει στο κενό κάθε ενέργεια που προσπαθεί να
βρει στο ΠΑΣΟΚ και στην Κοινοβουλευτική του Οµάδα, διχασµό
ή διαφορές. Έχει δικαίωµα, κάθε Βουλευτής –πέραν ενός νόµου
που υπάρχει σήµερα και λειτουργεί- να µπορεί να προτείνει κά-
ποιες θέσεις που κατά τη γνώµη του µπορεί να ισχυροποιούν πε-
ρισσότερο -ειδικά όταν µιλούµε για την Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών- τον έλεγχο, την πιο διαφανή και ουσιαστική λει-
τουργία της.

Θέλω να επαναλάβω -γιατί συµφωνώ µε αυτά που είπε ο Κοι-
νοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος- ότι το µοντέλο αυτό -παρ’ ότι
και εµείς το υποστηρίζαµε- της ενοποίησης του Υπουργείου ∆η-
µόσιας Τάξης µε το Υπουργείο ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Εσωτε-
ρικών το 2007, έτσι όπως το χειρίστηκε η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας, ουσιαστικά το χρεωκόπησε. Αυτό φάνηκε από τα
αποτελέσµατα που είχαµε στην ίδια την κοινωνία.

Άρα, εµείς έπρεπε να πάµε ακόµα πιο µπροστά, να πάµε σε
µια τοµή πολύ πιο ουσιαστική. Αυτό κάναµε µε τη δηµιουργία του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη. Και ο κόσµος το έχει αγκα-
λιάσει, βλέπει ότι υπάρχει µια ουσιαστική διαφορά και αυτό φαί-
νεται σε όλες τις έρευνες. Υπάρχει µια πολύ µεγάλη κινητικότητα
από το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη για τα ζητήµατα που
αφορούν την ασφάλεια των πολιτών και αυτό για µας έχει σηµα-
σία. Και όπως είπα και στην πρωτολογία µου, θα κριθούµε και
εµείς στην πράξη.

Έγιναν και κάποιες άλλες τοποθετήσεις που είναι της λογικής,
«τραβώντας από τα µαλλιά» ένα επιχείρηµα, να πούµε ότι οπωσ-
δήποτε αυτό στέκει και είναι ουσιαστικό. Το µοντέλο να πάει η
ΕΥΠ στον Πρωθυπουργό, το δοκιµάσαµε και εµείς στο παρελ-
θόν. Υπάρχουν και πολλές ευρωπαϊκές χώρες, οι οποίες δεν το
υιοθετούν. Είναι πολύ µεγάλες χώρες -τα είπε και ο Υπουργός
στην πρωτοµιλία του- και αυτές οι χώρες είναι ασφαλείς -όπως
για παράδειγµα η Γαλλία, η Αγγλία.

Είναι µια άποψη να υπάγεται η ΕΥΠ στον Πρωθυπουργό. Ως
άποψη µπορεί εµείς να τη δεχθούµε, µπορεί και να µη τη δε-
χθούµε. Σηµασία έχει πόσο ουσιαστική είναι η ίδια λειτουργία
της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών µέσα σε ένα ενιαίο σύ-
στηµα ασφάλειας. Αυτό προέχει για µας. Αυτό προέχει για τον
ελληνικό λαό. Εµείς λέµε ότι το νέο αυτό µοντέλο, να λειτουρ-
γούν πλέον όλες οι υπηρεσίες ασφαλείας είτε αφορούν την εσω-
τερική ασφάλεια είτε την εξωτερική ασφάλεια της χώρας, κάτω
από µια ενιαία πολιτική ηγεσία, θα προσφέρει µεγαλύτερη ασφά-
λεια και στους πολίτες της χώρας, αλλά και µεγαλύτερη προ-
στασία στην ίδια µας τη χώρα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Ιωάννης Κοραντής, ειδικός αγορητής του

ΛΑΟΣ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μέσα στα λίγα λεπτά που µένουν, θα ήθελα κάποιες παρατη-

ρήσεις µόνο να κάνω.
Πρώτον, χαίρω όλως ιδιαιτέρως που ακούστηκαν από στόµα-

τος του κ. Ευθυµίου, οι λέξεις «Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών,
όχι κοµµατική». Μα, αυτό ήταν ακριβώς αυτό, το οποίο διατρά-
νωνα και επαναλάµβανα σε κάθε περίπτωση «όχι κοµµατική». Ελ-
πίζω το «όχι κοµµατική» πράγµατι να είναι έτσι, να διατηρηθεί

αυτή τη στιγµή και να συνεχισθεί.
Όµως, καθώς µιλάµε για διαγωνισµούς, µήπως θα πρέπει να

φέρω κάποιους ζώντες, ακόµη, υπαλλήλους της ΕΥΠ, οι οποίοι
θυµούνται το πώς γινόντουσαν οι προσλήψεις επί ΠΑΣΟΚ και
στην ΕΥΠ και πώς περνούσαν από κάποια κοµµατικά γραφεία για
να πάρουν το σηµείωµα; Υπάρχουν ακόµα άνθρωποι που µπο-
ρούν να το τεκµηριώσουν αυτό.

∆εύτερον. Επειδή ελέχθησαν τα περί υπαγωγής των υπηρε-
σιών. Μα, αν δεν κάνω λάθος -διότι έχω προσωπική αντίληψη επ’
αυτού- στη Γερµανία παραδείγµατος χάριν, η µεν Οµοσπονδιακή
Εγκληµατολογική Υπηρεσία υπάγεται πράγµατι στον Υπουργό
Εσωτερικών, αλλά η Οµόλογος Υπηρεσία Πληροφοριών υπάγε-
ται στον Καγκελάριο µέσω ενός διαύλου που λέγεται Υφυπουρ-
γός παρά τω Καγκελαρίω. Νοµίζω ότι έτσι είναι τα πράγµατα.
Συνεπώς ίσως θα έπρεπε να ξαναδείτε το πράγµα. Στη δε Γαλλία
–δεν νοµίζω ότι είναι µυστικό- ο Οµόλογός µου συνοµιλεί και έχει
συνεργασία επί καθηµερινής βάσεως, µε τον Πρόεδρο Σαρκοζί.
Αυτά για να ξέρουµε πού βρισκόµαστε.

Όσον αφορά τους διαγωνισµούς, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, αυτοί γίνονται στην ΕΥΠ, σήµερα τουλάχιστον, ακριβώς
όπως γινόντουσαν και παλαιότερα επί ΠΑΣΟΚ. Εν προκειµένω, ο
νόµος δεν έχει αλλάξει καθόλου. Είναι ακριβώς ο ίδιος. Αυτό το
οποίο έχει αλλάξει, είναι ότι για να γίνουν εξεταστικές επιτροπές,
φέρναµε καθηγητές πανεπιστηµίων, φέρναµε πρέσβεις από το
Υπουργείο Εξωτερικών για να εξετάσουν γλώσσες, ∆ίκαιο. Συ-
νεπώς, στο µέτρο του δυνατού, προσπαθούσαµε να κάνουµε τις
εξετάσεις όσο το δυνατόν καλύτερες. Οτιδήποτε µπορεί να γίνει,
εν προκειµένω, ασφαλώς από τη δική µου πλευρά, θα βοηθήσω.

Τέλος, επειδή ακούστηκε από τον εκλεκτό συνάδελφο, τον κ.
Αµοιρίδη, η λέξη «ρουφιάνοι», γι’ αυτούς οι οποίοι, βάσει του
νόµου, δίδουν πληροφορία σ’ αυτό το οποίο ρωτάει η Υπηρεσία
Πληροφοριών, νοµίζω, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, ότι
είµαστε στο 2010. Μήπως θα έπρεπε –λέω µήπως- κάποτε,
κάπως, να ξεφύγουµε απ’ αυτές τις εµφυλιοπολεµικές αντιλή-
ψεις και να κοιτάξουµε µπροστά;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Μαυρουδής Βορίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οφείλω να πω ότι βρίσκοµαι σ’ ένα πραγµατικό δίληµµα υπό

την έννοια ότι δεν ξέρω ποιον εκ των Κοινοβουλευτικών Εκπρο-
σώπων της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ να συγχαρώ
πρώτο για την υπεράσπιση αυτής της συγκεκριµένης κυρώσεως,
διότι το αυτονόητο καθήκον του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
του ΠΑΣΟΚ να υπερασπιστεί τη θέση του κόµµατός του την κα-
τανοώ αλλά αυτή την εξαιρετική υπεράσπιση την οποία έκανε ο
κ. Τζαβάρας οµολογώ ότι την βρίσκω ίσως περιττή.

Αυτό δε, να µου επιτρέψετε να πω, ότι συνδέεται µε µια απλή
θέση την οποία ανέπτυξε ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός και
αυτή ήταν ποια; Η Νέα ∆ηµοκρατία µέχρι σήµερα υπερψήφισε,
το σχέδιο νόµου, ήδη νόµου για τα δάση, τώρα την κύρωση πρά-
ξης νοµοθετικού περιεχοµένου για την υπαγωγή της ΕΥΠ, έχει
υπερψηφίσει την επιδοµατική πολιτική την οποία έφερε το
ΠΑΣΟΚ, υπερψήφισε και το σχέδιο νόµου για τη ρευστότητα.
Υπό αυτήν την έννοια έχει υπερψηφίσει τα βασικά νοµοσχέδια
της Κυβερνήσεως του ΠΑΣΟΚ πλην ενός αυτό για το ΑΣΕΠ.
Εµείς εκείνο επισηµάναµε.

∆εν είµαστε ούτε κηδεµόνες ούτε επίτροποι αλλά πολιτικά να
µην επισηµάνουµε την απόλυτη συµφωνία της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας µε την Κυβέρνηση; Αυτό νοµίζω ότι πρέπει να αξιολογηθεί
πολιτικά. Με γεια σας µε χαρά σας, στη Νέα ∆ηµοκρατία να στη-
ρίζετε όλα τα σχέδια νόµου του ΠΑ.ΣΟ.Κ.. Είστε συγκυβέρνηση
απλώς δεν σας έχουν δώσει Υπουργείο. Από εκεί και πέρα να µην
το πούµε εµείς αυτό;

Ένα δεύτερο ζήτηµα. Συζητάµε για την Υπηρεσία Πληροφο-
ριών και σκεπτόµενος µια διάσταση η οποία ετέθη, κύριε Πρόε-
δρε, δηλαδή το πώς µπορεί, καταχρηστικά ενδεχοµένως, να
χρησιµοποιηθεί µια Υπηρεσία Πληροφοριών από την εκτελεστική
εξουσία και αν θέλετε, ενισχύοντας εδώ το επιχείρηµά µας, του-
λάχιστον ας υπαχθεί στον Πρωθυπουργό προκειµένου να έχουµε
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το µεγαλύτερο, ας το πω, τεκµήριο ότι θα χρησιµοποιηθεί µε τον
πιο ακέραιο τρόπο.

∆εν µπορώ παρά να σκεφθώ τον τρόπο µε τον οποίο λειτουρ-
γεί σήµερα το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη σε µεµονωµέ-
νες περιπτώσεις. Σκέφτοµαι συγκεκριµένα τον τρόπο µε τον
οποίο αντιµετωπίστηκε ένας δηµοσιογράφος ο ∆ηµήτρης Παπα-
γεωργίου της «ΕΛΕΥΘΕΡΗΣ ΩΡΑΣ» και του «ΕΛΕΥΘΕΡΟΥ ΚΟ-
ΣΜΟΥ». Ένας δηµοσιογράφος ο οποίος ακριβώς αρθρογραφεί
σε πατριωτικά έντυπα, πώς αντιµετωπίστηκε όταν πήγε να καλύ-
ψει µια εκδήλωση διαµαρτυρίας και κατέληξε να βρίσκεται προ-
φυλακισµένος γιατί ετέλεσε –λέει- βαριά σκοπουµένη σωµατική
βλάβη της οποίας το θύµα δεν υπάρχει. Έχετε δει ποτέ σωµατική
βλάβη την οποία δεν ξέρουµε ποιος την έχει πάθει; Υπάρχει µια
σωµατική βλάβη χωρίς να έχουµε το θύµα της! Ο άνθρωπος
αυτός είναι προφυλακισµένος σήµερα, τη επιµελεία της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας και προφανώς και τη ευθύνη της προϊσταµένης
διοικητικά πολιτικής αρχής, δηλαδή του Υπουργού και του Υφυ-
πουργού, βρίσκεται σήµερα προφυλακισµένος µε µια τέτοια κα-
τηγορία ένας δηµοσιογράφος.

Αναρωτιέµαι, αν δεν ήταν δηµοσιογράφος της «ΕΛΕΥΘΕΡΗΣ
ΩΡΑΣ» αν δεν ήταν δηµοσιογράφος του «ΕΛΕΥΘΕΡΟΥ ΚΟ-
ΣΜΟΥ» και ήταν δηµοσιογράφος της «ΑΥΓΗΣ» ή της «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΟΤΥΠΙΑΣ» την ίδια τύχη θα είχε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτό ως µια σκέψη ως προς το πώς µπορούν να χρησιµοποι-

ηθούν αυτές οι υπηρεσίες, εάν δεν είµαστε σίγουροι για την πο-
λιτική ουδετερότητα που πρέπει να εγγυάται, τουλάχιστον το
πρόσωπο του Πρωθυπουργού, υπό την έννοια ότι δεν µερολη-
πτεί πια η εκτελεστική εξουσία εναντίον των πολιτών.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ολοκληρώνουµε τις δευτερολογίες µε τον Ηλία Πολατίδη.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το πρόβληµα που υπάρχει και που αναλύσαµε πριν είναι ότι

δεν υπάρχει εµπιστοσύνη στο Υπουργείο σχετικώς µε το πώς θα
χρησιµοποιήσει την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Όχι ότι θα
αλλάξει κάτι. Το είπε και ο Υπουργός και συµφωνούµε. ∆εν αλ-
λάζει κάτι επί της ουσίας. Όµως, αλλάζει ο εποπτεύων. Εδώ επ’
αυτού έχουµε σοβαρές ενστάσεις.

Το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, όπως έχει εξελιχθεί,
έχει γίνει και όργανο δηµοσίων σχέσεων. Αναφέρθηκα πριν σ’
ένα δηµοσίευµα, στην απάντηση που έδωσε ο Υπουργός στην
«WALL STREET JOURNAL». ∆εν είχε καµµιά αρµοδιότητα και
καµµιά ευθύνη να το κάνει. Ήταν θέµα του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών και του Γραφείου Τύπου.

Όµως, το θέµα προχωρά στη συγκεκριµένη επιστολή και λέει
ότι στο πλαίσιο της προστασίας των µειονοτήτων η Ελληνική
Αστυνοµία συνέλαβε προ ηµερών περισσότερους από σαράντα
ακροδεξιούς εξτρεµιστές, οι οποίοι επιτέθηκαν σε διαδηλωτές
που συµπαραστέκονταν στους µετανάστες. Αυτό ακριβώς τι
σχέση έχει µε τους εµπρησµούς στις συναγωγές; Έχει δηλαδή
µετατραπεί το Υπουργείο σε ένα όργανο δηµοσίων σχέσεων,
προσωπικών δηµοσίων σχέσεων. Αν έκανε δηµόσιες σχέσεις για
την Ελλάδα, ενδεχοµένως θα µπορούσαν να τους συγχωρήσουν.
Εδώ, όµως, είναι προσωπικές δηµόσιες σχέσεις.

Μέσα στην απάντησή του στο δηµοσίευµα υιοθετεί την άποψη
της γνωστής παρακρατικής ιστοσελίδας, η οποία φιλοξενείται
δαπάνη του ελληνικού λαού στους διακοµιστές του Εθνικού Με-
τσοβίου Πολυτεχνείου. Το κάνατε µια φορά µε τον Πακιστανό και
εκθέσατε τον Πρωθυπουργό, ο οποίος στις Προγραµµατικές ∆η-
λώσεις µίλησε για Πακιστανό, ο οποίος εδάρη ανηλεώς και πέ-
θανε από την Αστυνοµία, υιοθετώντας πάλι τη γνωστή
παρακρατική ιστοσελίδα. Το ξανακάνετε εδώ πέρα. ∆εν κάνετε
αυτά που πρέπει.

Εκτός αυτού, υπάρχουν καταγγελίες ότι µέσα στη Γενική
Αστυνοµική ∆ιεύθυνση Αττικής προΐστατο γνωστό στέλεχος του
ΣΥΡΙΖΑ, το οποίο γύριζε στο ρόλο που έκανε στις ελληνικές ται-
νίες της κατοχής ο Αρτέµης Μάτσας και διέτασσε τους αστυνο-
µικούς τι να κάνουν, ποιον να συλλάβουν. Έτσι, ούτε ο
ιατροδικαστής εξέτασε ακόµη τον προαναφερθέντα δηµοσιο-

γράφο, το ∆ηµήτρη Παπαγεωργίου, ο οποίος είναι προφυλακι-
σµένος, αλλά και όταν κάποιοι προσπάθησαν να κάνουν µήνυση
στους ψευδοµάρτυρες που ήρθαν για να καταδείξουν, φρόντι-
σαν πρώτη φορά στις τρεις η ώρα το βράδυ, εφόσον πλέον είχαν
φύγει και δεν υπήρχε κίνδυνος να τους αναγνωρίσουν, να καλέ-
σουν τότε πλέον αυτούς που ήθελαν να κάνουν τις µηνύσεις.

Στο θέµα αυτό των συλλήψεων ήταν δεκατριάχρονα παιδιά.
Αυτό δεν το λέτε. Φροντίζετε να λέτε: «Είναι κακά τέρατα. ∆εν
ανήκουν στο κόµµα µας». Όµως, τέλος πάντων, ήταν δεκατριά-
χρονα παιδιά που τους περιφέρατε ως κοινούς εγκληµατίες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο πρώην Πρόεδρος
της Βουλής κ. Απόστολος Κακλαµάνης έχει το λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν υπάρχει κανείς άλλος να
µιλήσει, κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είναι ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος κ. Ροντούλης.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Να τον ακούσουµε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να προηγηθεί ο κύριος Πρόεδρος!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ας µην κάνουµε έτσι!

Ο κύριος Πρόεδρος πίστευε ότι δεν υπάρχει άλλος οµιλητής.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ρο-

ντούλης έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Λιγότερα, κύριε Πρόεδρε. Τέσσερα

µου φθάνουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα το δω µετά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,

υπάρχει η φράση «το γαρ πολύ της θλίψεως γεννά παραφρο-
σύνη». Σε εσάς η φράση αυτή αλλάζει ως εξής: «Το γαρ πολύ
της όσµωσης γεννά µπέρδεµα»! Το λέω αυτό, διότι η όσµωση
που έχει αναπτυχθεί µεταξύ Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ έχει
φέρει µεγάλο µπέρδεµα και στους Βουλευτάς του ΠΑΣΟΚ και
στους Βουλευτάς της Νέας ∆ηµοκρατίας. Οι του ΠΑΣΟΚ βάλ-
λουν κατά ενός νόµου που ψήφισε η Νέα ∆ηµοκρατία το 2008,
τον οποίο, όµως, αποδέχεται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Οι δε
Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας ψηφίζουν κατ’ επανάληψη νο-
µοσχέδια, τα οποία φέρνει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Αυτό το ψηφίζουµε;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έχετε µπερδευτεί µεταξύ σας! Κοι-

τάξτε τα του οίκου σας! Τέλος πάντων, να ξεµπερδευτείτε!
Άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, ο

οποίος έκανε λόγο για ποιοτική αναβάθµιση και βελτίωση της
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών.

Έχω όµως µπροστά µου, κύριε Πρόεδρε, και ευτυχώς που
υπάρχει στην Αίθουσα –διότι δεν θα το έλεγα, αλλά δράττοµαι
της ευκαιρίας- ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Κα-
κλαµάνης, ο οποίος έκανε µία δήλωση την οποία και αναγιγνώ-
σκω: «Στον Οργανισµό που λέγεται ΕΥΠ», αυτά είναι λόγια του κ.
Κακλαµάνη, όχι δικά µου: «∆εν έχω καµµία εµπιστοσύνη από την
εποχή της σύστασής του, από τον στρατηγό Γογούση, έως και
σήµερα». Αυτό, κύριε Πρόεδρε, δεν είναι ποιοτική αναβάθµιση
της ΕΥΠ. Αυτό είναι προσπάθεια πλήρους απαξίωσης της Εθνι-
κής Υπηρεσίας Πληροφοριών.

Επιτέλους, τι µήνυµα στέλνουµε στον πολίτη; Στέλνουµε ένα
µήνυµα να αµφισβητείται διαρκώς η ΕΥΠ, να µην έχει ο πολίτης
εµπιστοσύνη στην εθνική του, στη δική του δηλαδή υπηρεσία
πληροφοριών, ενώ ζούµε σε χαλεπούς και δύσκολους καιρούς;
Άρα, λοιπόν, θέλουµε να πλήξουµε το γόητρο, το κύρος, την
εµπιστοσύνη που πρέπει να δείχνουν οι πολίτες στην Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών. Όµως µε τη δήλωση αυτή ο αξιότιµος
πρώην Πρόεδρος της Βουλής, κ. Κακλαµάνης, αποσιωπά εντέ-
χνως τις κυβερνητικές ευθύνες τις διαχρονικές, όσον αφορά την
προσπάθεια που οι εκάστοτε κυβερνήσεις κατέβαλαν, για να ενα-
γκαλισθούν κοµµατικά, να ελέγξουν κοµµατικά την Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών.

Μάλιστα, παρατηρήθηκαν κατά καιρούς δεινά, ατελέσφορες
προσπάθειες της ΕΥΠ. Η ευθύνη όµως, η µείζονα ευθύνη βρί-
σκεται σ’ αυτή την προσπάθεια κοµµατικού εναγκαλισµού. Θα
θυµίσω µόνο ένα περιστατικό. Το 1989 επί ΠΑΣΟΚ υπήρξαν τε-
τρακόσιες µαζικές προσλήψεις στην ΕΥΠ. Έρχεται η Νέα ∆ηµο-
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κρατία και κάνει µετατάξεις των τετρακοσίων αυτών ανθρώπων.
Κερδίζει την εξουσία το ΠΑΣΟΚ το 1993 και επαναφέρει µαζικά
στην Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών τους µεταταγέντες από τη
Νέα ∆ηµοκρατία. Αυτή είναι η συµπεριφορά που επιφύλαξαν
έναντι της ΕΥΠ οι εκάστοτε κυβερνήσεις, γιατί ήθελαν µία ΕΥΠ
υποχείριο των δικών τους κοµµατικών και κυβερνητικών σκοπι-
µοτήτων.

Άρα λοιπόν, εµείς θέλουµε να στείλουµε ένα άλλο µήνυµα
στην ελληνική κοινωνία. Σε µία τέτοια εποχή που η ασφάλεια έχει
γίνει ένα σχετικό αγαθό, σε µία τέτοια εποχή που δεν ξέρουµε τι
µας ξηµερώνει, ας δείξουµε εµπιστοσύνη σ’ έναν οργανισµό, ας
περιβάλουµε µε την εµπιστοσύνη και των πολιτών, αλλά και του
πολιτικού συστήµατος της χώρας έναν οργανισµό που δίνει κα-
θηµερινή µάχη, παρ’ όλα τα προβλήµατα που υπάρχουν, για τα
εθνικά µας δίκαια.

Ευχαριστώ πολύ.
(χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστολος Κακλαµάνης
έχει το λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αξίζει να σηµειώσω το εξής: ότι
υπό άλλες συνθήκες, σε µία άλλη εποχή µια συζήτηση για την
ΚΥΠ -τώρα λέγεται ΕΥΠ- θα είχε γεµάτη την Αίθουσα από συνα-
δέλφους, που θα ήξεραν, θα είχαν υποστεί ή θα είχαν διαπιστώ-
σει πολλά και διάφορα για τη λειτουργία αυτής της Υπηρεσίας
από της ιδρύσεώς της, το 1953, όπως θύµισε τώρα και ο κ. Ρο-
ντούλης. Κι ας καταγραφεί ότι για άλλους λόγους απ’ αυτούς
που και ο κ. Ροντούλης θα ήθελε, ιδρύθηκε τότε αυτή η Υπηρε-
σία.

Μέχρι το 1983 ήταν ουσιαστικά το κανάλι µέσα από το οποίο
µπορούσαν οι ξένες µυστικές υπηρεσίες, περιλαµβανοµένης της
MOSAD και της CIA, να έχουν πληροφορίες που δεν µπορούσαν
να τις έχουν είτε από κυβερνήσεις, από την ίδια την κυβέρνηση
της χώρας είτε από άλλες υπηρεσίες. Αυτή είναι η ιστορική
πραγµατικότητα.

Πάρα πολλά γεγονότα τα οποία δοκίµασαν τη χώρα, µέχρι και
της προπαρασκευής της ανωµαλίας στην οποία οδηγήθηκε η
χώρα µε την αποστασία και εν συνεχεία µε την επτάχρονη δι-
κτατορία, είχαν ως βάση ή ως µέσο που χρησιµοποίησαν σε σχε-
διασµούς, την υπηρεσία αυτή. Αυτή είναι η ιστορική
πραγµατικότητα.

Κάποιοι µπορεί να θυµούνται. Είναι κάποιοι νέοι που µπορεί να
µην τους λέει τίποτα αυτό, τι έγινε στο Γοργαπόταµο ή την περι-
πέτεια της ζάχαρης στον Έβρο. ∆εν ξέρω πόσο νέοι είστε ώστε
να µην τα έχετε ακούσει αυτά, κύριε Ροντούλη, καθόλου. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

Το σκάνδαλο των υποκλοπών και η υπόθεση της απαγωγής
των Πακιστανών, υποθέσεις οι οποίες ουσιαστικά κινήθηκαν εν
πλήρει και αδιαφανή διαδικασία. Κανένας Υπουργός και κανένα
πρόσωπο δεν θέλησε να αναλάβει τις ευθύνες. Σας θυµίζω ότι η
υπόθεση των υποκλοπών, ενώ κατά το Σύνταγµα αρµόδια αρχή
και µόνη είναι η Ανεξάρτητη Αρχή ∆ιασφάλισης του Απορρήτου
των Επικοινωνιών, δυστυχώς η υπόθεση αυτή έµεινε στο σκοτάδι
εσκεµµένα, µεθοδευµένα. Και η προκαταρκτική εξέταση που ανε-
τέθη στην Εισαγγελία Πληµµελειοδικών Αθηνών και έπρεπε,
όπως γίνεται µε όλες τις προκαταρκτικές εξετάσεις, να δοθεί σε
κάποιον αντεισαγγελέα, κρατήθηκε από τον προϊστάµενο της Ει-
σαγγελίας Πληµµελειοδικών Αθηνών, ο οποίος προσφάτως µετά
την αποµάκρυνση –όχι παραίτηση αν δεν κάνω λάθος- του κ. Κο-
ραντή από την υπηρεσία, ανέλαβε προϊστάµενος της Εθνικής
Υπηρεσίας Πληροφοριών, όπως έχει µετονοµαστεί η τότε ΚΥΠ.
Η Ανεξάρτητη Αρχή εκλήθη διά του Προέδρου της αλλά όπως
µας κατέθεσε ο Πρόεδρος στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφά-
νειας όταν επί µακρόν ασχολούµεθα µε το θέµα αυτό, δεν ενη-
µερώθηκε περί τίνος επρόκειτο, αλλά αορίστως ερωτάτο πώς
µπορεί να γίνονται τεχνητώς υποκλοπές κ.λπ..

Κύριε Πρόεδρε, µε αυτή την ιστορία συνδέεται ένα έγκληµα
εναντίον των ατοµικών δικαιωµάτων των Ελλήνων πολιτών -ή
έχουµε δηµοκρατία ή δεν έχουµε;- όταν οι επικοινωνίες οποιου-
δήποτε πολίτη µέχρι σήµερα εν µέσει δηµοκρατία είναι στη διά-

θεση οποιασδήποτε ντόπιας ή ξένης υπηρεσίας και όταν εµφα-
νίζεται ο διευθύνων σύµβουλος της εταιρείας «VODAFONE»,
µέσω του µηχανισµού της οποίας έγινε αυτό το έγκληµα, να κα-
τεβάζει το λεβιέ για να εξαφανίζει τα στοιχεία, ενδεχοµένης επ’
αυτοφώρου συλλήψεως των δραστών και να έχουµε δικαιοσύνη,
Κυβέρνηση, Κοινοβούλιο να αχρηστεύονται, από µηχανισµούς
που µέχρι αυτή τη στιγµή δεν ξέρουµε τελικά ποιοι τους κατηύ-
θυναν. Είπε ο πρώην Πρωθυπουργός ότι παρακολουθούντο τα
απόρρητα τηλέφωνά του και επίσης του Υπουργού Εθνικής Αµύ-
νης, του Υπουργού Εξωτερικών, του Αρχηγού της Αντιτροµο-
κρατικής, της ΕΛΑΣ. Και οι κύριοι αυτοί δεν αισθάνθηκαν ότι
τουλάχιστον η ευθιξία ενός δηµόσιου προσώπου επέβαλε να
υποβάλει την παραίτησή του όταν τα εθνικά απόρρητα δεν είσαι
σε θέση να τα προφυλάξει ή οι άλλοι έχουν µεγαλύτερη δυνατό-
τητα από σένα και µπορούν να σου τα υποκλέψουν. Τότε ποια
ασφάλεια µπορεί να έχει ο πολίτης αυτής της χώρας;

Γιατί πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, διαπιστώθηκε –και σας µιλώ
µε βάση αυτά που έχουν κατατεθεί από την ανεξάρτητη αρχή
στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας- η παρακολούθηση των
τηλεφώνων των υποτιθέµενων υπόπτων, τάχα των ΗΠΑ που
πράγµατι µας εξεβίαζαν ότι δεν θα συµµετάσχουν στους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες, για να υποχρεώσουν τελικά -αυτό που έγινε-
να υπάρξει εδώ συνεργασία των Υπηρεσιών για την παρακολού-
θηση στο χρόνο διεξαγωγής των Ολυµπιακών Αγώνων. Αυτό του-
λάχιστον µας κατέθεσε ο πρέσβης. Είναι και αυτό που χρήζει
κάποιας εξήγησης, ότι τελευταία, καµµιά δεκαριά χρόνια, έχουµε
έναν πρέσβη επικεφαλής αυτής της Υπηρεσίας. Είναι πράγµατι ο
πρέσβης ειδικός σε όλα αυτά τα ζητήµατα της κατασκοπίας, της
αντικατασκοπίας, της συγκέντρωσης και αξιολόγησης πληρο-
φοριών, ή µε το κύρος του µπορεί να επικαλύπτει µία δράση για
την οποία εκ των πραγµάτων εντολές δέχονται και εκτελούν ερ-
γαζόµενοι σε αυτή την Υπηρεσία;

Έλεγα, κύριε Πρόεδρε –και θα το επαναλάβω και σήµερα- δύο
Πρωθυπουργοί της χώρας, ο Ανδρέας Παπανδρέου, ο Κωνστα-
ντίνος Μητσοτάκης, παραπέµφθηκαν στο ειδικό δικαστήριο ως
υπεύθυνοι –αυτό δεν απεδείχθη. Εγώ δεν διανοούµαι ότι ένας
Πρωθυπουργός είναι τόσο επιπόλαιος, αφελής. Όµως, επί των
περιόδων εκείνων συνέβησαν και είπαµε µετά το 2001, µε το Σύ-
νταγµα που ψηφίσαµε εδώ οµοφώνως, ότι συνιστούµε µία ανε-
ξάρτητη αρχή, ώστε καµµία κυβέρνηση και κανένας
Πρωθυπουργός στο µέλλον να µη σπιλωθεί µε µία τέτοια κατη-
γορία. Ακόµη και σήµερα ζητούµε -γράφουν µάλιστα οι εφηµε-
ρίδες, επειδή εγώ επιµένω σε αυτό, ότι ο Κακλαµάνης ζητάει να
πάει το πόρισµα, δεν ζητάω κανένα πόρισµα της ΕΥΠ, ζητάω να
έλθει το υλικό, µε βάση το οποίο η ΕΥΠ έκανε αυτό περίφηµο πό-
ρισµα, διότι δεν εµπιστεύοµαι όλες αυτές τις ιστορίες- να έλθει
το υλικό στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας, διότι ούτε η
Α∆ΑΕ έχει πάρει αυτό το υλικό. Αρνούνται, κύριε Πρόεδρε, στην
ανεξάρτητη αρχή κατά το Σύνταγµα -την οποία οµοφώνως οι πά-
ντες καταστήσαµε υπεύθυνη για την προστασία του απορρήτου
των επικοινωνιών των Ελλήνων πολιτών- να δώσουν το υλικό -και
µέχρι αυτή τη στιγµή δεν της το έχουν δώσει- για να δούµε 103,
µε επικεφαλής τον Πρωθυπουργό, παρακολουθούσαν τότε οι
Αµερικανοί, όπως άφηναν να εννοηθεί οι τρεις Υπουργοί τότε, ο
κ. Ρουσόπουλος, ο κ. Παπαληγούρας, ο κ. Βουλγαράκης, κάπου
εκεί στο τρίγωνο Μαβίλη -µόνον οι Αµερικανοί; έχουν το ΕΣΕ-
ΛΟΝ, έχουν χίλιους δυο τρόπους- και γιατί συνεχίστηκε αυτή η
ιστορία µέχρι το βράδυ, που η εµπλοκή στη λειτουργία της
«VODAFONE» οδήγησε σιγά-σιγά και στην αποκάλυψη ενός θα-
νάτου, που δεν ξέρουµε ακόµα αν είναι δολοφονία ή αυτοκτονία
του µηχανικού της «VODAFONE» Τσαλικίδη.

Κύριε Πρόεδρε, πού ζούµε, διερωτώµαι και ερωτώ όλους. Βε-
βαίως αυτή η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου θα µπορούσε και
να λείπει –θα µπορούσε να γίνει µε ένα διάταγµα. Εν πάση περι-
πτώσει, το θέµα µας, νοµίζω, δεν είναι αυτό.

Γι’ αυτό είπα ότι κάπου έχουµε πάθει έναν µιθριδατισµό.
Έχουν αµβλυνθεί κάποια στοιχεία µέσα µας. Είµαστε δέκα άν-
θρωποι εδώ και συζητάµε απλώς ένα διάταγµα.

Το ζήτηµα λοιπόν είναι πάρα πολύ σοβαρό. Η χώρα µας αντι-
µετωπίζει στο εξωτερικό της µέτωπο πολλά προβλήµατα και εν-
δεχόµενες απειλές. Χρειάζεται η πολιτεία να έχει Υπηρεσία
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Αντικατασκοπείας. Αυτή η υπηρεσία πρέπει να υπάγεται στο
Υπουργείο Εθνικής Αµύνης. Για οποιαδήποτε άλλα ζητήµατα η
χώρα µας, οι υπηρεσίες της, η κυβέρνηση, έχουν ανάγκη. Θα
πρέπει να υπάρχει µία υπηρεσία η οποία θα υπάγεται στον
έλεγχο της Βουλής. Η Βουλή θα επιλέγει τον επικεφαλής της,
αυτή θα ξέρει πώς στελεχώνεται, αυτή θα ξέρει πώς λειτουργεί
αν θέλουµε η δηµοκρατία που κατασφαλίζει το Σύνταγµά µας να
λειτουργεί πραγµατικά και να µην πέφτουµε από τα σύννεφα
ακούγοντας κάθε φορά διάφορα περίεργα –το λιγότερο- πράγ-
µατα. Εποµένως αυτό ας θεωρηθεί ένα µεταβατικό στάδιο διότι
αυτή τη στιγµή πρέπει κάπου να υπάγεται αυτή η υπηρεσία.

Εγώ θα έλεγα προς την Κυβέρνηση ότι θα πρέπει να υπάρξει
µία σοβαρή µελέτη για το ποιο είναι το αντικείµενο που πρέπει να
υπηρετεί µια τέτοια υπηρεσία. Μπορεί να έχει ικανούς ανθρώ-
πους, όµως κάποιοι απ’ αυτούς µπορεί να είναι εθισµένοι σε µία
λειτουργία η οποία τούς επεβλήθη. Όπως σας είπα, µιλάµε για
εξήντα χρόνια, αλλά µία υπηρεσία προφανώς τη χρειαζόµαστε
όχι για να στέλνει τσιγαρόχαρτα non paper, όπου θα καρφώνει
κάποιος κάποιον και δεν θα ξέρεις ούτε ποιος είναι. Ως Υπουρ-
γός ∆ικαιοσύνης και ως Υπουργός Προεδρίας της Κυβερνήσεως
αυτά δεν τα άνοιγα και είπα να µη µου ξαναστείλουν. Κάποιος
πληροφοριοδότης, περιπτεράς, οπουδήποτε, έγραφε ποια εφη-
µερίδα έπαιρνα. Αυτά τα βρήκα στο φάκελό µου έπειτα από
πολλά χρόνια. Όλα αυτά δεν είναι για µία δηµοκρατία.

Αυτά ήθελα να σας πω, αγαπητοί συνάδελφοι. Πιστεύω ότι η
Κυβέρνηση αντιλαµβάνεται όλα αυτά τα ζητήµατα. Ας αφήσουµε
αυτά που άκουσα πριν από λίγο για το τι έγινε το ’89. Το ’89 µέχρι
και ο προσωπικός µου οδηγός, µόλις ήλθε η κυβέρνηση του κ.
Τζαννετάκη, µετακινήθηκε την άλλη µέρα στην Κέρκυρα και φυ-
σικά και από την ΕΥΠ τετρακόσιους ανθρώπους έδιωξαν και µά-
ζεψαν κάποιους άλλους. Ο µακαρίτης στρατηγός Γρυλλάκης
είπε: «Τώρα έφυγε το ΠΑΣΟΚ που είχε δική του την υπηρεσία,
θα την κάνουµε της Νέας ∆ηµοκρατίας».

∆εν είναι ούτε του ΠΑΣΟΚ, ούτε της Νέας ∆ηµοκρατίας ανά-
γκη να υπάρχει µία τέτοια υπηρεσία. Πρέπει να υπάρχει για την
πατρίδα, για τη δηµοκρατία και αυτό που λέω το πιστεύω. ∆εν
αφορά καθόλου τους εργαζόµενους εκεί. Μπορούν κάλλιστα και
σε µία υπηρεσία που θα συγκροτηθεί µ’ αυτήν τη λογική να ερ-
γαστούν, µπορεί και αλλού να πάνε πραγµατικά µε βάση τα προ-
σόντα τους και να αποπληγεί αυτό το άγος, κύριε Πρόεδρε, γιατί
ένα διαχρονικό άγος είναι η λειτουργία αυτής της υπηρεσίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν έχετε το λόγο,

κύριε Κοραντή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Θα ήθελα το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σε τι συνίσταται το

προσωπικό;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Θα σας πω αµέσως, κύριε Πρόεδρε. Ο

πρώην Πρόεδρος της Βουλής…
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αφήστε το, κύριε Κοραντή. ∆εν

υπάρχει προσωπικό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Αναφερθήκατε στους πρέσβεις. Κα-

ταλαβαίνω ότι εν τη ρύµη του λόγου έχετε µία συναισθηµατική
φόρτιση. Φαντάζοµαι ότι θα υποδείξετε και στον κύριο Πρωθυ-
πουργό ότι ο σηµερινός διοικητής της ΕΥΠ πληρεξούσιος
Υπουργός Β’ κ. Κωνσταντίνος Μπίκας είναι ακατάλληλος συνε-
πώς γι’ αυτήν τη θέση κατά την ταπεινή σας γνώµη. Λυπάµαι που
έχετε µία τέτοια αντίληψη για τον προκάτοχό µου Παύλο Απο-
στολίδη, τον οποίο διόρισε ο τότε Πρωθυπουργός κ. Σηµίτης ως
διοικητή της ΕΥΠ και για µένα που διορίστηκα και υπηρέτησα
από το 2004.

∆εύτερον, το άρθρο 14, παράγραφος 3 του νόµου περί ΕΥΠ
λέει ότι όποιος µε οποιονδήποτε τρόπο δηµοσιοποιεί διαβαθµι-
σµένα έγγραφα κ.λπ., καθώς και όποιος παραβιάζει καθήκον εχε-
µύθειας ή τήρησης του απορρήτου που προβλέπεται από τις
διατάξεις του παρόντος νόµου, τιµωρείται µε ποινή φυλάκισης
τουλάχιστον ενός έτους και µε χρηµατική ποινή από 20.000 µέχρι
500.000 ευρώ.

Σας το είχε υπενθυµίσει ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ, ο κ. Καρατζα-
φέρης, µόλις πριν από δύο ηµέρες στην Ολοµέλεια, κύριε Πρό-

εδρε. Στο χέρι του Σώµατος είναι να αλλάξει το νόµο και να κλη-
θούν όποιοι θέλετε, νυν, παρελθόντες -δεν λέω για µέλλοντες,
διότι δεν ξέρεις ποτέ τι γίνεται- και να καταθέσουν ό,τι τους ρω-
τήσετε. Ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Κοραντή, δεν
υπάρχει προσωπικό θέµα.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ, το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Πρόε-
δρε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτό που είπα, νοµίζω ότι είναι
ευκόλως κατανοητό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Έγινε αντιληπτό. Το καταλά-
βαµε, κύριε Πρόεδρε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μπορεί να είναι άριστοι διπλω-
µάτες. Ειλικρινά δεν το αντιλαµβάνοµαι. Και δεν αφορά αυτό την
ικανότητα των πρέσβεων, που κατά καιρούς έχουν τοποθετηθεί
εκεί, να εκπληρώσουν καθήκοντα των αρµοδιοτήτων του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών ή πολιτικά καθήκοντα κοντά στους Πρωθυ-
πουργούς, στους Υπουργούς Εξωτερικών κλπ.. ∆εν µπορώ να
φανταστώ, όµως, έναν πρέσβη, έναν ανώτατο δικαστικό, που δια-
χειρίζεται, χειρίζεται κάποιες υποθέσεις πιο πριν…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι πρέπει να είναι, κύριε Πρόεδρε; Τι
πρέπει να είναι;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να ολο-
κληρώσω την απάντησή µου χωρίς κραυγές;

Αυτό είπα εγώ. Και δεν έχει καµµία σχέση είτε µε τον κ. Κορα-
ντή είτε µε τον παρόντα κ. Μπίκα ή τον κ. Αποστολίδη ή οποιον-
δήποτε υπ’ αυτή την κακή, κατά τη γνώµη µου, εκτίµηση των
πραγµάτων. Θα τοποθετηθείτε σε µία υπηρεσία, γιατί -τώρα µπο-
ρεί να ενοχληθεί ο συνάδελφός µου κ. Σκυλλάκος…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην ανοίξει τρίτος κύ-
κλος.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ξέρετε, ο Γεώργιος Παπαν-
δρέου το 1942, όταν τον επεσκέφθη ο Γεώργιος Σιάντος για να
του ζητήσει να τεθεί επικεφαλής τού συγκροτούµενου τότε Εθνι-
κού Απελευθερωτικού Μετώπου, του ΕΑΜ, είπε στο µακαρίτη τον
Σιάντο: «Γιώργη…» –ήσαν και οι δύο Γιώργηδες- «…ευχαριστώ
πάρα πολύ. Μου προτείνετε να είµαι ο επικεφαλής. Σε παρα-
καλώ, η κεφαλή ποιος θα είναι;»

Με καταλάβατε, αγαπητοί συνάδελφοι;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Καταλάβαµε.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Καταλάβαµε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ελπίζω να µε καταλαβαίνει και

ο κ. Κοραντής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Καταλαβαίνει περισσότερα ο κ. Κορα-

ντής, κύριε Πρόεδρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κι επειδή καθ’ υποφοράν ο κ.

Κοραντής…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι πρέπει να είναι ο διοικητής δεν

µας είπατε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μας τα λέτε όλα αυτά, αλλά ποια

ιδιότητα πρέπει να έχει…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μπορεί, αν είναι υπό τον

έλεγχο της Βουλής, να ορίσουµε επικεφαλής τον κ. Ροντούλη!
(Χειροκροτήµατα)

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μακριά από µένα. Εγώ µόνο για κα-
τάσκοπος δεν κάνω.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αφού τόσο πολύ, κύριε Πρόε-
δρε…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εγώ µόνο για κατάσκοπος δεν κάνω.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αφού τόσο πολύ πια, κύριε

Πρόεδρε, τον πονάει η ΕΥΠ, να τον βάλουµε επικεφαλής.
Επειδή, καθ’ υποφοράν προφανώς, ο κ. Ροντούλης είπε τι λέει

ο νόµος κλπ., ήταν λάθος του κ. Καρατζαφέρη. Και τώρα κατα-
λαβαίνω ότι στο λάθος αυτό παρεσύρθη, διότι του είπατε εσείς
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αυτή τη διάταξη.
Την παραβιάσατε όταν ήρθατε στην Επιτροπή Θεσµών και κα-

ταθέσατε; Αυτό θέλω να ρωτήσω. ∆ιότι κι εσείς και ο κ. Αποστο-
λίδης ήρθατε στην Επιτροπή Θεσµών. Και ο υποδιοικητής σας
τότε –ένας διαχρονικός µάλιστα υποδιοικητής…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Γνωρίζετε πολύ καλά ό,τι είχα απα-
ντήσει τότε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, να µην κά-
νουµε τώρα αυτό το διάλογο, γιατί δεν θα ολοκληρώσουµε ποτέ.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ότι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Όσο µου το επέτρεπε το καθήκον µου.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Εντάξει.
Λέω, λοιπόν, ότι όσο το επιτρέπει το καθήκον -µια και προκλή-

θηκα τώρα- και του κ. Αποστολίδη –τον οποίο επίσης εκτιµώ απε-
ριόριστα, γιατί τον γνωρίζω πάρα πολύ καλά, δεν τίθεται θέµα
ήθους και οποιοδήποτε άλλο θέµα, διότι και ο κ. Αποστολίδης
ήρθε στην Επιτροπή Θεσµών και κατέθεσε και ο κ. Κοραντής
ήρθε και κατέθεσε- προφανώς αλήθειες είπαν. ∆εν παραβίασαν
το καθήκον αληθείας.

Και ένας κύριος, αν θέλει να θυµίσει το όνοµά του, µπορώ να
πω ότι κατάλαβα ότι εκείνος τα ήξερε όλα. Ο υποδιοικητής.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ο επιχειρησιακός διοικητής.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ο επιχειρησιακός υποδιοικη-

τής.
Και εκείνος ήλθε. Ελπίζω, αφού υποχρεωθεί τελικά η ΕΥΠ να

µας στείλει το υλικό, ότι θα έρθουν όσοι έχουν επεξεργαστεί
αυτό το υλικό για να µας βοηθήσουν –και την Α∆ΑΕ- να βρούµε
άκρη. ∆ιότι στην υπόθεση αυτή το σύστηµα είχε δυνατότητα τεσ-
σάρων χιλιάδων παρακολουθήσεων κάθε µέρα και συνεχίστηκε
και µετά τους Ολυµπιακούς Αγώνες, µέχρι τότε που ουσιαστικά
επ’ αυτοφόρω επρόκειτο να συλληφθούν οι δράστες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο τώρα έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.

Σπύρος Βούγιας.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευτυχώς και η τοποθέτηση του πρώην Προέδρου της Βουλής,
του κ. Κακλαµάνη, σφράγισε ποιοτικά τη συζήτηση που έγινε και
οι τοποθετήσεις τόσο του εισηγητή, του Κοινοβουλευτικού Εκ-
προσώπου και του Υπουργού προηγουµένως µε απαλλάσσουν
από την υποχρέωση να απαντήσω σε θέµατα που στην ουσία δεν
είχαν σχέση µε την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών -άσχετα εάν
αυτοί που τα έθεσαν δήλωναν ότι ενδιαφερόντουσαν περισσό-
τερο. Όλοι αυτοί, µε τη ρητορική τους και την καταστροφολο-
γική τους διάθεση προβλέπουν σαν Κασσάνδρες ένα αρνητικό
µέλλον το οποίο δεν θα υπάρξει για την ΕΥΠ από την υπαγωγή
της στο νεοσύστατο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, που δεν
θα είναι µόνο κατ’ όνοµα, αλλά και κατά την ουσία τέτοιο.

Και βέβαια δεν θα αναφερθώ καθόλου στους αλληλοδιαξιφι-
σµούς µεταξύ Νέας ∆ηµοκρατίας και Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού, που τείνουν να γίνουν ο µαϊντανός κάθε συζήτησης περί
της διαχείρισης της πολυκατοικίας που µε τον τρόπο αυτό θα
γίνει σιγά-σιγά παράγκα.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Πού τα βγάλατε αυτά;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Το µόνο που θα ήθελα να πω κλείνοντας για κάτι που ανέφερε ο
κ. Τζαβάρας…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Μα, συνεχώς, σε οποιοδήποτε σοβαρό θέµα συζητάµε, εδώ

στη Βουλή ασχολείστε µε το ΛΑΟΣ και το τι λέει το ΛΑΟΣ για τη
Νέα ∆ηµοκρατία.

∆εν είναι αυτό το θέµα το οποίο µας απασχολεί σήµερα. Το
µόνο το οποίο θα ήθελα να πω κλείνοντας, απαντώντας στον κ.
Τζαβάρα για τη µεγάλη ιδέα που έχει, όπως είπε, το Υπουργείο
για τον εαυτό του είναι ότι η µόνη µεγάλη ιδέα που έχει το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη είναι ο καινούργιος ρόλος
της Ελληνικής Αστυνοµίας, που είναι διπλός: από τη µία η προ-
στασία και η εµπέδωση του συστήµατος της ασφάλειας των Ελ-
λήνων πολιτών και από την άλλη ο απόλυτος σεβασµός των
ανθρωπίνων δικαιωµάτων.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα κάνετε ακρόαση;

Θα αναλάβετε την ΕΥΠ; Τι θα κάνετε; Σας προκάλεσε ο κύριος
Πρόεδρος…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ε, µε προκάλεσε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είπαµε ότι θα κλεί-

σουµε µε τον κύριο Υπουργό.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, πρώτον, να αφή-

σετε τις παράγκες και τις πολυκατοικίες και να κοιτάξετε την πα-
ράγκα που πάει να στηθεί µεταξύ του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ.

∆εύτερον, κύριε Κακλαµάνη, πρέπει να σας πω το εξής: ∆εν
έκανε καθόλου λάθος ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού όταν αναφέρθηκε στο καθήκον εχεµύθειας που έχουν
οι άνθρωποι της ΕΥΠ. Υπάρχει µέσα στο νόµο ρητή δέσµευση,
ούτως ώστε να µην µπορούν να εκφραστούν ή να εκφράσουν
κατά τον τρόπο που οι ίδιοι θέλουν την πληροφόρηση που θα θέ-
λουν πιθανόν να δώσουν στη Κοινοβουλευτική Επιτροπή Επο-
πτείας και Ελέγχου, τουτέστιν στην Επιτροπή Θεσµών και
∆ιαφάνειας της Βουλής.

Άρα, λοιπόν, αν καταλάβατε καλά, σας πέταξε το γάντι ο κ.
Κοραντής. Σας είπε εάν µπορείτε, αν θέλετε, αλλάξτε το νοµο-
θετικό πλαίσιο και ελάτε να τα πούµε στην Επιτροπή Θεσµών και
∆ιαφάνειας. Άρα, λοιπόν, σας έριξε το γάντι, σας προκάλεσε και
εσείς περί άλλων απαντήσατε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Λοιπόν, εγώ θα προτείνω τον κ.
Ροντούλη, εάν τελικά…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Πρόεδρε, θα
έχουµε ακρόαση µετά και πρέπει να κλείσουµε.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Κύρωση της από
13 Οκτωβρίου 2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Υπα-
γωγή Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών στον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη» (ΦΕΚ 215Α’) και άλλες διατάξεις»» έγινε δεκτό
επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο µόνο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο

µόνο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προ-

στασίας του Πολίτη «Κύρωση της από 13 Οκτωβρίου 2009 Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου ««Υπαγωγή Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη» (ΦΕΚ
215Α’) και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Προστασίας του Πο-

λίτη: «Κύρωση της από 13 Οκτωβρίου 2009 Πράξης Νοµοθετι-
κού Περιεχοµένου «Υπαγωγή Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών
στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη» (ΦΕΚ 215Α’) και άλλες
διατάξεις»» έγινε δεκτό, σε µόνη συζήτηση, κατά πλειοψηφία επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της από 13 Οκτωβρίου 2009 Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου «Υπαγωγή Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών
στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη» (ΦΕΚ 215Α’) και άλλες
διατάξεις

Άρθρο µόνο

1. Κυρώνεται και αποκτά ισχύ νόµου από τότε που ίσχυσε η
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από 13.10.2009 Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Υπαγωγή
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών στον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη» (ΦΕΚ 215 Α’), που έχει ως εξής:

«ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ

Υπαγωγή Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών
στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Έχοντας υπόψη:
1. Τις διατάξεις της παρ. 1 του άρθρου 44 του Συντάγµατος.
2. Τις διατάξεις του άρθρου 1 του ν. 3649/2008 «Εθνική Υπη-

ρεσία Πληροφοριών και άλλες διατάξεις» (ΦΕΚ 39 Α’).
3. Την έκτακτη περίπτωση εξαιρετικώς επείγουσας και απρό-

βλεπτης ανάγκης ανάθεσης των υπηρεσιών ασφάλειας της
χώρας στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη για τον ενιαίο και
άµεσο συντονισµό αυτών σε θέµατα εθνικής ασφάλειας αλλά και
την αντιµετώπιση δραστηριοτήτων τροµοκρατικών οργανώσεων
και άλλων οµάδων οργανωµένου εγκλήµατος.

4. Τη σχετική πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου.
5. Το γεγονός ότι από τις διατάξεις της παρούσας δεν προ-

καλείται δαπάνη σε βάρος του κρατικού προϋπολογισµού για το
τρέχον και τα επόµενα οικονοµικά έτη,

αποφασίζουµε:

Άρθρο µόνο

Η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών (Ε.Υ.Π.) υπάγεται στον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη.

Η ισχύς της απόφασης αυτής αρχίζει από τη δηµοσίευσή της
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Η απόφαση αυτή να δηµοσιευθεί στην Εφηµερίδα της Κυβερ-
νήσεως.

Αθήνα, 13 Οκτωβρίου 2009

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΚΑΡΟΛΟΣ ΓΡ. ΠΑΠΟΥΛΙΑΣ

ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ

ΤΑ ΜΕΛΗ
ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ, ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ,
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ,

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ, ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ,
ΛΟΥΚΙΑ – ΤΑΡΣΙΤΣΑ ΚΑΤΣΕΛΗ, ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ,

ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ, ∆ΗΜΗΤΡIOΣ ΡΕΠΠΑΣ,
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ, ΜΑΡΙΑ – ΕΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟ-

ΠΟΥΛΟΥ, ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ,
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ, ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ,
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ, ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ,
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ, ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ.»

2. Όπου στην κείµενη νοµοθεσία που αφορά στην Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών αναφέρεται ο Πρωθυπουργός, ο Υπουργός
Προεδρίας της Κυβέρνησης, ο Υπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, ο
Υπουργός Εσωτερικών, ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης νοείται ο Υπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη.

3. Κάθε διάταξη τυπικού νόµου ή κανονιστικής πράξης που
αντίκειται στις διατάξεις της άνω Πράξης Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου και της προηγούµενης παραγράφου καταργείται.

4. Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος άρθρου αρχίζει από
τη δηµοσίευση του νόµου αυτού στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως, εκτός αν άλλως ορίζεται στις διατάξεις του παρόντος.

2. Όπου στην κείµενη νοµοθεσία που αφορά στην Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών αναφέρεται ο Πρωθυπουργός, ο Υπουργός
Προεδρίας της Κυβέρνησης, ο Υπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, ο
Υπουργός Εσωτερικών, ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης νοείται ο Υπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη.

3. Κάθε διάταξη τυπικού νόµου ή κανονιστικής πράξης που
αντίκειται στις διατάξεις της άνω Πράξης Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου και της προηγούµενης παραγράφου καταργείται.

4. Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος άρθρου αρχίζει από
τη δηµοσίευση του νόµου αυτού στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως, εκτός αν άλλως ορίζεται στις διατάξεις του παρόντος.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύ-
ρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο του πα-
ραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.40’, λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τετάρτη 3 Ιανουαρίου 2010 και ώρα
10.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: ειδική συνεδρίαση
µε µοναδικό αντικείµενο την εκλογή Προέδρου της ∆ηµοκρατίας
µε φανερή ονοµαστική ψηφοφορία, σύµφωνα µε τις διατάξεις
του Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής, σύµφωνα µε
την ειδική ηµερήσια διάταξη και πρόσκληση που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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